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 لاریجانی: آدرس دقیقی از دلال ها 
برای اخذ مالیات وجود ندارد

 رئیسی: نظام مالیات بر ارزش افزوده 
باید ساماندهی شود

یکه زارع: هدف گذاری تولید 25۰ هزار دستگاه 

سلیمانی:   پایان تولید خودروهای دارای کسری قطعات 

 حسینی: تمامی مدیران صنایع غذایی باید موضوع 
صادرات را مورد توجه جدی قرار دهند

 غریب پور: بومی سازی در فولاد مبارکه 
محصول همبستگی و مایۀ افتخار است

عظیمیان:امضای تفاهم نامۀ ایجاد ظرفیت تولید 1۰ 
میلیون تن فولاد در منطقۀ ویژۀ اقتصادی خلیج فارس

همتی: هدف اصلي بانک مرکزی تامین ارز براي 
واردات کالاهای اساسی و مواد اولیه و ضروری

 خدادی:  2 هزار تن کاغذ در اختیار 
روزنامه ها قرار می گیرد 

2

3

تیرماه هر سال بحث تقدیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقوقی و 
صاحبان درآمد املاک اجاری ....  است، که باید به صورت حضوری 
یا الکترونیکی در جهت پرداخت مالیات سال گذشته خود  اقدام 
کنند ، طبق  قانون مالیاتها در صورت عدم تسلیم اظهارنامه مالیاتی 
تا پایان تیرماه 1398 جرایم زیانباری به مودی  مالیاتی تحمیل 
خواهد شد و اما  بررسی درآمدهای دولت نشـان دهنده این 
واقعیت است که دولت به نفت به عنــوان یک منبع سهل الوصول 
اتکاء دارد و سهم درآمدهای نفتی در کل درآمدهای دولت، به 
خوبی بیانگر این مهم می باشد . اتکاء به درآمدهای حاصل از 

صادرات ناپایدار نفت همواره با دو مسأله مهم مواجه بوده است:
1 – بالا رفتن میزان وابستگی کشور به در آمد نفت 

2 – عدم کارایی لازم در استفاده ازاین درآمد.
درواقع از بررسی دریافتها و پرداختهای دولت چنین استنتاج می 
شود که هرگاه درآمدهای نفتی افزایش یافته اند ، هزینه های 
دولت نیز بالا رفته و در نتیجه ، نیاز بیشتری به درآمدها به وجود 

ادامه در صفحه 8آمده است. 

سقوط  ادامه دار ارز 
قیمت ارز، طلا و خودرو در سرآشیبی 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:



اشعار امام خمینی )ره(در مَدح حضرت مَهدی )عج(

خبر
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دیدار
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ابر فیضش بر سر اسلامیان گوهرفشان استهفته نامه اقتصادی ایران

بادِ عدلش از فراز شرق تا مغرب وزان است
دادِ  علمش شهره ي  دستان، شهود داستان است
حُجّت کُبري  ز بعد حضرت صاحب زمان است

آنکه از جودش، زمین ساکن، گرایان آسمان شد

تا ولایت بر وليّ عصر)عج( مي باشد مُقرّر
تا نبوّت را مُحمّد)ص(، تا خلاقت راست حیدر

تا که شعر »هندي « است از شهد، چون قند مُکرّر
پوستْ زندان، رگْ سنان و مُژّهْ پیکان، موي نشتر
باد، آن کس را که خصم جاهِ تو از انس و جان شد

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح 
امروز )سه شنبه( در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور با اشاره به 
»ضرورت سلوک و رفتار مردمی ائمه جمعه«، نماز جمعه را امری 
بسیار مهم، »تأمین کننده نیاز جامعه به ذکر و اجتماع و همدلی« 
و »زمینه ساز استقرار گفتمان های عالی و بصیرت بخش« خواندند 
و با انتقاد شدید از رفتار طلبکارانه اروپایی ها و عمل نکردن آنها به 
۱۱ تعهد برجامی شان تأکید کردند: روند کاهش اجرای تعهدات 
ایران قطعاً ادامه خواهد یافت و توفیقات ملت و نظام جمهوری 

اسلامی در مقابل چشمان حسرت زده غربی ها 
روز به روز بیشتر خواهد شد.

رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار که در ایام 
چهلمین سال برپایی نماز جمعه بعد از پیروزی 
انقلاب صورت گرفت، ضمن تبریک ایام میلاد 
حضرت امام رضا)ع(، »توجه دادن دلهای مردم به 
ذکر الهی« را از ویژگی های مهم نماز جمعه 
برشمردند و افزودند: ویژگی دیگر نماز جمعه، 
»اجتماع مؤمنان« و »زمینه سازی برای همدلی، 

یکپارچگی و تألیف قلوب« است.
ایشان با اشاره به گستردگی نهاد نماز جمعه در سراسر کشور 
به عنوان یک زنجیره و شبکه بهم پیوسته، خاطرنشان کردند: این 
مجموعه گسترده توانایی نهادینه کردن عالی ترین و دشوارترین 
گفتمان ها در موضوعات اصلی و ضروری کشور را دارد که این، از 

ویژگیهای برجسته نمازجمعه است.
رهبر انقلاب اسلامی، ائمه جمعه سراسر کشور را به تبیین 
اهمیت و جایگاه نماز جمعه، توصیه مؤکد کردند و در جمع بندی 
اولین محور از سخنان خود، گفتند: بدانیم که نماز جمعه، 
مسئولیت بزرگ و سنگینی است که ویژگی های ممتازی دارد و 

باید این فرصت را مغتنم شمرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، محور دوم سخنان خود را به 
»لزوم توصیه به تقوا« در خطبه های نماز جمعه اختصاص دادند و 
افزودند: یکی از نیازهای امروز جامعه ما تقوا است که زمینه ساز 
حل مشکلات مادی و معنوی جامعه خواهد شد، اما این تقوا باید 
به صورت مصداقی و عینی در خطبه های نماز جمعه تبیین شود 

و نه به صورت توصیه کلی و بدون بیان مصادیق.
ایشان »تقوا در فضای مجازی« را از نیازهای جامعه دانستند 
و افزودند: یکی از گرفتاری های امروز ما، رواج دروغ، تهمت، شایعه 
و مسائلی از این قبیل در فضای مجازی است که باید در خطبه های 

نماز جمعه لزوم رعایت تقوا در فضای مجازی، تبیین شود.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: »بیان چگونگی 
رعایت تقوا در مسائل خانوادگی و وظایف پدران و مادران در تربیت 
دینی و اخلاقی فرزندان«، »بیان مصادیق تقوا در روابط زوجین و 
در مسائل مربوط به اسراف در جامعه« و نیز »اجتناب از دروغ و 
تهمت در کسب و کار و معاملات«، از جمله مصادیق عینی و عملی 
تقوای مورد نیاز جامعه است که باید در نمازهای جمعه بیان شوند.

حضرت آیت الله خامنه ای یکی دیگر از مصادیق رعایت تقوا 
را، »اجتناب از ناامید کردن جوانان« برشمردند و افزودند: برخی ها 
در مدارس، دانشگاهها و حتی در محیط های کسب و کار، 
به گونه ای صحبت می کنند که جوان از آینده ناامید می شود. ناامید 
کردن جوان یعنی گرفتن فرصت و قدرت عنصر جوان از کشور و 

جامعه اسلامی و این خود یک منکر است.
»سلوک عملی ائمه جمعه و نحوه ارتباط آنان با مردم« 

سومین محوری بود که رهبر انقلاب اسلامی به آن پرداختند.

حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: رفتار و عمل ائمه جمعه 
باید به گونه ای باشد که مردم از آن دین، تقوا، صداقت و انقلابی 

گری را استشمام کنند.
ایشان »مردمی بودن و انُس با مردم به صورت واقعی و 
غیرتصنعی« را از ضروریات سلوک عملی ائمه جمعه برشمردند و 
افزودند: پیگیری مشکلات مردم با چهره باز و گشاده، اجتناب از 
رفتن به سمت صاحبان ثروت و قدرت و افراد چرب زبان، و مراقبت 
از نزدیکان و فرزندان، از موارد مهم در سلوک عملی ائمه جمعه 

است.
رهبر انقلاب اسلامی در بیان نکته چهارم 
با تأکید بر »ضرورت غنی سازی خطبه های 
نمازجمعه« گفتند: خطبه ها باید پر مغز، 
آموزنده، راهگشا و حاوی پاسخ به سؤالات 

مختلف مردم به ویژه جوانان باشد.
ایشان »ارتباط و انس با جوانان« را 
بهترین راه درک مسائل و ابهامات ذهنی آنان 
دانستند و به ائمه جمعه توصیه کردند هر هفته 
وقت مشخصی را به دیدار با جوانان اختصاص 

دهند تا بتوانند خطبه های قابل استفاده بیان کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای »استفاده از جوانان مؤمن، با فکر 
و مورد اعتماد را در ستادهای نمازجمعه« ضروری خواندند و به 
ائمه جمعه توصیه مؤکد کردند خطبه ها را کوتاه، بلیغ و رسا بیان 

کنید.
رهبر انقلاب اسلامی »حمایت از جهت گیری ها و جریانهای 
انقلابی« را از وظایف ائمه جمعه کشور برشمردند اما تأکید کردند: 

در عین حمایت از جریانهای انقلابی باید به همه 
طرفها روی خوش نشان دهید.

»حمایت از تشکلهای جوان و خودجوش 
فرهنگی در سراسر کشور« و »اتخاذ مواضع 
انقلابی و منطبق با سیاستهای نظام« دو توصیه 

مؤکد دیگر رهبر انقلاب به ائمه جمعه بود.
ایشان خاطرنشان کردند: کشور با »روحیه 
انقلابی« قابل پیشرفت کردن است و با حرکت 
انقلابی به اوج تکامل می رسد و هرگونه کوتاه 
آمدن از این مواضع، نه فقط به ضرر انقلاب بلکه 

به ضرر ملت، کشور و آینده ایران خواهد بود.
رهبر انقلاب اسلامی، ائمه جمعه را از برخورد با دستگاهها 
در نمازجمعه پرهیز دادند و افزودند: گاهی یک منکر و مشکل بزرگ 
وجود دارد که با وجود پیگیری های مکرر حل نمی شود، بیان این 
موارد که خیلی هم نادر است، در نماز جمعه ایراد ندارد اما نباید به 
محض دیدن مشکلی در دستگاههای دولتی، قضایی و یا مراکز 
دیگر، آن را در خطبه ها مطرح کرد، چرا که تأثیر مثبت ندارد، 
موجب افزایش شکافها و اختلافها می شود و مردم را دچار تشویش 

می کند.
ایشان طرح عملکردهای مثبت و امیدبخش در نماز جمعه 
را کاملًا ضروری خواندند و افزودند: حرکتی در زمینه رونق تولید 
در کشور شروع شده که لازم است مصادیق این جریان امیدبخش 

در خطبه ها بیان شود.
حضرت آیت الله خامنه ای، تمرکز دستگاههای تبلیغاتی 
دشمن بر »ناکارآمدنمایی نظام« و »ناامید کردن مردم« را یادآور 
شدند و افزودند: باید با بیان واقعیات امیدبخش، مردم را در مقابل 

هجوم رسانه های بیگانه کمک کرد.

رهبر انقلاب اسلامی بخش پایانی سخنانشان را به مسائل 
جاری و کلی کشور اختصاص دادند و تأکید کردند: خوشبختانه 
ملت و نظام، عظمت و اقتدار و ثبات خود را به دنیا نشان داده اند و 

به دشمنان تحمیل کرده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اذعان عمدتاً پنهان 
مقامات کشورهای مختلف در مذاکرات گوناگون و سطح بالای 
سیاسی جهان گفتند: حتی در مذاکرات و محافلی که ما حضور 
نداریم، حرف از قدرت ملت ایران و نظام جمهوری اسلامی در میان 
است که این واقعیت نشان می دهد نظام مردمی ایران توانسته 
است عظمت و اقتدار خود را به کوری چشم دشمنان، به اثبات 

برساند.
رهبر انقلاب اسلامی، »دست یاری پروردگار« را عامل اصلی 
ایستادگی و موفقیت ملت در مقابل فشارها و توطئه های چهل 
ساله دشمنان خواندند و افزودند: اقتدار روزافزون جمهوری اسلامی 
در مقابل چشمان حسرت زده دشمنان، نشانه ی بی تردیدِ حمایت 

خداوند متعال از انقلاب اسلامی و ملت ایران است.
حضرت آیت الله خامنه ای در ریشه یابی برخورد گستاخانه 
غربی ها از جمله اروپایی ها با ایران در مسائل جاری برجامی، به 
خصلت »تکبر« آنان اشاره کردند و گفتند: خودبزرگ بینی موجب 
می شود غربی ها نتوانند حقایق را درک کنند، البته این تکبر در 
مقابل ملتها و کشورهای ضعیف برای آنان موفقیت به همراه می 
آورد، اما در مقابل ملتهایی که نمی هراسند و از حق خود دفاع می 

کنند، غربی ها را دچار شکست می کند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به سخنان صریح وزیر امور 
خارجه درباره ۱۱ تعهد برجامی اروپایی ها در مقابل ایران و عمل 
نکردن آنها حتی به یک تعهد، گفتند: وزیر امور خارجه که واقعاً 
زحمت هم می کشد و ملاحظات دیپلماتیک هم دارد، به صراحت 
از عمل نکردن اروپایی ها حتی به یکی از تعهداتشان سخن می 

گوید.
ایشان خاطرنشان کردند: ما به تعهدات خود در برجام و حتی 
بالاتر از آن عمل کرده ایم و حالا که به علت رفتار آنها شروع به 
کاهش اجرای تعهداتمان کرده ایم، اروپایی ها طلبکارانه و با پررویی 

می گویند چرا این کار را می کنید.
ایشان تأکید کردند: شما اروپایی ها که هیچ یک از تعهدات 
خود را اجرا نکرده اید، به چه حقی از ما می خواهید که به تعهدات 
خود پایبند باشیم؟ بدانید که ما تازه کاهش تعهدات را شروع 

کرده ایم و این فرایند قطعاً ادامه خواهد یافت.
دریایی  دزدی  از  شدید  بسیار  انتقاد  با  انقلاب  رهبر 
انگلیسی های خبیث گفتند: آنها که خباثتشان برای همه آشکار 
است کشتی ما را با راهزنی دریایی ربوده اند اما سعی می کنند به 
آن شکل قانونی بدهند. البته عناصر مؤمن در جمهوری اسلامی 
این کارها را بی جواب نمی گذارند و در فرصت و جای مناسب پاسخ 

خواهند داد.
رهبر انقلاب اسلامی با ابراز خرسندی از دل بریدن ملت و 
مسئولان از بیگانگان افزودند: به برکت این دل بریدن، کشور از 
درون در حال جوشیدن است و این حرکت 
تحسین برانگیز حتماً به موفقیت های بیشتری 

منجر خواهد شد.
افتخارآفرین  توانمندی های  ایشان 
دفاعی کشور را نتیجه فشارها و دل بریدن از 
بیگانگان در دوران دفاع مقدس خواندند و 
افزودند: حرکت کنونی نیز به برکت تکیه بر خود 
در زمینه های مختلف از جمله اقتصادی به 

نتایج مهمی خواهد رسید.
رهبر انقلاب افزایش مراجعه دستگاههای 
دولتی به جوانان مبتکر، فعال و خوشفکر را از جمله نتایج دل بریدن 
از بیگانگان دانستند و تأکید کردند: استمرار جوشش درونی به 
فضل الهی به استغنای واقعی ایران عزیز از بیگانگان منجر خواهد 
حجت الاسلام  اسلامی،  انقلاب  رهبر  سخنان  از  پیش  شد. 
جمعه،  ائمه  سیاستگذاری  شورای  رئیس  حاج علی اکبری 
نمازجمعه را از برکات انقلاب و از عوامل اصلی حفظ نظام اسلامی 
خواند و افزود: امروز در ۹۰۰ شهر نمازجمعه اقامه می شود و در 
طی ۴۰ سال گذشته با برگزاری بدون وقفه ۲۰۷۹ هفته نماز جمعه 
حدود ۲۰۰ هزار ساعت محتوا در خطبه های نمازجمعه شهرهای 

کشور ارائه شده است.
حجت الاسلام حاج علی اکبری، نماز جمعه را رسانه ای موثر 
خواند وخاطرنشان کرد: نهاد نمازجمعه به عنوان قرارگاه مردمی 
تحقق بیانیه گام دوم، هدف اصلی خود را دستیابی به نمازجمعه 
تراز انقلاب اسلامی با ویژگی هایی همچون جامعه پردازی و تمدن 
سازی قرار داده و ائمه جمعه سعی می کنند نقش خود را در تبیین 
گفتمان انقلاب اسلامی متناسب با شرایط کنونی و نیازهای جامعه 

ایفا کنند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:

کاهش تعهدات خود در برجام را شروع کرده ایم 
وقطعاً ادامه خواهد داشت

نمایندگان مجلس سه عضو حقوقدان شورای نگهبان را 
تعیین کردند.

به گزارش اعتبار به نقل از  خبرگزاری خبرگزاری خانه  
ملت،انتخابات اعضای حقوقدان شورای نگهبان در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد که بر این اساس محمد دهقان 
نقندر با ۲3۰ رأی، محمدحسن صادقی مقدم با ۱8۱ رأی و 
هادی طحان نظیف را با ۱56 رأی از مجموع ۲5۴ نماینده حاضر 

در صحن، انتخاب شدند.
رئیس قوه قضائیه 5 کاندیدا برای عضویت در بخش 
حقوقدانان شورای نگهبان به مجلس شورای اسلامی معرفی 
کرد که پس از ارائه برنامه ها از سوی این کاندیداها، در نهایت 

مجلس به 3 نفر رأی داد.
لازم به ذکر است که علی غلامی از نامزدی حضور در بخش 

حقوقدانان شورای نگهبان استعفا داد.

 دکتر لاریجانی در دیدار با وزیر اقتصاد 
و مسئولان سازمان امور مالیاتی:

 آدرس دقیقی از دلال ها برای 
اخذ مالیات وجود ندارد

رییس مجلس شورای اسلامی، گفت: برخی زیر تیغ مالیات 
هستند و برخی از پرداخت آن فرار می کنند و در این راستا از 
تولیدکننده مالیات اخذ می شود اما از دلال آدرس دقیقی وجود 

ندارد تا بتوان مالیات دریافت کرد.
رییس مجلس شورای اسلامی، گفت: برخی زیر تیغ 
مالیات هستند و برخی از پرداخت آن فرار می کنند و در این 
راستا از تولیدکننده مالیات اخذ می شود اما از دلال آدرس 

دقیقی وجود ندارد تا بتوان مالیات دریافت کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، وزیر امور اقتصاد و 
دارایی، رئیس سازمان امور مالیاتی و برخی از مدیران این 
سازمان با دکتر علی لاریجانی؛ رئیس مجلس شورای اسلامی 

دیدار و گفت و گو کردند.
دکتر لاریجانی در این نشست با بیان اینکه توسعه کشور 
بدون نظام مالیاتی صحیح امکان پذیر نیست، گفت: باید نظامات 
جدیدی در حوزه مالیاتی کشور ایجاد شود و همه باید در حوزه  
فرهنگ سازی مالیاتی فعالیت کنند و جنبه های اقناعی آن 

توسط رسانه ها ارائه شود.
باید به اندازه دخل کشور، هزینه شود

رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان با بیان اینکه ساختار 
دولت باید کوچک و به اندازه دخل کشور، هزینه شود افزود: در 
حوزه مالیاتی باید بهسازی روش ها، حرکت به سمت نظام های 
هوشمند و تبادل اطلاعات صورت گیرد که اگر در این راستا 
دولت الکترونیک ایجاد شود داده ها به یکدیگر متصل و می توان 

از آن برای اداره صحیح کشور استفاده کرد.
وی با اشاره به اینکه برخی زیر تیغ مالیات هستند و برخی 
از پرداخت آن فرار می کنند، ادامه داد: از تولیدکننده مالیات 
اخذ می شود اما از دلال آدرس دقیقی وجود ندارد تا بتوان 

مالیات دریافت کرد.
مردم باید پول خود را وارد حوزه تولید کنند

دکتر لاریجانی با بیان اینکه درصد سود واحدهای تولیدی 
مشخص است، تاکید کرد: ثروت های بادآورده مربوط به کارخانه 
ها نمی شود، چرا که میزان درآمدهای واحدهای تولیدی 
مشخص است و صورت های مالی آنها نمایان می کند که چه 

میزان درآمد کسب می کنند و ثروت بادآورده ای ندارند.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه مردم باید 
ثروت خود را در بخش تولید سرمایه گذاری کنند افزود: مردم 

باید پول خود را  وارد حوزه تولید کنند.
میزان معوقات مالیاتی باید کاهش یابد

وی با بیان اینکه هزینه های تولید در کشور افزایش یافته 
است، ادامه داد: باید به بخش تولید کشور کمک و اگر واحدی 
جریمه مالیاتی داشته بخشوده شود، البته این مصوبه می تواند 
برای دو یا سه سال ساری و جاری باشد و پس از آن متوقف 

شود.
دکتر لاریجانی با تأکید بر اینکه میزان معوقات مالیاتی 
باید کاهش یابد، تصریح کرد: تسرّی مالیات به سایر امور 
اقتصادی همانند ارز اقدامی مثبت است، اما موضوع مهم تر این 
است که باید از فرارهای مالیاتی که در کشور رخ می دهد نیز 

جلوگیری شود.
رئیس قوه مقننه با اشاره به اینکه یکی از مشکلات 
تولیدکنندگان، سیستم فعلی اخذ مالیات بر ارزش افزوده است 
افزود: گزارش کمیسیون اقتصادی در خصوص مالیات بر ارزش 
افزوده ظرف سه تا چهار ماه آینده در دستور کار صحن علنی 
مجلس قرار می گیرد تا پس از برررسی و تصویب پرونده آن در 

مجلس بسته شود.
باید بر کالاهای قاچاق جرایم سنگینی وضع شود

رییس نهاد قانون گذاری کشورمان با اشاره به حجم 
گسترده قاچاق در کشور، گفت: میزان قاچاق در ایران بین ۱۲ 
تا ۲5 میلیارد دلار تخمین زده می شود که باید بر کالاهای 

قاچاق جرایم سنگینی وضع شود.

با رأی نمایندگان؛

دهقان، صادقی مقدم و طحان نظیف 
اعضای حقوقدان شورای نگهبان شدند

خبر
بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی پس از بازدید 

از نمایشگاه »حماسه گوهرشاد« منتشر شد
 حضرت آیت الله خامنه ای روز سه شنبه  ۱3۹6/۱/8ضمن 
بازدید از نمایشگاه آثار هنری و اسناد تاریخی مرتبط با واقعه ی 
مسجد گوهرشاد که در حرم مطهر رضوی برگزار شده بود، در 
جمع برگزارکنندگان این نمایشگاه سخنرانی کردند. پایگاه 
اطلاع رسانی KHAMENEI.IR متن بیانات رهبر انقلاب اسلامی در 
این دیدار را در سالروز واقعه ی خونین کشتار مردم معترض به 
کشف حجاب رضاخانی در مسجد گوهرشاد مشهد که در 
تیرماه ۱3۱۴ به وقوع پیوست، برای نخستین بار منتشر می کند.

بسم الله الرّحمن الرّحیم
اولاً خیلی تشکر می کنم از برادران عزیز، همچنین از آقای 
جلیلی)۱( که واقعاً زحمت کشیدید، کار نویی را انجام دادید. 
این خیلی مایه ی تأسف است که حادثه ی مسجد گوهرشاد با 
این عظمت و با این اهمیت هیچ انعکاسی در تاریخ ما، در ادبیات 
ما، در کتابهای رمان ما نداشته باشد. خب الحمدلله خوب کار 
کرده اید. تا آن مقداری که بنده دیدم و آن مقداری که حالا فهم 
بنده اقتضا می کند، خیلی به نظرم جالب و خوب آمد؛ هم 
کارهای نقّاشی و گرافیکی و همچنین کارهای گزارشی و 

روایتی؛ خیلی خوب بود. من دو سه تا نکته را عرض بکنم:
 اولاً راجع به مسئله ی مسجد گوهرشاد، غیر از آن کتابی 
که آقای وحید جلیلی اشاره کردند،)۲( باز هم کتاب هست. یک 
کتابی)3( در قالب رمان یا داستان نوشته شده، اما تاریخ همین 
حادثه است و من آن را خوانده ام و می دانم، و با اطلاعاتی که من 
در ذهنم بوده تطبیق می کند. همین داستان مسجد گوهرشاد 
است با مقدمات و مؤخراتش، و اسم همه ی این شخصیتها در آن 
هست و ماجراها را درست تعریف کرده که من آن کتاب را دارم. 
یکی این کتاب است. یکی هم یک کتاب دیگری است که یکی 
دو سال پیش آن را خواندم. آن هم مشروح قضایای حادثه ی سال 
۱3۱۴ مسجد گوهرشاد را با مقدمات و مؤخرات و جزئیاتش 
نوشته. مثلاً جلساتی که در منزل مرحوم آقازاده)۴( تشکیل شده 
یا فرض بفرمایید که آنچه در صحن کهنه -صحن انقلاب- اتفاق 
افتاده یا اینکه اول بهلول کجا رفت، بعد آمد کجا، بعد چه جوری 
شد؛ اینها همه هست. کمااینکه در خود خاطرات بهلول هم -در 
اولش- هست. البته من کتاب خاطرات بهلول را نخوانده ام اما چون 
از خود ایشان شفاهاً شنیدم، می دانم که همان چیزهایی که 
شنیدم، در آن کتاب هست -البته آن کتاب مدتی دست من بود؛ 
قبل از اینکه چاپ بشود آن را به من داده بود- ایشان جزئیات 
حادثه ی آن دو سه روزی را که در اینجا بوده و روی منبر بوده -اول 
مسجد گوهرشاد را، بعد صحن کهنه و صحن نو و باز دوباره مسجد 
گوهرشاد را تا وقتی که فرار می کند از اینجا و می رود- در مقدمه ی 
کتاب به احتمال زیاد آورده. بنابراین کتابهای دیگری وجود دارد. 
البته همین طور که گفتم، یک کتابی هست که تاریخ و گزارش 
آن حادثه است. بخشی از آن کتاب یادداشتهای مرحوم شیخ 
احمد بهار است؛ شیخ احمد بهارِ)5( رمان نویسِ معروف مشهد 
که در همه ی حوادث بوده و روزنامه هم منتشر می کرده و آن 
روزها هم به مناسبتی روزنامه اش را تعطیل می کند. داستان، در 
عین حال، متن ماجرا بوده. بخشی از آن کتابی که عرض می کنم 

خاطرات اوست. باید اینها را بگردید پیدا کنید.
 نکته ی دوم اینکه ببینید اصلاً قضیه ی مسجد گوهرشاد برای 
چه به وجود آمد؟  این را فراموش نکنیم. نکته ی محوری، مرحوم حاج 
آقا حسین قمی است.)6( مرحوم حاج آقا حسین قمی سر مسئله ی 
کشف حجاب گفت من می روم با رضا شاه صحبت می کنم و مجبورش 
می کنم که گوش کند. با همین نیت از مشهد بلند شد رفت تهران، 
که البته وقتی رسید تهران، ایشان را از طرف دولتی ها هدایت کردند 
به شاه عبدالعظیم و آنجا در یک جایی نگه داشتند و شاه هم ملاقات 
نداد. البته ایشان گفته بود می روم و به او می گویم؛ اگر گوش کرد که 
هیچی، اگر گوش نکرد همانجا خودم خفه اش می کنم، می کشمش 
مثلًا؛ با این نیت رفته بود و نشد که ملاقات کند و بعد هم از همانجا 
ایشان را تبعید کردند به عراق. وقتی که ایشان در تهران بود، علمای 
مشهد در مسجد گوهرشاد جمع شدند برای اینکه بگویند که اولاً 
آقای حاج آقا حسین برگردند به مشهد؛ ثانیاً حرفهایی که ایشان 
خواسته اند، باید تحقق پیدا کند. اصلاً اجتماع علما در کشیک خانه ی 
مسجد گوهرشاد که بعد منجر به اجتماع مردم شد، برای این بود. 
یعنی عنصرِ مرحوم حاج آقا حسین قمی فراموش نشود؛ یک ملّای 
واقعاً مجاهدِ فی سبیل اللهِ نترسِ آماده ای که حاضر بود برود در دهان 
شیر دیگر، یعنی هیچ ابِایی نداشت. از اینجا هم که بلند شد رفت، 
تنها رفت؛ با خودش مثلًا حَشم و خَدم و اینها نبرد، فقط دوتا از 

ً  رفتند. این نکته ی قابل توجهی است. پسرهایش ظاهرا
 نکته ی بعدی این است که مرحوم آقازاده فراموش نشود. 
آقازاده در قضایای مسجد گوهرشاد دخالتی نداشته، لکن 
دستگاه دربار، او را متهم کردند. بعد هم به خاطر همین اتهام، 
آقازاده را که در مشهد دارای شأن خیلی زیادی بود -اصلاً کسی 
تصور نمی کرد که مأمور دولتی به خانه ی آقازاده برود، یعنی تا 
این حد که مأمور جرأت کند برود خانه ی آقازاده- مأمورین 
رفتند در خانه گرفتند او را، کشیدندش بیرون، بدون اینکه اجازه 
بدهند حتی لباس مرتبی تنش کند، برش داشتند از مشهد اول 
بردند یزد و مدتی آنجا بود، بعد هم به تهران و بعد از یکی دو 
سال مسمومش کردند و شهیدش کردند. ببینید اینها عناصر 

مهم قضیه ی مربوط به مسجد گوهرشاد است.
 یک نکته ی دیگر این است که ببینید یک وقت قضیه ی 
مسجد گوهرشاد را از نگاه یک فاجعه ی تاریخی که اتفاق افتاده 
نگاه می کنید؛ آن همین است دیگر، همینی است که تصویرهایش 
این جوری کشیده می شود؛ یعنی یک عده مردم مؤمن برای خاطر 
مقصودی در یک جای مقدسی جمع شدند، مأ مورین دولتی 
ریختند اینها را کشتند. البته کشتار فقط در مسجد هم نبوده، بلکه 
بیرون، در فلکه -آن فلکه ی قدیم که البته حالا دیگر نیست- بست 
پایین خیابان، جلوی آن باصطلاح خیابان تهران، یعنی خیابان امام 
رضا )علیه السلام( اینجاها همه آدم کشته شده. همین درِ جنوبی 
مسجد گوهرشاد که الان آن درِ جنوبی بسته است و در محلش 
صحن قدس را درست کرده اند، آنجا به عوض صحن قدس یک 
راهرویی بود که می آمد در مسجد گوهرشاد و در همان راهرو عده ی 
زیادی کشته شدند که قضایایش را من نمی دانم کجا خواندم و الان 
واقعاً یادم نیست که این را خواندم اما مطلعم که همانجا عده ای را 
کشتند. کسانی می گویند ما از بالاخانه نگاه میکردیم و می دیدیم 
که مردم را می کشند و نیمه جان سوار کامیون می کنند و می برند 
و در منطقه ی عَلم دشت هم دفن می کنند؛ همان حرفهایی که 
معروف است. پس بنابراین یک نگاه، این نگاه است؛ نگاه یک 

فاجعه ای که در مشهد به مناسبت حجاب اتفاق افتاده.

خطبههابایدپرمغز،
آموزنده،راهگشاو

حاویپاسخبهسئوالات
مختلفمردمبهویژه

جوانانباشد

»کشورباروحیه
انقلابی«قابلپیشرفت
کردناستوباحرکت
انقلابیبهاوجتکامل

میرسد

قسمت اول

با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی انجام شد؛

انتصاب سه عضو فقهای شورای نگهبان برای یک دوره جدید

حضرت آیت الله خامنه ای در احکام جداگانه ای آقایان آیت الله یزدی و آیت الله آملی لاریجانی را با 
توجه به پایان یافتن دوره عضویت آنان در شورای نگهبان، مجدداً برای یک دوره جدید به عنوان 
عضو فقهای این شورا منصوب کردند. رهبر انقلاب اسلامی همچنین در حکم دیگری، حجت الاسلام 

والمسلمین اعرافی را به عضویت فقهای شورای نگهبان منصوب کردند.
متن احکام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
آیت الله جناب آقای حاج شیخ محمّد یزدی دامت توفیقاته

با توجه به پایان یافتن دوره ی عضویت جنابعالی در تاریخ ۲5 / ۴ / ۱3۹8، بر اساس اصل نود و 
یکم قانون اساسی، مجدداً جنابعالی را به عنوان عضو فقهای شورای نگهبان برای یک دوره ی جدید 

منصوب می کنم.
توفیقات روزافزون جنابعالی را از خداوند متعال خواستارم.

سیّدعلی خامنه ای
2۴ تیر 1398

بسم الله الرحمن الرحیم
آیت الله جناب آقای حاج شیخ صادق آملی لاریجانی دامت توفیقاته

با توجه به پایان یافتن دوره ی عضویت جنابعالی در تاریخ ۲5 / ۴ / ۱3۹8، بر اساس اصل نود و 
یکم قانون اساسی، مجدداً جنابعالی را به عنوان عضو فقهای شورای نگهبان برای یک دوره ی جدید 

منصوب می کنم.
توفیقات روزافزون جنابعالی را از خداوند متعال خواستارم.

سیّدعلی خامنه ای
2۴ تیر 1398

بسم الله الرحمن الرحیم
حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای حاج شیخ علیرضا اعرافی دامت توفیقاته

با توجه به فقدان مرحوم آیت الله حاج شیخ محمّد مؤمن)ره( در مجموعه فقهای محترم شورای 
نگهبان، جنابعالی را بجای ایشان به استناد اصل نود و یکم قانون اساسی به عضویت آن شورای 

محترم منصوب می کنم.
دوام توفیقات شما را از خداوند متعال خواستارم.

سیّدعلی خامنه ای
2۴ تیر 1398



محسن صالحی نیا معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: با هدف رونق تولید صنایع کوچک و متوسط ۲۰۰ هزار میلیارد ریال سال جاری به این واحدها پرداخت می شود و در قالب تبصره ۱8 لایحه 
بودجه برای رونق تولید ۱۰۰ هزار میلیارد ریال از محل صندوق توسعه ملی و ۱۰۰ هزار میلیارد ریال از منابع داخلی بانک ها به واحدهای کوچک و متوسط تولیدی پرداخت می شود. ایشان در همایش 
صنعتگران شهرستان سبزوار افزود: این تسهیلات در سه محور سرمایه در گردش، نوسازی صنایع و طرح های دارای پیشرفت فیزیکی بیش از 6۰ درصد پرداخت خواهد شد. وی اظهار داشت: واحدهای 
تولیدی در این سه محور بر مبنای ظرفیت ها با ثبت درخواست در سامانه بهین یاب و تأیید در کارگروه تسهیل مراکز استان ها برای پرداخت به بانک ها معرفی می شوند. مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران گفت: ۴۰۰ ناحیه صنعتی در کشور در حال فعالیت است و امسال نیز 35 ناحیه به بهره برداری می رسد و توسعه نواحی صنعتی بر حسب ظرفیت ها و قابلیت های مناطق با توجه 
به رشد سرمایه گذاری و تقاضاها صورت می گیرد. صالحی نیا افزود: حدود ۱۱ هزار واحد تولیدی در شهرک های صنعتی کشور راکد و نیمه فعال است که احیای ۲ هزار واحد در دستور کار قرار دارد و در سه 
ماه نخست امسال با بازگشت ۱3۰ واحد به چرخه تولید ۹ هزار فرصت شغلی پایدار شده است. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی نیز در این آئین گفت: زیرساخت های توسعه صنعتی 

و تولید با همت مسئولان در شهرستان سبزوار فراهم شده و باید از سرمایه گذاران بومی برای احداث واحدهای صنعتی و تولیدی شهرستان دعوت شود.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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3  پرداخت 200هزار 
میلیارد ریال به 

واحدهای تولیدی

 انتصابات جدید در گروه سایپا

تسهیلات ارزی به قطعه سازان نرسیده است 

سید جواد سلیمانی  مدیرعامل 
گروه خودروسازی سایپا از تولید 
به   این خودروساز  محصولات 
صورت کامل و تجاری خبر داد و 
دقیق،  برنامه ریزی  با  گفت: 
بهره گیری از تدابیر مدیریتی، 
تلاش مستمر و نیز استفاده از 
توان صنعت گران و قطعه سازان 
داخلی، ضمن اینکه به بالاترین 
تیراژ تولید خودرو و سهم بازار در 
بین خودروسازان کشور دست یافتیم، همه نیازهای خطوط 
تولید را هم فراهم کرده تا محصولات سایپا را کامل و بدون 

کسری قطعه تولید کنیم.
  به گزارش سایپانیوز، سیدجواد سلیمانی افزود: با تلاش و 
همت صورت گرفته در سایپا و حمایت های وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، از این به بعد و تا زمانی که شرایط اجازه دهد، 
تولید محصولات فعلی سایپا به  صورت کامل انجام خواهد شد 
که برای اجرای این برنامه، قطعات مورد نیاز به شکل مستمر 

در حال تامین است.
وی اظهار کرد: به دلیل مشکلات فعلی، تامین قطعات از منابع 
داخلی و خارجی دشواری های فراوانی داشته و دارد اما در 
گروه خودروسازی سایپا تلاش کرده ایم، بر آنها فائق آمده و 
تولید خودروهای ناقص را به صفر برسانیم و امیدواریم این 
روند ادامه یابد و برای تامین قطعات مشکل جدیدی پیش 

نیاید.
  وی به برنامه تکمیل و تحویل ۱۲ هزار خودرو دارای کسری 
به  صورت هفتگی اشاره کرد و گفت: با اجرای این برنامه، 
تجاری سازی و عرضه خودروهای کف کارخانه در هفته های 

آینده صورت خواهد گرفت.
  مدیرعامل گروه سایپا تصریح کرد: در یک  سال گذشته و با 
وجود مشکلات فراوان، زنجیره تامین در زمینه رفع نیازها 

همکاری های لازم را با گروه سایپا داشته است.
  وی افزود: ادامه جریان رونق بخشی به تولید در سایپا به روند 
فعالیت قطعه سازان کمک کرده و باعث حفظ اشتغال و 

جلوگیری از توقف خطوط آن ها شده است.
  گفتنی است، چند روز پیش معاون امور صنایع وزیر صنعت، 
معدن و تجارت گفته بود با اقدامات انجام شده در روزهای 
آینده تولید خودروهای ناقص به حداقل می رسد به طوری  
که یکی از خودروسازان بزرگ وعده داده که طی هفته جاری 

تولید خودروهای ناقص را به صفر می رساند.
  با توجه به سخنان سید جواد سلیمانی مشخص شد که 
خودروساز مورد اشاره معاون وزیر، گروه خودروسازی سایپا 

بوده است.

سیدجواد سلیمانی مدیرعامل سایپا در احکامی جداگانه قائم 
مقام مدیرعامل گروه در امور فروش و مدیران عامل شرکت های 
زامیاد، مگاموتور و لیزینگ رایان سایپا را منصوب کرد. به 
گزارش اعتبار به نقل از از روابط عمومی سایپا، وی در احکامی 
جداگانه مجید باقری خوزانی را به عنوان قائم مقام مدیرعامل 
گروه خودروسازی سایپا در امور فروش، بهروز غفاری را 
به عنوان مدیرعامل جدید شرکت زامیاد، عباس شهریاری 
افشار را به عنوان مدیرعامل جدید شرکت مگاموتور و محمد 
زارع پور اشکذری را به عنوان مدیرعامل جدید شرکت لیزینگ 
رایان سایپا منصوب کرد. سیدجواد سلیمانی همچنین در 
احکامی جداگانه، عبدالله بابایی، مجید باقری خوزانی و محمد 
زارع پور اشکذری را به عنوان اعضای جدید هیأت مدیره شرکت 
لیزینگ رایان سایپا منصوب کرد. گفتنی است احکام مذکور 
طی مراسمی توسط معصوم نجفیان رییس هیات مدیره گروه 

سایپا به مدیران جدید اعطا شد.

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو با اعلام 
اینکه قرار بود با پرداخت تسهیلات ارزی ۷هزار میلیارد 
تومانی، خودروهای ناقص تکمیل و راهی بازار شوند،  گفت: 
به دست  ریالی  به  رغم موافقت های صورت گرفته هنوز 
قطعه سازان نرسیده است.  مازیار بیگلو با اشاره به اینکه به رغم 
موافقت های صورت گرفته مبنی بر پرداخت تسهیلات 8۴۴ 
میلیون یورویی به قطعه سازان هنوز این موضوع اجرایی نشده 
است، اظهار کرد: براساس مصوبه آذرماه ۹۷ مبنی بر تزریق 
نقدینگی به خودروسازان با محوریت بانک مرکزی، باید ۱۱ 
هزار میلیارد تومان در ۲ بخش ریالی و ارزی پرداخت می شد 
که شامل ۴ هزار میلیارد تومان و 8۴۴ میلیون یورو بود که 
تاکنون ۴ هزار میلیارد تومان نقدینگی ریالی پرداخت شده 
است.وی اضافه کرد: متاسفانه با تاخیر چند ماهه هنوز ۷هزار 
میلیارد تومان دیگر )8۴۴ میلیون یورو( به دست قطعه سازان 
نرسیده که این موضوع عاملی شده تا میزان خودروهای ناقص 
در کارخانه ها افزایش پیدا کند.دبیر انجمن سازندگان قطعات 
و مجموعه های خودرو با اعلام اینکه قرار بود با پرداخت 
تسهیلات ۷هزار میلیارد تومانی، خودروهای ناقص تکمیل و 
راهی بازار شوند،  تصریح کرد: با وجود آنکه بانک مرکزی 
دستورالعمل پرداخت این تسهیلات را به سیستم بانکی ابلاغ 
کرده، اما هیچ بانکی حاضر به پرداخت این تسهیلات نیست 
و فقط یک بانک آن هم به صورت محدود موافقت خود را اعلام 
کرده است. بیگلو با اشاره به اینکه تا زمانی که پول به دست 
قطعه ساز نرسد امکان تولید محصول را نخواهد داشت، گفت: 
رایزنی های مختلفی از سوی معاونت صنایع وزارت صنعت و 
قطعه سازان برای دریافت تسهیلات ارزی انجام شده، ولی 

هنوز نتوانسته ایم این موضوع را حل کنیم.

خبر
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا :

  پایان تولید خودروهای دارای 
خط تولید آزمایشی پژو 3۰۱ با حضور معاون کسری قطعات در سایپا

علمی و فناوری رئیس جمهور آغاز به کار کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر،   هم 
اکنون 6۰ درصد قطعات پژو 3۰۱ بومی سازی 
شده و قرار است این میزان تا سال آینده به 8۰ 
درصد برسد. این خط تولید با ظرفیت کنونی 
۱۰ هزار دستگاه، به تدریج طی چهار سال به 

۴۰۰ هزار دستگاه افزایش خواهد یافت. 
 معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در مراسم 
افتتاح خط تولید این خودرو بر ضرورت رابطه 
صنعت و دانشگاه در صنعت خودروسازی 
تاکرد و گفت : لازمۀ داشتن صنعت خودرو ، 
طراحی ماشین سازی و بهینه سازی خودرو 

است.
سورنا ستاری با تاکید بر اینکه صنعت خودرو 
باید با شرکتهای دانش بنیان در ارتباط باشد، 
ابراز امیدواری کرد: با فناوری های جدیدی که 
در گروه ایران خودرو به کار گرفته شده ، بزودی 
شاهد طراحی پلتفرم های جدید ایرانی باشیم.  
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور همچنین 
با بیان اینکه تقاضا برای قطعات داخلی چند 
برابر شده است، گفت: امسال برنامه خاصی 
برای مقابله با تحریم داریم و شرکت هایی که 
بتوانند اقلام تحریمی را تهیه کنند بطور خاص 

حمایت می کنیم.
مدیر عامل ایران خودرو نیز گفت: با تولید انبوه 
از  برخی  این خودرو جایگزین  پژو 3۰۱، 

خودرو های این گروه خودروسازی می شود.
هاشم یکه زارع امروز در مراسم افتتاح خط 
تولید پژو 3۰۱ افزود:  طبق هدف گذاری انجام 
شده در سال های آینده به تولید ۲5۰ هزار 

دستگاه خواهیم رسید. 

وی گفت:  امروز ما صاحب پلت فرم 3۰۱ 
هستیم و پلت فرم الکترونیکی خودرو را نیز 

خودمان طراحی کرده ایم.
وی اضافه کرد: ما امروز خودرو های ۲۰6 و ۲۰۷ 
تولید  پژو  شرکت  بدون  را   3۰۱ امروز  و 

می کنیم.
یکه زارع ادامه داد: شهریور امسال نیز شاهد 
خودکفایی در تولید یکی از قطعات کلیدی 

خودرو خواهیم بود که جوانان کشور آن را 
تولید کرده اند و پیش از این کسی توان تولید 

آن را نداشت.
مدیر عامل ایران خودرو با بیان اینکه شرکت 
پژو بعد از تحریم ها و ترک ایران، مخالف تولید 
3۰۱ در ایران خودرو بود گفت:  شرکت پژو 
بازنده خروج از ایران بود و تاکنون طی 5 سال 
گذشته ۱5۰ میلیون یورو خسارت از این 

شرکت دریافت کرده ایم.
یکه زارع افزود: در ساخت موتور این خودرو،   
8۰ درصد به خودکفایی رسیده ایم و این موتور 
قابل استفاده در محصولات دیگر ایران خودرو 

نیز است.
وی گفت:  در آخرین قراردادی که با شرکت 
پژو بسته شد خودکفایی تولید 3۰۱ به شرکت 
ساپکو سپرده شد و به همین دلیل بعد از خروج 
شرکت پژو ساپکو توانست فعالیت خود را ادامه 

دهد.
اواخر  افزود: پیش بینی می شود  زارع  یکه 
امسال یا اردیبهشت سال ۹۹ نخستین سری 

از خودروی پژو 3۰۱ مشتریان تحویل شود.
مدیر عامل ایران خودرو اضافه کرد:  3۰۰ قطعه 
ساز داخلی بدون کمک خارجی ها در این طرح 

مشارکت می کنند.

هاشم یکه زارع مدیر عامل ایران خودرو : 

هدف گذاری تولید 25۰ هزار دستگاه طی سال های آینده 

زیاده خواهی »رامک خودرو« از خریداران تیوولی
مدعی اند  رامک خودرو  مشتریان  برخی 
تحویل  برای  می خواهد  شرکت  این 
قطعی  قیمت  شرایط  با  که  خودروهایی 
و  شده  صادر  آنها  دعوتنامه  و  فروخته 
خریداران تکمیل وجه کرده اند، دوباره پول 
دریافت کند. چند وقتی است که برخی 
مشتریان شرکت رامک خودرو که نسبت 
به پیش خرید خودروی تیوولی در حدود 
۲ سال اخیر اقدام کرده و هنوز موفق به 
دریافت خودروی خود نشده اند، اعتراضاتی 

را به عملکرد این شرکت مطرح می کنند. در 
این زمینه یکی از ثبت نام کنندگان خودروی 
تیوولی به ایسنا گفت: در فروردین ۹6 یک 
دستگاه خودروی تیوولی با قیمت قطعی 
۹۹ میلیون تومان را با پرداخت 5۰ درصد 
کاری  روز  تحویل ۱۲۰  موعد  با  پول،  از 
آبان ۹6 حدود ۱۰  در  کردم.  پیش خرید 
میلیون اضافه تر بابت مالیات بر ارزش افزوده 
و هزینه اسقاط ۴ خودرو به جای ۲ خودرو 
پرداختم. بدین ترتیب قیمت تمام شده به 

قرارداد  طبق  رسید.  تومان  میلیون   ۱۰8
باید تا ۲6 دی ۹6 تحویل داده می شد اما 
بهمن، اسفند و فروردین ۹۷ هم گذشت و 
خودرویی تحویل داده نشد. وی اضافه کرد: 
اکنون رامک خودرو پس از ۲ سال الحاقیه 
باید  شده  اعلام  آن  در  که  کرده  صادر 
۱8۰ میلیون تومان دیگر پرداخت کنیم تا 
خودروهای ما را تحویل بدهند. گفتنی است 
حدود ۲۰۰ نفر هستند که برای تیوولی در 
فروردین و اردیبهشت ۹6 ثبت نام کرده اند 

اضافه  تومان  میلیون  باید ۱8۰  اکنون  و 
پرداخت کنند. حسن بیک محمدی، مدیر 
بازاریابی و فروش رامک خودرو در این باره 
در  صادره  دعوتنامه های  داشت:  اظهار 
افراد  این  و  بوده  علی الحساب  زمان  آن 
باید مابه التفاوت قیمت را در حال حاضر 
پرداخت کنند تا خودرو به آنها تحویل شود. 
برخی از افرادی که خودرو تحویل آنها نشده 
نیز مابه التفاوت را پرداخت نکرده اند یا آنکه 

پرونده آنها مشکل قضایی داشته است.

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
رئیس  دکتر لاریجانی  با حضور  نشستی 
و  راه  وزرای  اسلامی،  شورای  مجلس 
شهرسازی، جهاد کشاورزی و کار، روسای 
برخی کمسیون های تخصصی و نمایندگان 
برخی دستگاه ها و بانک مرکزی با محوریت 
حمایت از تولید ، گفت: امروز یکی از چالش 
های مهم و موثر در حوزه تولید، مسائل مربوط 
به تامین منابع مالی واحد های تولیدی است.
به گزارش شاتا، رضا رحمانی با بیان این 
مطلب افزود: طبق نظرسنجی انجام گرفته 
و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  توسط 
کشاورزی ایران از ۴۰۰ تشکل صنعتی و 
معدنی کشور، آمارها نشان می دهد که رتبه 
نخست مشکلات مطروحه در مورد دسترسی 
آسان به منابع مالی، تامین سرمایه در گردش 

و مسائلی از این دست است.
وی افزود: قاعدتا مشکلات و مسائل بخشی از 
عملکرد ما را تحت الشعاع قرار می دهد و می 
توان گفت پارامتری موثر در شرایط تولید 
امروز کشور است و در شرایط موجود باید با 
تغییر نگرشی اساسی در روند حمایت از تولید 
به ویژه در حوزه تامین منابع مالی در سطح 

کشور مواجه باشیم.
ضرورت هماهنگی و تعامل بانک ها

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: انتظار می 
تعادلی  سیاست  یک  مرکزی  بانک  رود 
متناسب با شرایط روز در حوزه پولی و تامین 
منابع مالی حوزه تولید در پیش بگیرد تا نتایج 
عملی حمایت بانک ها از صاحبان صنایع را 

بیش از پیش مشاهده کنیم.
وی افزود: موارد مطروحه در خصوص عملکرد 
بانک ها در حوزه اعطای تسهیلات، نافی 
خدمات خوب ارائه شده در برخی بخش های 
دیگر نیست و ما از همه عوامل بانکی همراه و 

یاری کننده بخش تولید تقدیر و تشکر می 
کنیم.

رحمانی با بیان اینکه شرایط حاضر می طلبد 
هماهنگی بهتری بین بانک مرکزی و وزارت 
صنعت، معدن وتجارت ایجاد و همچنین در 
اعطای تسهیلات و تامین منابع واحدهای 
تولیدی، بانکها هم نگرشی تعاملی تری داشته 
باشند افزود: در این ایام و با وجود بسیاری از 
مشکلات تحمیلی، بسیاری از بخش ها و 
دستگاه های دولتی و غیر دولتی برای بهبود 
شرایط کمک حال حوزه تولید هستند که 

جای تقدیر دارد.
رحمانی اعلام کرد: طی نامه نگاری انجام 
گرفته با بانک مرکزی درخواست 36۰ هزار 
میلیارد توان تسهیلات برای بخش تولید 
کردیم که حدود 8۴ هزار میلیارد تومان 

مربوط به تسهیلات سرمایه ثابت می باشد.
نیاز به 39 هزار میلیارد تومان برای 

تکمیل طرح های بالای ۶۰ درصد
وزیر صمت گفت: برای طرح های صنعتی و 
معدنی با پیشرفت بالای 6۰ درصد نیازمند 
3۹ هزار میلیارد تومان تسهیلات هستیم که 
در صورت تحقق و تامین، این واحدها امسال 

وارد عرصه تولید می شوند و اشتغالزایی خوبی 
در سطح کشور ایجاد می شود.

وی تصریح کرد: هم اکنون طرح های صنعتی 
با پیشرفت فیزیکی بالا در کشور داریم که 
نیازمند تامین منابع مالی برای تسریع در بهره 
برداری هستند و در صورت حصول این مهم، 
می توانند به تولید اقلام کالایی بپردازند که 
در واردات آن ها با محدودیت های داخلی و 

خارجی مواجه هستیم.
لزوم ایجاد صندوق های مالی تخصصی

رحمانی بیان کرد: امسال یکی از محورهای 
برنامه ریزی وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
شیوه های جدید تامین مالی است و در همین 
راستا با بانک مرکزی و بورس هم مشورت 
کردیم که نتایج خوب آن بزودی مشاهده 

خواهد شد.
وی افزود: ایجاد صندوق های مالی تخصصی 
در بخش تولید امروز یک ضرورت غیر قابل 
انکار است و پیگیری راه اندازی آن ها با کمک 
بخش های دولتی و خصوصی و دولتی در 

دستور کار است.
ممنوعیت واردات 1۴۴8 قلم کالا به 

کشور

وزیر صنعت، معدن و تجارت: در سال گذشته 
ممنوعیت واردات هزار و 33۹ قلم انواع کالا 
به کشور از طرف وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و در ثبت سفارش ها اعمال شده بود 
که امسال در سه ماهه نخست سال و بنابر 
گزارش های دریافتی مبنی بر تولید نمونه 
مشابه داخلی، برای ۱۴8 قلم کالای دیگر هم 

ممنوعیت واردات لحاظ کردیم.
برگزاری نمایشگاه فرصت های ساخت 

داخل
نمایشگاه  برگزاری  به  اشاره  با  رحمانی 
ساخت داخل در تیرماه گفت: برگزاری 
نمایشگاه فرصت های ساخت داخل در 
راستای منویات رهبری و با دعوت از همه 
گروه های موثر در رفع نیازمندی های 
صنعتی کشور از ۲۷ تیر ماه برگزار خواهد 
شد. وی با اشاره به شرکت های حاضر در این 
که  هایی  شرکت  کرد:  بیان  نمایشگاه 
نیازمندی های صنعتی و معدنی کشور را 
بومی سازی می کنند و مانع واردات نمونه 
های مشابه خارجی به کشور می شوند به 
جد و با بهره گیری از همه ابزار های ممکن 

مورد حمایت قرار خواهیم داد.

رحمانی تاکید کرد: نیاز به ۳۹ هزار میلیارد تومان برای تکمیل طرح های بالای ۶۰ درصد
موافقت سران سه قوه با واگذاری سهام 

دولت در ایران خودرو و سایپا
سازمان  معاون   ، پور  عالی  زهره 
خصوصی سازی گفت: وزارت اقتصاد 
سهام  مانده  باقی  واگذاری  مجوز 
دولت در دو شرکت خودرو سازی را 
از سران سه قوه دریافت کرده است.

به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری 
و  عامل  هیئت  عضو  صداوسیما 
معاونت واگذاری سهام و بنگاههای 
سازمان خصوصی سازی در مصاحبه 
با رادیو گفت: وزارت اقتصاد مجوز واگذاری باقی مانده سهام 
دولت در دو شرکت خودرو سازی را از سران سه قوه دریافت 
کرده است. در واقع حدود ۱۴درصد ایران خودرو و ۱۷ درصد 

سایپا باید به فروش گذاشته شود.
وی افزود : به موجب قانون ، دولت به هیچ عنوان نمی تواند در 
موارد گروه یک سرمایه گذاری کند یا مالکیت آنها را در دست 
داشته باشد . در خصوص گروه دوم که صنایع بزرگ نیز شامل 
آن می شود ، قانون تا جایی به دولت اجازه سرمایه گذاری داده 
است که سهمش در آن رشته در بازار بیشتر از ۲۰درصد نشود.
معاون واگذاری سهام و بنگاههای سازمان خصوصی سازی 
در خصوص وضعیت سهام دولت در خودروسازی های کشور 
توضیح داد : بخشی از این سهام در وثیقه است که با توجه به 
جلساتی که با وزیر صنعت داشته ایم قرار است رفع شود و با 
توجه به اینکه بورسی است در تابلوی بورس به فروش می رسد.

عالی پور موضوع اهلیت در واگذاری را مبهم دانست و عنوان 
اهلیت جهت  داشتن  به  قانون  در  اینکه  به  توجه  با   : کرد 
واگذاری تاکید شده لازم است نمایندگان مجلس یک تعریف 
جامع و کامل از اهلیت ارائه دهند چرا که هر شخص از نگاه 
خود تعبیری از اهلیت دارد و به ظن خود برخی از واگذاری ها 

را مردود می داند.
وی تاکید کرد : باید ادبیات و چارچوب مشخص و روشن بین 
همه نهادها از جمله مجلس شورای اسلامی وجود داشته باشد 
تا هم نگرانی ها را پاسخ دهد و هم از سواستفاده های احتمالی 
مستند  و  قانونی  دستورالعمل  باید  واقع  کند.در  جلوگیری 

حقوقی برای این بند قانونی در نظر گرفته شود.
معاون واگذاری سهام و بنگاههای سازمان خصوصی سازی از 
تهیه پیش نویسی برای بررسی اهلیت افراد در موضوع واگذاری 
خبرداد و گفت : این سند در سازمان خصوصی سازی آماده 

شده و در اختیار هیات واگذاری قرار گرفته است.
عالی پور به نحوه اطلاع رسانی درخصوص واگذاری ها اشاره 
کرد و گفت : ممانعتی با این موضوع وجود ندارد و تا کنون 
موردی از فروش در پستو یا به خانواده مسئولبن مربوطه وجود 

نداشته است.
وی در پایان خاطر نشان کرد : اطلاعیه واگذاری چندین مرحله 
در دو روزنامه کثیرالانتشار آگهی می شود ، همچنین اطلاعیه 
آن به طور ویژه برای هر استان و نماینده مجلس مربوط به آن 

حوزه ارسال می شود.

گفت وگو

آن زمان ما علیه شان شکایت کردیم 
ما  به  ایران  در  کره  سفیر  عملا  و 
به صورت  را  تجهیزات  این  ما  گفت 
راه اندازی  و  نصب  خاموش  چراغ 
شکایت تان  از  هم  شما  و  می کنیم 
صرف نظر کنید. این مساله در ابتدای 
ریاست جمهوری دوره یازدهم بود. کیا 
این تجهیزات را نصب کرد و بخشی 
پرداخت.  ما  به  هم  را  خسارت  از 
سراتوهایی که تولید می شوند، مربوط 

به همان دوران است. در مجموع بر اساس آن توافق ها قرار شد 
تا سراتو در ایران تولید شود و بعد هم دیگر نیامدند. البته وقتی 
فشار تحریم ها زیاد شد دیگر شرکت های فرانسوی  هم حاضر به 
ادامه همکاری با ما نشدند. پروژه های جدید پژو در ایران متوقف 
یا تعلیق شدند، سیتروئن هم از ایران رفت و فقط در حد تعهدات 
قبلی قرار است کارهایش را انجام دهد. در مجموع می توان گفت 
و  ما  تابع شرایط سیاست خارجی  شرایط خودروسازی کشور 
مسائل تحریمی است. ما بلافاصله بعد از این که برجام به نتیجه 
بودیم.  ایران  به  دیگر خارجی  ورود خودروسازان  رسید، شاهد 
علاوه بر فرانسوی ها با دیگر شرکت ها هم در حال مذاکره بودیم 
که متاسفانه جریان آقای ترامپ پیش آمد و شرایط این گونه شد. 
اما آنچه مسلم است، وابسته بودن به خودروسازی های یک کشور 
دیگر برای ما مشکلاتی ایجاد می کند، به خصوص اگر آن کشور 
فرانسه باشد زیرا در انتقال دانش فنی و ارتباط بین قطعه سازان 
ما با خودشان بسیار سختگیر هستند. من هیچ گاه آن ها را به 
عنوان یک شریک خوب نمی شناسم، حتی ژاپنی ها هم همین طور 
اما  تولید  شد،  ایران  این که چند سال در  با  هستند. ماکسیما 
ساخت داخل کردن آن با دشواری انجام  می شد. با فرانسوی ها 
هم همین مشکل وجود دارد. با این که چند سال است که با آن ها 
کار می کنیم، اما درصد خودکفایی یا استقلالی را که باید به ما 
می دادند، نادیده گرفتند و همکاری را با فشار تحریم ها قطع کردند.
برای بلندمدت و کوتاه مدت چه رویکردی باید از سوی 

صنعت خودرو کشور اجرایی شود؟ 
دو رویکرد باید داشته باشیم. رویکرد اول این که باید با شرکت های 
خودروساز خارجی کار کنیم؛ یعنی ۴۰ تا 5۰ درصد فعالیت ما با 
همکاری و ارتباط با شرکت های بزرگ خودروسازی باشد. 5۰درصد 
مابقی را باید روی پلت فرم های داخلی خودمان تمرکز کنیم. تصور 
کنید اگر ما به صورت نسبی به این استقلال دست پیدا نکرده بودیم 
و در تولید خودروهای پژو و پراید هم مشکل جدی داشتیم، در 
شرایط تحریمی وضعیتمان چه می شد؟ تقریبا تعطیل بودیم. این 
خودروها تبدیل به پلت فرم های ملی ما شدند. اما به هرحال این 
خودروها از رده خارج شده اند و در شرایط عادی باید متوقف شوند. 
اما آن چه ما باید در نظر بگیریم و شبانه روز روی آن کار کنیم، 
 SP۱۰۰ پلت فرم های داخلی است. درحال حاضر سایپا روی پلت فرم
نمونه هایی را ساخته و تست و آزمایش کرده، البته بسیار دیر است 
و تکلیف موتورهای آن باید هرچه سریع تر مشخص شود و به تولید 
انبوه برسد تا بتواند جای خالی خودروسازانی را که از ایران رفته اند، 
بیشتر  خود  طراحی  پلت فرم  روی  باید  نیز  ایران خودرو  بگیرد. 
کار کند تا خودروهای به روزتر را جایگزین خودروهای قدیمی 
ایران وجود دارد که ما روی  این توان در  کند. به هرحال چون 
پلت فرم های خود با قطعاتی که طراحی آن ها نیز توسط خودمان 
انجام شده است و تامین  آن نیازی به اجازه خارجی ها ندارد، کار 

کنیم، پس بهتر است تمام تلاشمان را روی این مساله بگذاریم.

تکلیف موتور پلت فرم های جدید 
هر چه سریع تر مشخص شود

قسمت  پایانی

استماع گزارش دستگاه های اجرایی درباره 
اقدامات صورت گرفته برای رونق تولید

حمیدرضا فولادگر رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت 
بر اجرای اصل۴۴ قانون اساسی در تشریح دومین نشست رییس مجلس 
و روسای کمیسیون های تخصصی مجلس با وزرای اقتصادی دولت، بانک 
مرکزی، سازمان برنامه و بودجه و بخش خصوصی برای حمایت از رونق 
تولید، گفت: در این جلسه دستگاه های اجرایی گزارشی درباره اقدامات 
صورت گرفته برای تحقق رونق تولید ارائه کردند. به گزارش اعتبار به 
نقل از خانه ملت نماینده مردم اصفهان در مجلس افزود: کمیسیون ویژه 
حمایت از تولید ملی گزارشی درباره آسیب شناسی رونق تولید با کمک 
مرکز پژوهش های مجلس تهیه کرده است که ماه آینده در صحن علنی مجلس قرائت می شود و 
چالش های و راهکارهای رونق تولید در بخش صنعت، معدن، انرژی، مسکن، روستایی و عشایری 
مورد بررسی قرارگرفت و مسائل نظام مالیاتی، مسائل بیمه ای، گمرکی، صادارت، نظام ارزی، فضای 
کسب و کار در حوزه تامین مالی و مسائل پولی و بانکی بررسی شد. و چالش های و راهکارهای 
رونق تولید در بخش صنعت، معدن، انرژی، مسکن، روستایی و عشایری مورد بررسی قرار گرفت و 
مقرر شد؛ این جلسات به صورت موضوعی با دستگاه های اجرایی مربوطه برگزار شود تا چالش ها و 
راهکارها مورد بررسی قرار گیرد؛ مسئولیت جمع بندی و هماهنگی این جلسات با کمیسیون ویژه 
حمایت از تولید ملی است و گزارش کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی برای رونق تولید آماده شده 

و به معاونت نظارت مجلس ارسال شده است و در ماه آینده در صحن قرائت می شود.

وزارت صمت میدان دار تحقق شعار سال ۹۸ باشد
احمد سالک نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: در سال »رونق تولید« 
وزارت صمت می تواند میدان دار حرکتی بزرگ در راستای تحقق شعار امسال باشد. 
احمد سالک ـ نماینده مردم اصفهان ـ در گفت وگو با ستاد خبری نخستین نمایشگاه 
»فرصت های ساخت داخل و رونق تولید« اظهار کرد: در این سال، ضرورت دارد 
تمام دستگاه ها، بخصوص وزارت صمت که شامل بخش های اساسی صنایع، معادن 
و تجارت است، این حرکت بزرگ را در راستای رونق تولید هدایت کند. او ادامه داد: 
نمایشگاه هایی مانند »فرصت های ساخت داخل و رونق تولید« برای چند هدف تلاش 
می کنند؛ ظرفیت های داخل کشور شناسایی شود و در معرض دید مردم قرار گیرد که 

کار بسیار خوبی است. هدف دیگر، دعوت به مشارکت مردم برای رشد و رونق تولید ملی و نیز معرفی نخبگان به 
مردم است. وی در این باره افزود: در این نمایشگاه ها، قراردادهایی بسته می شوند که در نهایت می توانند وابستگی 
ما را به خارج از کشور قطع و به رشد خودکفایی کمک کنند. بنابراین در مجموع، من این گونه نمایشگاه ها را 
موفق می دانم؛ اما نکته این است که چنین نمایشگاه هایی باید پیوست فرهنگی داشته باشند تا بازدیدکنندگان، 
دستگاه های تولیدی و … در مسیر احیای ارزش ها تلاش کنند. مثلا ممکن است یک دستگاهی سبک زندگی 
غربی را توضیح دهد، در حالی که ما نیازمند سبک زندگی اسلامی ـایرانی هستیم. نماینده مردم اصفهان در 
مجلس همچنین گفت: ماهیت این نمایشگاه نشان می دهد که تولیدات داخلی کشور می توانند با جهان رقابت 
کنند، نیازهای داخلی را تامین کنند و اشتغال ایجاد کنند. او افزود: در حالی که مردم باید برای خریدن کالای 
ایرانی تشویق شوند، صنایع هم باید کیفیت کالاها را بالا ببرند.  نخستین نمایشگاه »فرصت های ساخت داخل 
و رونق تولید« ۲۷ تیرماه در نمایشگاه بین المللی تهران توسط سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران برگزار 

می شود و تا 3۰ تیرماه میزبان فعالان حوزه صنعت خواهد بود.
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از زحمات این مراسم  ایران، در  ملی  بانک  روابط عمومی   به گزارش 
حشمت اله حسینی ریاست سابق اداره کل روابط عمومی بانک تقدیر و نادر 
اکبری وند به عنوان رییس جدید این اداره کل معرفی شد. همچنین بهرام 
واقفی به عنوان رییس اداره کل بازاریابی و امور مشتریان و علیرضا یحیوی 
به عنوان سرپرست اداره کل تحقیقات و نوآوری بانک معرفی شدند. دکتر 
محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران در این مراسم با تاکید 
بر اینکه روابط عمومی اکنون دوران بالندگی خود را طی می کند، ضمن 
ابراز آرزوی موفقیت و سلامتی برای آقای حسینی ریاست سابق اداره کل 
روابط عمومی بانک که به درجه بازنشستگی نایل آمد، همکاری های ایشان 
را شایسته تقدیر عنوان کرد. وی همچنین با بیان اینکه امیدواریم روابط 
عمومی همانند سابق روزهای خوبی را در پیش داشته باشد، این جابه 
جایی ها را برای پویایی و بالندگی بانک ضروری دانست و گفت: ادارات کل 
بازاریابی و امور مشتریان، روابط عمومی و تحقیقات و نوآوری در کنار بخش 

انفورماتیک بانک می توانند حرکت هایی اثرگذار را در بانک  رقم بزنند.

محمدرضا حسین زاده 

معارفه  رئیس  
اداره کل روبط 
عمومی بانک ملی 

پیروز حناچی شهردار تهران در قالب مصاحبه ای با روزنامه رسمی این 
مجموعه از کاهش ۲ هزار و 8۰۰ نیروی حقو ق بگیر مجموعه شهرداری 
تهران از آذرماه سال گذشته تاکنون خبر داد. بررسی های انجام شده از 
ابتدای دوره جدید مدیریت شهری تهران نشان داد: شهرداری تهران طی 
دوره های گذشته مدیریتی، فراتر از پست های تعریف شده در مجموعه 
اقدام به جذب نیروی انسانی کرده و همین موضوع سبب شده تا به ازای 
هر پست مصوب در سازمان، سه نیروی انسانی داشته باشد. از این رو 
شورای شهر تهران در قالب یکی از تبصره های بودجه سال گذشته اداره 
پایتخت، با هدف کاهش هزینه های اداره شهر، شهرداری تهران را مکلف 
به کاهش سالانه 6 درصد از نیروی انسانی خود کرد. در این راستا حالا 
حناچی شهردار هجدهم پایتخت خبر داده که با دو هدف کاهش هزینه ها 
و افزایش بهره وری نیروی انسانی جذب شده در مجموعه شهرداری، طی 
مدت حضور وی در ساختمان بهشت، تعداد کارکنان حقوق بگیر شهرداری 

از 68هزار نیروی انسانی به 65 هزار و ۲۰۰ نفر رسیده است.

پیروز حناچی

تغییرات زیرپوستی 
در شهرداری تهران 

علی معیری مدیر کل دفتر راهبری سیستمهای سازمان تامین 
اجتماعی با اشاره به حضور موثر هر ساله »سازمان تامین اجتماعی« 
در نمایشگاه بین المللی الکامپ )الکترونیک، کامپیوتر و تجارت 
الکترونیک( اظهار داشت: در سال جاری نیز با حمایت مدیران ارشد 
سازمان، افتخار حضور سازمان به منظور ارائه آخرین دستاوردهای 
حوزهIT در نمایشگاه الکامپ میسر شده است. به گزارش اداره 
کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی،  وی اظهار داشت: 
)الکامپ(،  الکترونیک  تجارت  و  کامپیوتر  الکترونیک،  نمایشگاه 
به عنوان بزرگترین رویداد فناوری اطلاعات و ارتباطات ایران، با 
رویکرد شناسایی دستاوردها و پیشرفت های جدید در زمینه IT و 
 IT همچنین تسهیل در ارتباطات و تشریح سرویس ها و خدمات
محور سازمان ها و شرکت ها به بازدیدکنندگان، ایجاد شده و همه 
ساله این نمایشگاه در حوزه ICT برگزار و مورد استقبال گسترده 

مخاطبین قرار می گیرد.

علی معیری

حضور سازمان تامین 
اجتماعی در بیست و پنجمین 
نمایشگاه بین المللی الکامپ

با حضور عمران عباسی معاون فرماندار قائم شهر، مجید عباسی عضو شورای اسلامی 
شهرستان،حمید رضا عشریه سرپرست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی قائم شهر، گران 
رئیس مرکز بهداشت،تنی چند از مسوولین بیمارستان رازی ،جمعی دیگر از رووسای ادا
رات،نویسندگان،شاعران،اساتید،پژوهشگران و اهالی فرهنگ،هنر و رسانه شهرستان قائم 
شهر و با استقبال خوب علاقمندان به فرهنگ، ادبیات ، علم و پژوهش برگزار شد.تبیین 
اهداف و برنامه های انتشارات ونداد توسط آمنه قربانی مدیر مسوول انتشارات 
ونداد،سخنرانی با موضوع« ضرورت داشتن ذهن فلسفی در مقوله فرهنگ و هنر » 
توسط استادعلی تیموری شاعر و مدرس فلسفه و فعال اجتماعی،رونمایی از کتاب 
»طوفان بغض من« اثر عباس فضلی بشلی شاعر پیشکسوت مازندرانی،رونمایی و 
شروع بکار اولین کتابخانه دیجیتال موبایلی قائم شهر توسط احمد بوداغی مدیر 
فناوری انتشارات ونداد، شعرخوانی توسط شاعران کاظم صداقتی،مهتاب مظفری، 
رضا اسدپور، روشنک جهانی، رویا ابراهیم نژاد، کمال رستمعلی، مجتبی یونسی و 
تقدیر و تجلیل از هفت شاعر پیشکسوت و صاحب اثر به همراه شعر خوانی توسط 

خود شاعران از اهم برنامه های این مراسم بوده است.

فرماندار قائمشهر

رونمایی اولین 
کتابخانه دیجیتال 
موبایلی قائم شهر 

فرشاد مقیمی معاون صنایع وزیر صمت گفت: با اقدامات صورت گرفته 
در روز های آینده تولید خودرو های ناقص به حداقل می رسد. وی افزود: 
امروز یکی از خودروسازان بزرگ وعده داده که طی هفته جاری تولید 
خودرو های ناقص را به صفر می رساند.وی با بیان اینکه تعداد خودرو های 
ناقص در کف پارکینگ ها در مقطعی به حدود ۱8۰ هزار دشتگاه رسید، 
افزود: با اقدامات صورت گرفته طی چند مرحله این تعداد را کاهش 
دادیم.وی با بیان اینکه در تامین نقدینگی خودروسازان،تاخیر داشتیم 
گفت: در بازه زمانی حدود 5 هفته سعی می کنیم خودرو های ناقص مانده 
در پارکینگ، با تامین قطعات به مردم تحویل شود.مقیمی با بیان اینکه 
همه قطعات کسری خودرو ها شناسایی شده است، افزود: راه های مختلفی 
را برای تامین این قطعات پیش بینی کرده ایم، اما از زمان سفارش قطعه 
تا تولید و ورود آن به کارخانه کمی زمان نیاز است.وی گفت: با تامین 
قطعات و ورود آنها به خط تولید میزان عرضه به بازار نیز بیشتر خواهد شد و 

شاخص های قیمتی نیز نشان از کاهش نسبی قیمت خودرو در بازار دارد.

فرشاد مقیمی

تولید خودرو های 
ناقص به حداقل 
می رسد 

عبدالرحیم کردی )رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار( 
با اشاره به آن که یکی از جذابیت های طبیعی و قابل توجه سواحل مکران و 
چابهار طبیعت زیبای آنجاست، گفت: کمتر جایی را پیدا می کنید که تلفیقی 
از کوه، صخره، ماسه و رمل و آبی نیلگون دریا را درکنار هم ببینید؛ در ضمن 
بتوانید در آن آبی بی کران موج  سواری کنید حتا به نظاره لاکپشت ها و دلفین ها 
بنشینید و هر زمان دلتان خواست سری به دنیای زیر آب که زیبایی های خاص 
خود را دارد، بزنید و از این آکواریوم طبیعی و رنگارنگ با ساحل مرجانی زیبای 
آن دیدن کنید.  مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار ادامه داد: تلاش کردیم تا 
تمامی زیبایی ها را به  گردشگران معرفی کنیم اما دو نکته مهم در چابهار وجود 
دارد که حل کردن آن نیازمند زمان است. چابهار نیازمند افزایش ضریب اقامت و 
به تبع آن افزایش مراکز اقامتی و همچنین ارائه تفریحاتی علاوه بر طبیعت گردی 
است. این امر سبب می شود بتوانیم مدت زمان اقامت گردشگران را افزایش 
دهیم.  به گفته کردی، 6۰ درصد اعتبارات سال ۹8  منطقه آزاد چابهار به حوزه  

گردشگری اختصاص یافته است  که حدود ۱۷۰ میلیارد تومان می شود.

عبدالرحیم کردی

اختصاص بودجه ۱۷۰ 
میلیارد تومانی به 
توسعه گردشگری

امیرحسین تبیانیان نماینده شرکت ملی نفت در بورس انرژی 
گفت: دو میلیون بشکه میعانات گازی پارس جنوبی در رینگ 
بین الملل بورس انرژی با قیمت پایه 6۰ دلار و ۴۰ سنت برای هر 
بشکه ۲5 تیر و در هشتمین عرضه میعانات انرژی عرضه می شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی نفت ایران 
وی افزود: در این مرحله دو میلیون بشکه میعانات گازی پارس 
جنوبی در رینگ بین الملل بورس انرژی با قیمت پایه 6۰ دلار و 
۴۰ سنت برای هر بشکه عرضه می شود.وی افزود: حداقل میزان 
بارگیری برای حمل زمینی هزار بشکه معادل ۱۱۰ تن است. 
خریداران می توانند تا سه ماه پس از انجام معامله محموله را تحویل 
بگیرند و تحویل محموله در دیگر مناطق منوط به تائید شرکت ملی 
نفت ایران امکانپذیر است.اطلاعیه عرضه دو میلیون بشکه میعانات 
گازی پارس جنوبی در رینگ بین الملل بورس انرژی برای تاریخ 

۲5 تیر منتشر شد.

امیرحسین تبیانیان

هشتمین عرضه 
میعانات گازی در 
بورس انرژی

غلامحسین مظفری مدیرعامل منطقه آزاد کیش گفت: تبدیل جزیره 
کیش به یک برند مطرح گردشگری کشور و منطقه، رونق فضای کسب و 
کار در این جزیره و تقویت شادی و نشاط ملی مهم ترین اهداف برگزاری 
جشنواره تابستانی کیش است. وی با اعلام این مطلب در مراسم آغاز بیست 
و دومین جشنواره تابستانی کیش که با حضور معاونان و مدیران سازمان 
منطقه آزاد کیش، روسای جوامع هتلداران و بازاریان و صاحبان صنوف در 
سالن خلیج فارس مرکز همایش های بین المللی کیش برگزار شد، گفت: 
جشنواره تابستانی فرصت بسیار مناسبی است تا با ارائه خدمات مطلوب به 
گردشگران، ضمن جلب اعتماد آنها، جایگاه جزیره کیش را به عنوان انتخاب 
نخست گردشگران در منطقه و کشور تثبیت کنیم. وی تاکید کرد: ایجاد 
جاذبه های نوین گردشگری، ارائه برنامه های خلاقانه و ارائه خدمات منحصر 
به فرد جزیره کیش را از سایر مقاصد گردشگری متمایز کرده و آن را به عنوان 
یک برند در سطح ملی و منطقه ای معرفی می کند که برگزاری باشکوه و پربار 

جشنواره تابستانی فرصت بسیار مناسبی برای تحقق این اهداف است. 

غلامحسین مظفری

آغاز جشنواره 
تابستانی کیش 

شورای نگهبان نظر خود را در مورد طرح ساماندهی صنعت خودرو 
اعلام کرد.۱- در ماده ۲، از آنجا که بر اساس سیاست های بند )ج( 
سهام  از  درصد  هشتاد  صرفاً  واگذاری  اساسی  قانون   ۴۴ اصل 
بنگاه های مشمول صدر اصل ۴۴ مجاز دانسته شده است، واگذاری 
صددرصد آن، مغایر این سیاست ها و بالنتیجه بند ۱ اصل ۱۱۰ قانون 
 ،)JV( اساسی شناخته شد. ۲- در ماده 5، بکار بردن خط بیگانه
مغایر اصل ۱5 قانون اساسی شناخته شد. 3- در ماده ۷، با عنایت به 
اینکه مشخص نیست مبدأ دوره پنج ساله چه زمانی است، ابهام دارد؛ 
پس از رفع ابهام اظهارنظر خواهد شد. همچنین اطلاق مسئولیت 
تولیدکننده در جایی که خریدار عالم به عیوب بوده است، خلاف 
موازین شرع شناخته شد. ۴- واژه های بیگانه »هیبریدی«، »مدل«، 
»شارژ« و »فسیلی« در این مصوبه، مغایر اصل ۱5 قانون اساسی 
شناخته شد. تذکر: در ماده الحاقی ذیل ماده 6، عبارت »شورای عالی 

رقابت« به عبارت »شورای رقابت« اصلاح گردد.

شورای نگهبان

نظر شورای نگهبان 
درباره طرح ساماندهی 
صنعت خودرو 

شاپور محمدی رئیس  سازمان بورس، در پاسخ به اینکه آیا بازار برتر با 
دامنه نوسان ۱۰ درصد در بورس اوراق رونمایی خواهد شد؟ اظهار کرد: 
جمع بندی این موضوع را هنوز نداریم و باید آن را بررسی کنیم. وی در 
پاسخ به اینکه در شورای عالی بورس درباره بازار پایه چه مباحثی مطرح 
شد، گفت: قانون جدید بازار پایه فرابورس را در جلسه اخیر بررسی کردیم، 
اما لازم است بررسی های تکمیلی انجام شود. در ادامه نظرات فعالان را 
بیشتر می گیرم که ان شاءالله اصلاحاتی که رضایت فعالان هم همراهش 
باشد، رخ دهد. رئیس سازمان بورس در پاسخ به اینکه چه زمانی فروش 
تعهدی در بازار سرمایه ایران رونمایی می شود نیز گفت: درباره این موضوع 
OMS ها )نرم افزارهای مدیریت سفارش( باید کارهایی انجام دهند که 
به مدتی زمان نیاز دارند تا تغییراتی در سیستم انجام دهند. فروش تعهدی 
در کمیته فقهی تأیید شده و کارهای مربوط به راه اندازی آن انجام شده 
است. مدیریت فناوری بورس هم کارهای لازم را انجام داده و در حال 

حاضر نرم افزارهای مدیریت سفارش باید کارهای لازم را انجام دهند.

شاپور محمدی

بررسی راه اندازی 
بازار برتر در بورس 

محمد باقر عالی معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل سازمان گسترش 
ونوسازی صنایع ایران در مراسم نصب سکوی گازی ۱۴ بی در فاصله 
۱۰۰ کیلومتری ساحل عسلویه در آبهای خلیج فارس گفت: مهندسان 
و متخصصان کشورمان در مجموعه این سازمان و مجتمع کشتی سازی 
و صنایع فراساحل ایران رکورد دار نصب ۲6 روزه سکوی گازی ۱۴ آ در 
منطقه خلیج فارس هستند که امیدواریم این رکورد در نصب سکوی ۱۴ 
بی بهبود یابد. وی این دستاورد ها را نتیجه اعتماد عملی وزارت نفت به 
متخصصان ایران در واسپاری ساخت ۴ سکوی فاز ۱۴ از سوی وزارت 
نفت به ارزش 6۰۰ میلیون دلار و نیز واسپاری فاز ۱۴ به گروه سازندگان 
داخلی به ارزش 5 میلیارد دلار برشمرد. به گفته رئیس هیات عامل ایدرو 
در ساخت این سکو جدود ۱۰میلیون نفر ساعت اشتغال ایجاد شده است 
.برای ساخت این سکو معادل ۱5۰ میلیون دلار هزینه شده که علاوه 
بر جلوگیری از خروج ارز از کشور این مبلغ در چرخه کسب وکار های 

داخلی شده که در شرایط تحریم بسیار کلیدی است.

سازمان گسترش و نو سازی

ایدرو رکورد دار نصب 
سکوی گازی در منطقه 
خلیج فارس

گفتگو 

بهرام سبحانی: بورس را رها کنید
بهرام سبحانی رئیس انجمن تولید کنندگان 
فولاد ایران گفت: قیمت گذاری محصولات 
بورسی مداخله در توازن عرضه و تقاضاست 
و بورس کالا به این منظور راه اندازی شد 
تا قیمت ها براساس عرضه و تقاضا کشف 
را  ها  قیمت  دولت  باشد  قرار  اگر   . شوند 
تعیین کند،  کار بسیار مشکل می شود 
و باید قیمت مواد اولیه فولاد سازها مانند 
سنگ آهن و گاز را نیز مدیریت کند، در 
حقیقت بالا و پایین صنعت باید با هم دیده 

شود چون به صورت یک زنجیره در حال فعالیت است .
*مسأله تعیین قیمت 

نمی شود مجموعه ها را وادار به کنترل قیمت کرد، در حقیقت بورس 
کالانقشی در تعیین قیمت ندارد و این فروشنده و خریدار هستند که در 
کنار هم به توافق می رسند . به عبارت دیگر بورس کالا فقط فضای مذاکره 
را فراهم می کند تا عرضه و تقاضا به نقطه تعادلی برسد . باید بپذیریم 
که بازار باید روال خود را طی کند و با هر فرمولی غیر از نرخ واقعی بازار 
، شاهد قیمت و بازار رانتی در همه بازارها خواهیم بود . همچنین دیکته 
قیمت به بورس نیز حاصلی نخواهد داشت و تعیین قیمت دستوری به هر 
طریق ممکن است باعث ایجاد روزنه های نفوذ واسطه ها به بازار شود . 
بهترین روش برای ایجاد تعادل در بازار و انگیزه برای تولید کنندگان فراهم 
کردن شرایط طبیعی در بورس و براساس عرضه و تقاضاست . با هرگونه 
قیمت گذاری و دستکاری قیمت ها در بورس مخالفم و به هر میزان که 
به رقابت آزاد و کشف صحیح قیمت در بورس بها دهیم ، رضایت تولید 

کننده و مصرف کننده نیز بیشتر می شود .
نوسان ارز 

در بررسی دلایل ورود وزارت صنعت ، معدن و تجارت به بحث قیمت 
گذاری در بورس کالا می توان گفت سال گذشته به دلیل نوسان شدید 
نرخ ارز و اختلاف نرخ ارز دولتی با ارز بازار و همچنین روی آوردن 
تولیدکنندگان و فعالان بازار به صادرات ، تقاضا برای محصولات فولادی 
افزایش یافت که این کار باعث شد تا وزارت صنعت ، معدن و تجارت در 

قیمت گذاری محصولات فولادی در بورس کالا مداخله کند .
مداخله قیمتی

این مداخله از تعیین قیمت پایه براساس نرخ ارز دولتی آغاز و در ادامه 
میزان سقف رقابت در بورس نیز پنج در صد اعلام شد . این در حالی بود 
که محصولات در بازار براساس نرخ ارز آزاد معامله می شد و بدین ترتیب 
اختلاف قیمت بین محصولات فولادی در بازار رسمی و بازار آهن حتی 
به 5۰ درصد هم رسید .  این اختلاف قیمت باعث شده بود تا متقاضی 
محصولات فولادی از هر جا که می تواند نقدینگی تهیه کرده و اقدام به 
خرید کند و بدین ترتیب فشار مضاعفی برتقاضای محصولات بورس کالا 
وارد شود .  به همین دلیل براین نحوه قیمت گذاری اعتراض زیادی وارد 
شد که چرا باید قیمت پایه محصولات فولادی با ارز ۴۲۰۰ توماتی تعیین 
شده و سقف رقابت نیز پنج درصد تعیین شود در حالی که هدف از 
تعیین قیمت در بورس این بود که فولادی که در داخل تولید می شود با 
قیمت های مناسب به مصرف کننده نهایی برسد ، اما با این تفاوت قیمت 
در نهایت عده ای از رانت حاصل از آن بهره برده و مصرف کننده نهایی 

نیز مجبور به پرداخت بهای آن به نرخ بازار آزاد بودند .
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حل اختلاف 
ویژه فرهنگ و 
رسانه

سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در نشست مشترک با غلامحسین اسماعیلی در محل دادگستری خبر از تشکیل شورای حل اختلاف ویژه فرهنگ و رسانه داد.  در این 
نشست که برای دومین بار برگزار شد، غلامحسین اسلاعیلی، رئیس کل دادگستری استان تهران، گفت: »به دلیل جایگاه ویژه سخنگویی قوه قضائیه، لازم است تعامل بیشتری با اصحاب 
رسانه و مبادی ذیربط در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برقرار شود. زیرا امروز متأسفانه از طریق قاب رسانه ای تصویر خوبی از قوه قضائیه به جامعه ارائه نمی شود.« او تصریح کرد: »البته 
بخشی از این نگاه بواسطه وجود نقص در اطلاع رسانی قوه قضائیه و بخش دیگری مربوط به اصحاب رسانه در شقوق مختلف آن است و چنانچه تعامل سازنده ای از طریق این نشست های 
مشترک ایجاد شود، می توان تصویر ارائه شده را اصلاح کرد؛ مانند شبهاتی که از طریق رسانه ها در روزهای اخیر درباره ماده ۴۷ آیین نامه نحوه اجرای حدود، قصاص و... مطرح شده که 
واقعیت ندارد و صرفاً ناشی از برداشت های مربوط به حکم شرعی بوده و ناشی از قرارداد میان بیمه گذار و بیمه گر شکل می گیرد.« اسماعیلی در ادامه تأکید کرد: »به همکاران قضایی تذکر 
داده شده که در حوزه فرهنگ و رسانه تا آنجا که ممکن است مراتب و موضوعات مدیریت شود که صرفاً برخورد قضایی صورت نپذیرد و به نحوی این موضوع منجر به اباحه گری نشود. 

بنابراین استمرار این نشست ها می تواند در رسیدن به اهدافی که به آنها اشاره شد مؤثر و نقش آفرین باشد.«

رحمانی فضلی:
موضوع 
بیت کوین به 
وزارت 
اطلاعات 
سپرده شد!

آش ماینینگ رمز ارزهای دیجیتال آنچنان شور شد که حالا دولت دستور به حضور نیروهای 
امنیتی و اطلاعاتی مانند ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و وزارت اطلاعات داده است. در همین 
ارتباط وزیر کشور اظهار کرد: در رابطه با ارز دیجیتال به اسم بیت کوین باید تعیین تکلیف 
شده و مدیریت و ساماندهی انجام شود. اگر قرار است رمز ارزی در کشور فعالیت کند، مجوز 
به آن بدهند و اگر قرار است جلوی فعالیت آن گرفته شود، به آن مجوز ندهند. رحمانی فضلی 
گفت: فعالیت بیت کوین با این شرایط به ضرر ما است، چرا که برق غیرقانونی را مصرف می کند 
و ما با معضل کمبود برق در کشور مواجه می شویم. وزیر کشور با اشاره به اینکه برخی 
نظرسنجی های هدفمند از خارج از کشور درباره تولید بیت کوین به اشکال مختلف هدایت 
می شود، تصریح کرد: برخی نظرسنجی ها از خارج از کشور هدایت می شود و به صورت تلفنی 
یا در فضای مجازی با تولیدکنندگان و بنگاه های اقتصادی مصاحبه می شود که از نوع سؤالات 
مشخص است آنها به دنبال جمع آوری برخی اطلاعات هستند که می تواند به صورت مستقیم 

یا غیرمستقیم درباره مباحث تحریمی باشد و همه دستگاه ها باید به دستگاه های زیرمجموعه 
خود اطلاع دهند. رحمانی فضلی اضافه کرد: اهمیت این موضوع باید به تمام مردم اطلاع رسانی 
شود و وزارت اطلاعات باید به این موضوع ورود و بررسی کند.اظهار کرد: در آخرین جلسه 
ستاد به موضوع استخراج بیت کوین پرداختیم. وی افزود: به جد تأکید می کنم با اینگونه 
فعالیت های غیرقانونی برخورد می شود. برخی افراد در زمینه همین ارز دیجیتال بیت کوین 
فعالیت هایی می کنند که این موضوع غیرقانونی است و باید چگونگی برخورد و سیاست  گذاری 
در این زمینه در جلسه ای که گفتم عنوان شود. رئیس ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
افزود: هر نوع تصمیم درباره بیت کوین منوط و مشروط به تشکیل جلسه ای است که قرار 
است در ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز تشکیل شود. رئیس ستاد مرکزی مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز خاطرنشان کرد: از نظر ما بخش اعظمی از فعالیت هایی که به وسیله بیت کوین 

انجام می شود، به صورت پراکنده است، البته این فعالیت ها غیرقانونی است.

آیین احیای کارخانه یخچال سازی بوژان خرم آباد و تحقق تفاهمنامه ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( برای سفارش ساخت ۱۰ هزار دستگاه 
یخچال در راستای تامین لوازم خانگی و اشتغال زایی آسیب دیدگان سیل 
استان لرستان دیروز با حضور عارف نوروزی معاون ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره(، موسی خادمی استاندار لرستان، سیدامیرحسین مدنی 
مدیرعامل بنیاد اجتماعی احسان و مردم و مسؤولان استانی در این کارخانه 
برگزار شد. نوروزی با اشاره به خدمت رسانی ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام)ره( در استان های سیل زده کشور اظهار کرد: در نخستین سفر ریاست 
ستاد به استان پس از وقوع سیل در لرستان، چندین مسؤولیت توسط 
ایشان پذیرفته شد. وی افزود: اهدای ۱۰ هزار بسته لوازم خانگی و توزیع 
یکهزار راس دام سبک و انعقاد تفاهمنامه با بنیاد مسکن برای بازسازی و 
ساخت خانه های سیل زدگان از جمله این مسؤولیت ها بود. معاون ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( همچنین با اشاره به پوشش بیمه ای 
سیل زدگان توسط بیمه برکت گفت: ۱۰۰ هزار واحد در لرستان تحت 
پوشش بیمه برکت قرار گرفت. نوروزی در ادامه با مهم خواندن بحث اشتغال 
تصریح کرد: متاسفانه بحث بیکاری در لرستان جدی است؛ پس از سیل 
اخیر قراردادی برای تزریق ۱۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان به کارخانه 
یخچال سازی بوژان منعقد کردیم تا از این محصولات در بسته های لوازم 
خانگی ارسالی به سیل زدگان استفاده کنیم. وی با بیان اینکه از این 
یخچال ها در جهیزیه ارسالی برای زوج های جوان مناطق محروم استفاده 
می شود، ادامه داد: تاکنون نزدیک به 5 هزار بسته لوازم خانگی بین 
سیل زدگان توزیع شده است و یکهزار راس دام سبک نیز طی 3 روز آینده 
توزیع خواهد شد. معاون ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( با تاکید بر 
اینکه لرستان، استان هدف برای محرومیت زدایی در ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( است، افزود: در کارخانه بوژان با تکیه بر تولید داخل، 

محصولی ارزان قیمت با کیفیتی مناسب عرضه می شود.
 بازگشت به چرخه تولید

مدیرعامل کارخانه یخچال سازی بوژان نیز در این مراسم گفت: سال ۹8 با 
اعتماد ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(، توانستیم با یک حرکت 
جهادی و همت کارکنان مجموعه، ظرف ۴۲ روز به چرخه تولید بازگردیم. 
کاظمی با اشاره به مشکلات این کارخانه در سال های اخیر گفت: خط تولید 
این کارخانه از سال ۹۲ دچار رکود شد اما توانستیم ساختار اساسی 
مجموعه را حفظ کنیم. مدیرعامل کارخانه یخچال سازی بوژان با بیان اینکه 
۱3۷ نیروی جوان و تحصیلکرده را در این کارخانه جذب کردیم، تصریح 
کرد: امیدواریم شیفت دوم در این کارخانه راه اندازی شود تا ۱3۷ جوان 
دیگر صاحب اشتغال شوند. کاظمی عدم نقدینگی و سرمایه در گردش را 
مشکل صنعت کشور دانست و یادآور شد: باید به دنبال جذب سرمایه از 
نهادهای خدمتگزار باشیم. امیدواریم ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
چراغ امید در این کارخانه را روشن نگه دارد؛ ما نیز به تمام تعهدات مان 

نسبت به ستاد عمل می کنیم.
استفاده از تولیدات داخل برای احیای مجموعه های خرد

در ادامه این مراسم سیدامیرحسین مدنی، مدیرعامل بنیاد اجتماعی احسان 
گفت: حتما از تولیدات داخلی استفاده می کنیم تا مجموعه های خرد احیا 
شوند. وی با بیان اینکه ۱5۰ هزار بسته لوازم التحریر را برای لرستان در نظر 
گرفته ایم و از ابتدای شهریورماه این بسته ها توزیع می شود، خاطرنشان کرد: 
تاکید رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( بر خرید کالای ایرانی است.

توسط بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی)ره( انجام شد

احیای کارخانه یخچال سازی لرستان 
و ایجاد اشتغال مستقیم برای ۳۰۰ نفر

رئیس قوه قضاییه، »عدالت مالیاتی« را سنگ 
زیربنای نظام مالیاتی در کشور توصیف کرد و 
با بیان اینکه مردم باید این عدالت را در عمل 
احساس کنند، بر ضرورت تبیین مصارف 
مالیات در کشور و همچنین ساماندهی نظام 

مالیات بر ارزش افزوده تاکید کرد. 
قوه  روابط عمومی  اداره کل  به گزارش 
قضاییه، آیت الله سیدابراهیم رئیسی در 
دیدار فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و 
دارایی، امیدعلی پارسا رئیس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور و چند تن از مدیران کل 
مالیاتی، کار متصدیان امور مالیاتی را به ویژه 
در شرایط فعلی که دشمن در مسیر فروش 
نفت فشارهایی وارد می کند، بسیار با اهمیت 
دانست و تصریح کرد: بررسیها نشان می دهد 
که باید اقتصادمان بدون وابستگی به نفت 
تنظیم شود تا ماندگار باشد لذا در برنامه های 
توسعه، بر کاهش درآمدهای نفتی و افزایش 
درآمدهای غیرنفتی از جمله مالیات تاکید 

شده است.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه پرداخت 
مالیات طبق قانون وظیفه آحاد جامعه است، 
ماموران مالیاتی را پلیس مالی کشور توصیف 
کرد و ادامه داد: برای بهبود بیشتر ساز و 
کارهای دریافت مالیات باید یک نظام هوشمند 
طراحی شود تا درآمد افراد، شرکت ها و 
مشاغل مختلف به صورت دقیق محاسبه شود 
و به این ترتیب نقش اشخاص و عوامل انسانی 

در محاسبه و دریافت مالیات، کاهش یابد.
آیت الله رئیسی با ابراز خرسندی از روند رو به 
ضرورت  بر  مالیاتی،  فرارهای  کاهش 

فرهنگسازی در این عرصه تاکید کرد و افزود: 
اولا همه آحاد ملت و کسانی که مسئولند باید 
بدانند که پرداخت مالیات، کمک به کشور، 
چرخه تولید، سرمایه گذاری و کارآفرینی است. 
اما مهمترین محور در این عرصه، احساس 
عدالت مالیاتی در عمل است. نباید دریافت 
مالیات ها به گونه ای باشد که یک کارمند ببیند 
بلافاصله مالیات از حقوق او کسر می شود اما 
صاحب یک کسب و کار بزرگ یا یک شرکت 
با درآمد زیاد، با انواع ترفندها از پرداخت 

مالیات فرار می کند.
رئیس قوه قضاییه، تبیین محل مصارف مالیات 
های  مولفه  مهمترین  جمله  از  نیز  را 
فرهنگسازی دانست و اظهار کرد: باید مردم به 
روشنی بدانند که مالیات هایشان در کجا 

مصرف می شود و این تبیین، وظیفه متولیان 
امور مالیاتی است زیرا عموم مردم ما بسیار 
هوشمند و قانونمدار هستند و ما باید از فضای 
مجازی و حقیقی برای تبیین دقیق موضوعات 

و اقناع افکار عمومی استفاده کنیم.
وظایف دستگاه  درباره  رئیسی  الله  آیت 
قضایی در قبال جلوگیری از جرایم مالیاتی 
نیز خاطرنشان کرد: ما در این زمینه کمال 
همکاری را با سازمان امور مالیاتی خواهیم 
داشت و در این راستا مجتمع ویژه رسیدگی 
به جرایم مالیاتی نیز در آینده ای نزدیک فعال 
خواهد شد. شعب ما هم نهایت همکاری را 
خواهند داشت منتها کارشناسان مالیاتی 
باید در کنار قضات حضور داشته باشند تا 
رسیدگی ها به شکل دقیق و کارشناسی 

شده صورت گیرد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به برخی گلایه های 
مردمی درباره مالیات بر ارزش افزوده نیز تاکید 
کرد: از ابتدا مالیات بر ارزش افزوده نیازمند 
برخی زیرساختها بود که ایجاد می شد. بر 
همین مبنا باید یک سامانه هوشمند ایجاد 
شود و امر مالیات بر ارزش افزوده ساماندهی 

گردد.
آیت الله رئیسی در بخش پایانی سخنان خود 
با قدردانی از تلاش کارکنان سازمان امور 
مالیاتی در سراسر کشور، اعتماد مردم را 
سرمایه اجتماعی کشور و این سرمایه را 
مهمترین مولفه اقتدار و امنیت ایران دانست 
و اظهار کرد: مردم متدین و همیشه در صحنه، 
سرمایه بزرگ اجتماعی کشور هستند که این 
سرمایه با ایجاد اعتماد بیشتر، افزایش می یابد. 
برای ایجاد این اعتماد نیز باید احساس عدالت 

در همه ابعاد وجود داشته باشد.
رئیس قوه قضاییه همچنین بر ضرورت توجه 
به کارآمدی نظام مالیاتی کشور و همچنین 
رعایت کرامت انسانی مودیان مالیاتی تاکید 
کرد و گفت: گرفتن مالیات از مردم، به هیچ 
عنوان مستلزم بی احترامی نیست و کوچک 
ترین تعدی و اجحافی نباید در این عرصه 
صورت گیرد. علاوه بر این همگی باید توجه 
داشته باشیم که اقداماتمان زمان شناسانه 

باشد تا اجرای آن تسهیل شود.
براساس این گزارش، وزیر امور اقتصادی و 
دارایی، رئیس سازمان امور مالیاتی نیز در این 
دیدار به بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات خود 

پرداختند.

رئیس قوه قضاییه در دیدار وزیر اقتصاد و رئیس سازمان امور مالیاتی: 

نظام مالیات بر ارزش افزوده باید ساماندهی شود 
قسمت اول

وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور در نشست خبری 
گرامیداشت هفته بهزیستی با بیان اینکه به دنبال اجرای گام دوم 
به زیستن به تاسی از بیانات مقام معظم رهبری با شعار شفافیت، 
توانمندسازی و ارتقاء سلامت اجتماعی هستیم، گفت: یک میلیون 
و ۴5۰ هزار نفر تحت پوشش بهزیستی هستند و یک میلیون و 
8۰ هزار خانوار ماهانه مستمری دریافت می کنند.رئیس سازمان 
بهزیستی کشور با اشاره به برقراری مستمری ۱۷8 هزار خانوار 
دارای سرپرست معلول براساس بعد خانوار، تصریح کرد: یک تبعیض 
ناخواسته برای سرپرستان خانوار معلول شکل گرفته بود که با 
رایزنی های صورت گرفته و پیگیری های مجلس و دولت و همراهی 
معاونت برنامه و بودجه و ستاد هدفمندی یارانه ها سعی بر این شد 
که مبلغ مورد نظر برای این افراد تامین شود؛ بطوری که مجموع 
اعتبار مستمری در سال گذشته یکهزار و ۷۰۰ میلیارد تومان بود که 

امسال به ۲ هزار و ۷6۰ میلیارد رسیده است.

وحید قبادی دانا

برقراری یارانه 
برای ۲۰ هزار نفر از 
مستمری بگیران جامانده



سردار کمالی رئیس اداره منابع انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح 
گفت: بر اساس تصمیم اتخاذشده دیگر سربازان اجباری برای کچل 
کردن ندارند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ستاد کل نیرو 
های مسلح وی با اعلام  این خبر حذف کچلی از سربازی گفت: الزام 
به تراشیدن موی سر سربازان از سربازی حذف شده است. وی گفت: 
خدمت سربازی یکی از ارکان توان رزم نیروهای مسلح و بنیه دفاعی 
و امنیتی کشور است و جوانان ضمن اینکه براساس آخرین یافته های 
علمی نشاط و انگیزه برای نیروهای مسلح به ارمغان می آورند، در دفاع 
از حریم امنیت کشور نقش بسیار مهمی را ایفا می کنند. کمالی تصریح 
کرد: سربازی همواره با تراشیدن موی سر همراه بوده لیکن با توجه به 
بررسی  های انجام شده و ارتقای بحث بهداشت فردی و امکانات مناسب 
یگان های نیروی مسلح و علاقه جوانان به منظور خوشایند  سازی 
و افزایش جذابیت و نشاط خدمت سربازی، بر اساس تصمیمات 

اتخاذشده تراشیدن موی سربازان با نمره ۴ از سربازی حذف شد.

سردار کمالی 

 کچل کردن 
 از سربازی 
حذف شد

 سیدمیعاد صالحی مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری »امروز 
پایان حیاط خلوت بودن صندوق  بازنشستگی  کشوری فرا رسیده 
و ما اجازه ادامه چنین مسیری را نخواهیم داد«. وی با بیان این 
مطلب گفت: شفافیت، فسادستیزی، جوانگرایی، نخبه گزینی و 
شایسته گزینی ۴ محور رویکرد جدید این صندوق است.  در نشست 
با مدیران استانی این صندوق اظهار داشت: امروز برای همگان 
روشن شده مسیر و خط صندوق بازنشستگی مسیر شفافیت و 
فسادستیزی است و این یک شعار نیست و در 3 ماه اخیر اقدامات 
مختلفی در این زمینه انجام شده است و ما شعار نمی دهیم و این 
فقط بخش کوچکی از اقدامات ما برای شفاف سازی و مبارزه با 
فساد است و سیاست های ما با قاطعیت ادامه خواهد یافت. صالحی 
تصریح کرد: مبارزه با فساد و شفافیت حاشیه های زیادی دارد اما 
غیرسیاسی  و  سیاسی  خیمه شب بازی های  با  که  بدانند  افراد 

نمی توانند ما را به حاشیه ببرند. 

میعاد صالحی

صندوق بازنشستگی 
کشور ورشکسته 
نیست

بیژن زنگنه، وزیر نفت با اشاره به انتشار اطلاعات مربوط به صادرات نفت 
از سوی برخی رسانه ها گفت: از آنجایی که در حال حاضر ما در جنگ 
اقتصادی هستیم، انتشار اطلاعات مربوط به صادرات نفت، اطلاعات جنگی 
به شمار می رود و برای نشر آن باید از مراجع مجوز گرفت. وی ادامه داد: 
مشخص نیست افرادی که این اطلاعات را بازنشر می کنند چه هدفی 
دارند، زیرا انتشار این مطالب به منافع ملی آسیب می زند. هر روز هشت 
تا ۹ روستا به شبکه گاز متصل می شوند البته در چند استان مانند کرمان، 
کرمانشاه و آذربایجان غربی به نسبت سایر مناطق کشور عقب تر هستیم 
که در آن استان ها اهتمام بیشتری داریم. زنگنه با اشاره به اینکه اکنون 
در مجموع حدود ۹۴ درصد از جمعیت کشور به شبکه گاز متصل هستند، 
تأکید کرد: به بیش از 85 درصد از جمعیت روستایی کشور گازرسانی انجام 
شده است. به گفته وزیر نفت، در جریان نشست صد و هفتاد و ششم اوپک، 
دیدار خصوصی با وزیر انرژی عربستان انجام نشده و تنها احوال پرسی 

صورت گرفته است اما در جلسات ۷ تا 8 ساعت با هم دعوا کردیم.

بیژن زنگنه

اطلاعات صادرات 
نفت، اطلاعات 
جنگی است

علی ربیعی، سخنگوی دولت در حاشیه گرامیداشت روز تعاون 
گفت: در سال جاری تاکنون دولت 8 هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان برای 
تأمین کالاهای اساسی و حمایت های اجتماعی پرداخت کرده است. 
وی همچنین در مورد گام دوم ایران برای حفظ برجام گفت: پیام 
ما روشن است و اقداماتی که برای افزایش غنی سازی اورانیوم انجام 
می دهیم، برای حفظ برجام است و هر میزان که طرف مقابل به حفظ 
برجام پایبند باشد، ما هم به همان میزان پایبند خواهیم بود. به گفته 
ربیعی، اگر میزان غنی سازی را افزایش می دهیم، این مصلحت کشور 
است، در حالی که رهبر انقلاب صلح طلب است و ما دنبال امنیت و 
صلح جهانی هستیم. امیدواریم تحریم ها را هم با کمک مردم و حفظ 
انسجام ملی، مدیریت کنیم. ربیعی همچنین با بیان اینکه باید به 
بخش تعاون برگردیم، گفت: اتاق تعاون تنها نهاد مدنی بزرگ ایران 
است و باید همه برای به دست آوردن سهم تعاون بجنگیم و نه تنها 

سهم ۲5 درصدی از اقتصاد را، بلکه مقدار بیشتری را جذب کنیم.

علی ربیعی

 8۱۰۰ میلیارد 
 تومان برای 
کالاهای اساسی

مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی به همراه تعدادی از 
اعضای هیات مدیره و مدیران ارشد این سازمان در پنجمین روز از هفته 
تامین اجتماعی از شعبه ۴ تهران بازدید کرد.  در جریان این بازدید دکتر 
سالاری از بخش های مختلف شعبه بازدید کرد و در جریان خدمت رسانی به 
بیمه شدگان، بازنشستگان و کارفرمایان قرار گرفت. وی همچنین با تعدادی 
از مراجعان و بیمه شدگان گفتگو کرد و نحوه ارائه خدمات را جویا شد. وی 
گفت: مسائل مطرح شده در این شعبه اکثرا در تمامی شعب سازمان تامین 
اجتماعی وجود دارد و بایستی این موارد را با حضور نمایندگان کارفرمایان، 
بازنشستگان و بیمه شدگان بررسی و رسیدگی کنیم. مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی با اشاره به برنامه های این سازمان گفت: تنقیح قوانین را 
ادامه خواهیم داد و رویکرد توسعه سرویس های الکترونیکی بسیار مورد 
توجه است. خدمات غیر حضوری بایستی با قدرت و جدیت بیشتری اجرایی 
شود. وی تصریح کرد: در اجرای برنامه خدمات الکترونیکی باید کارها را 

تسریع کنیم و در دوره کوتاه تری فعالیت ها را انجام دهیم.

مصطفی سالاری

رویکرد توسعه خدمات 
غیرحضوری با جدیت 
بیشتری اجرایی می شود

محمد باقر عالی معاون وزیر و رئیس هیئت عامل ایدرو در جمع مدیران 
وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان های تابعه نهضت ساخت داخل 
را علاوه بر درخواست دولت و وزارت صمت، الزام قانونی و خواست مقام 
معظم رهبری خواند و گفت: همه رویکرد ها باید بر اساس داخلی سازی 
و یا تعمیق بخشیدن به ساخت داخل قطعات باشد. عالی با تأکید بر 
استفاده از ظرفیت حداکثری سرمایه های انسانی کشور برای تعمیق 
ساخت داخل قطعات وارداتی و مصرفی تصریح کرد: ضروری است 
در دعوت از مراکز و افراد جهت بازدید از نمایشگاه هدفمند عمل شود 
و سعی گردد از تمامی ظرفیت دانشگاه ها و مراکز علمی ، پژوهشی و 
صنعتی استفاده شود. رئیس هیئت عامل ایدرو افزود: این اقدام علاوه 
بر حمایت از صنعتگران و کارگران کشور، گامی عملی در مقابله با جنگ 
اقتصادی و جلوگیری از خروج ارز است. نخستین نمایشگاه فرصت های 
ساخت داخل و رونق تولید قرار است از ۲۷ الی پایان تیرماه ۱3۹8 در 

محل دایمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود.

محمد باقر عالی

نمایشگاه فرصت های 
ساخت داخل و رونق تولید 
، نمایشگاه نیاز محور است

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت و رئیس سازمان حج و زیارت از ستادعملیات 
حج در مدینه منوره بازدید بعمل آوردند. حجت الاسلام و المسلمین نواب در 
جریان بازدید از واحدهای ستاد مرکزی مدینه منوره، اثر حضور تیم کنسولی وزارت 
امور خارجه کشورمان در موسم حج تمتع در عربستان احساس آرامش بین عموم 
حجاج اعزامی ایرانی است که برای هموطنان و خانواده های آنان آرامش بخش 
و دلگرم کننده است .  علی رضا رشیدیان در جریان  همین بازدید از فعالیتهای 
ستاد مدینه اظهارداشت : فرایند سازی و ثبت و کنترل نرم افزاری صحت فرایندها 
مبنایی است برای آنکه از ظرفیتهای فن اورانه در زمینه مدیریت اجرایی حج هر 
چه بیشتر استفاده شود .  وی افزود: تلاش کنیم بجای حضور مستقیم بازرسان 
به حوزه های اجرایی برای دریافت آمار کلیه آمارها و اطلاعات تعیین کننده برای 
تبیین و تحلیل و ارزیابی را در سیستم قرار دهیم تا کمتر نیاز به حضور و مراجعه 
بازرسان باشد .  در پایان این بازدید جدول جامع و چند وجهی حاوی اطلاعات و 
آمار ضروری که امسال برای مراقبت بر روند عملیات تنظیم گردیده توسط رئیس 

سازمان حج و زیارت برای نماینده محترم ولی فقیه تشریح گردید .

سازمان حج و زیارت

بازدید از واحد های 
ستادی در مدینه

نمایندگان مجلس وزارت نفت را موظف به صدور مجوزهای لازم تعیین 
شده برای حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازی با 
استفاده از سرمایه گذاری مردمی کردند. مجلس شورای اسلامی، در جریان 
بررسی طرح حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازی 
با استفاده از سرمایه گذاری با ماده )5( آن با ۱35 رأی موافق، ۱5 رأی مخالف 
و ۴ رأی ممتنع از مجموع ۲۰۴ نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند. در 
ماده )5( این طرح آمده که وزارت نفت موظف است در زمان اعطای مجوز 
طرح نسبت به اعطای مجوزهای ذیل برای واحدهای مشمول این قانون اقدام 
کند. الف( مجوز صادرات فرآورده های تولیدی ب( مجوز تأمین نفت خام به 
عنوان خوراک مصرفی پس از اتمام دوره تنفس خوراک با رعایت مصالح کشور 
همچنین نمایندگان با ۱۴8 رأی موافق، ۴ رأی مخالف و 3 رأی ممتنع از 
مجموع ۲۰5 نماینده حاضر در جلسه با ماده )6( این طرح موافقت کردند. در 
ماده )6( این طرح آمده که وزارت نفت مکلف است که ظرف مدت دو ماه پس 

از تصویب این قانون آیین نامه اجرایی آن را به تصویب هیأت وزیران برساند.

مجلس شورای اسلامی

مجوزهای لازم برای حمایت 
از توسعه صنایع پایین دستی 
نفت خام تعیین شد

فرزانه شرفبافی سرپرست هواپیمایی کیش ایر در خصوص قیمت  گذاری بلیت 
پروازهای داخلی اظهار کرد: یکی از مصوبات انجمن شرکت های هواپیمایی 
این بوده که اعلام کند برای ایرلاین ها ماکزیمم بلیت پرواز چه عددی است 
و به همان پیبند باشند. وی ادامه داد:  سقف بلیت کیش ایر بر این اساسا تعیین 
شده و در واقع این را اعلام می کند. این موضوع را بازرگانی -کیش ایر- به 
صورت روتین کنترل می کند. وی بیان کرد: یکی از نکات کلیدی این است 
که ما مفهوم چارتری را در کیش ایر به طور کامل داریم، اما می توانیم آنرا به 
Group sales )فروش گروهی( یا به لغت Seat charter )صندلی چارتری( تبدیل 
کنیم. این یک روش دیگری از فروش بلیت است؛ در این روش کل هواپیما در 
اختیار یک چارترکننده قرار نمی گیرد و نرخ گذاری به صورت متنوع در اختیار 
چارترکنندگان متفاوتی باشد. سرپرست کیش ایر تاکید کرد: در این صورت 
علاوه بر ایجاد یک رقابت سالم، سقف نرخ بلیت ها نیز بر اساس تعرفه مشخص 
خواهد شد. شرفبافی اظهار کرد: هنر چارترکنندگان این خواهد بود که بتوانند 

صندلی ها پروازی را پرُ نگه دارند، اصل داستان این خواهد بود.

فرزانه شرفبافی

ماهیت پروازهای 
چارتری کیش ایر 
تغییر می کند

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی درباره اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی بیان کرد: خانه های خالی عاملی شده است که منابع کشور را در تله قرار داده، اگر این منابع در مدار باشند و مورد 
استفاده قرار گیرند به رونق تولید در بخش مسکن کمک می کنند. برای اجرای این قانون باید سیستم اطلاعات دقیق وجود داشته باشد اما وظیفه ما در این قانون پیش بینی نشده است. ما 

در حال تلاش هستیم تا سیستم های موجود اطلاعاتی را به هم متصل کنیم تا سازمان امور مالیاتی بتواند از آن استفاده کند. در تلاشیم در سال جاری این سیستم اطلاعاتی را ایجاد 
کنیم. وی در پاسخ به این پرسش که دولت برای کمک به مستأجران چه اقدامی انجام داده است؟ خاطرنشان کرد: در تاریخ هیچگاه دولت در این حوزه دخالت نکرده است ولی 
ما در اصلاحیه ماده 53 قانون مالیات مستقیم در مورد تبصره ۱۱ اقدام کرده ایم و مشوق هایی برای صاحبخانه هایی که مراعات مستأجران را می کنند در نظر گرفته ایم. مثلًا 
صاحبخانه هایی که اجاره های دو ساله می بندند، معافیت های مالیاتی شامل حال آنها می شود. این اصلاحیه در کمیسیون اقتصادی دولت در حال بررسی است. اسلامی در حاشیه 
جلسه هیأت دولت درباره اظهارات یک نماینده مبنی بر اینکه یک نفر ۷۰۰ منزل در شهر ری و دیگری ۲5۰۰ منزل در تهران دارد، اظهار کرد: از کسی که این آمار و اطلاعات را 

می دهد باید سؤال شود که منبع اطلاعاتش کجاست. کسی که این اطلاعات را می دهد باید منبع اطلاعاتی خود و مستند خود را هم بگوید.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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اعلام 
تعرفه های 
مکالمه، پیامک 
و اینترنت ایام 
حج تمتع

اپراتور اول تلفن همراه تعرفه های مکالمه، پیامک و اینترنت ایام حج تمتع را اعلام کرد و از 
ارائه سیم کارت رایگان ویژه حجاج خبر داد. به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات 
سیار ایران، هم زمان با فرا رسیدن ایام حج ابراهیمی، مشترکان همراه اولی که قصد مسافرت 
به کشور عربستان سعودی را دارند، می توانند با همراه داشتن سیم کارت اپراتور اول از مزایای 
رومینگ، بدون دغدغه تهیه سیم کارت و پرداخت هزینه ارزی استفاده کنند. همراه اول در 
اطلاعیه ای اعلام کرد »یکی از مزیت های استفاده از سرویس رومینگ نرخ مناسب در 
مقایسه با سایر اپراتورهای داخلی و خارجی است؛ علاوه بر این، همراه اول برای زائران حج 
تمتع سیم کارت اعتباری رایگان ویژه حجاج در نظر گرفته است. زائران می توانند از طریق 
دفاتر زیارتی یا مراجعه به دفاتر و مراکز خدماتی منتخب همراه اول نسبت به دریافت سیم 
کارت اعتباری رایگان ویژه حجاج اقدام کنند. در این کمپین مکالمات دریافتی، داخلی و 

با ایران و همچنین اینترنت همراه و پیامک های ارسالی رومینگ شامل تخفیف شده که بر 
اساس آن، تعرفه تماس با ایران هر دقیقه 36۰۰ تومان، دریافت تماس از ایران هر دقیقه 
۲۴۰۰ تومان، تماس با عربستان هر دقیقه دو هزار تومان، ارسال پیامک، هزار تومان و 
اینترنت مصرف آزاد هر مگابایت 5۰۰ تومان در نظر گرفته شده است. مشترکان می توانند 
از طریق ارسال کد ۹66 یا نام »عربستان« یا »SAUDIARABIA« به سرشماره 8۰۷۰ یا 
مراجعه به پرتال همراه اول، از تعرفه مکالمه و پیامک و دیتا ویژه حج تمتع سال ۹8 مطلع 
شوند. همراه اول تأکید کرده بسته های اینترنتی داخلی )فعال شده در ایران( در کشور 
عربستان قابل استفاده نیست و هزینه به صورت تعرفه آزاد محاسبه می شود؛ بنابراین زائران 
برای مدیریت و کاهش هزینه رومینگ لازم است گزینه دانلود و بروزرسانی برنامه ها و 

تنظیمات گوشی را از حالت خودکار خارج کنند.

 ۲ هزار تن کاغذ در اختیار روزنامه ها 
قرار می گیرد 

خبرنگاران  از  نفر  هزار   3
محل  از  گروهی  رسانه های 
بیمه  هنر  اعتباری  صندوق 

شده اند.  
امور  معاون  خدادی  محمد 
مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با اعلام 
این خبر در جمع خبرنگاران؛ 
گفت: امسال 5۰۰ نفر از بیمه 
شدگان این صندوق از مزایای 
بیمه تکمیلی بهره مند شدند و در 
مکاتبه با مدیر عامل صندوق اعتباری هنر درصدد افزایش ظرفیت 
این صندوق برای پذیرش خبرنگاران هستیم و به جد تحقق این 
موضوع را پیگیری می کنیم. خدادی درباره اصلاحیه قانون نظام 
صنفی در مجلس و تحقق برخی مفاد آن به نفع خبرنگاران گفت: 
این لایحه در مجلس در دست بررسی است و در میان متولیان 
آن اختلاف نظرهایی در مورد برخی از بندهای این لایحه وجود 
دارد.  وی درباره مشکل کاغذ گفت: کاغذ در کشور به اندازه کافی 
وجود دارد، اما میزان کاغذ وارداتی ارزان که دولت به آن یارانه 
اختصاص می دهد، محدود است و رسانه ها هم با توجه به ۲ برابر 
شدن قیمت کاغذ قادر به خرید آن به قیمت آزاد در بازار نیستند. 
اکنون اختصاص ارز۴۲۰۰ تومانی برای تأمین کالا های اساسی 
به حداقل رسیده است و در شرایطی که تأمین دارو و کالاهای 
اساسی برای کشور حیاتی است، مسئولان معتقدند که تأمین 

کاغذ برای رسانه ها به اندازه تأمین دارو اهمیت دارد. 
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود:8۰ میلیون یورو ارز 
برای کاغذ تخصیص یافت که۴۰ میلیون یوروآن مربوط به سال 
گذشته بوده و قرار است ساز و کارهای واردات کاغذ از چرخه 
واردات دیگر کالاها خارج شود و در اختیار وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی قرار گیرد. 
خدادی افزود: تغییر ساز و کار واردات از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، تسریع در واگذاری 
کاغذ به رسانه های مکتوب و تأمین کاغذ براساس نیاز هر رسانه 

زمانبر است. 
اکنون حدود3۰۰ روزنامه در کنار تعداد زیادی هفته نامه، 
فصلنامه و ماهنامه در کشور منتشر می شود و سهم هر کدام از 
آنها در بازار مشخص است و تلاش می کنیم که کاغذ آن ها عادلانه 

توزیع شود. 
خدادی افزود: در هفته گذشته به 3 هزار تن کاغذ دیگر ارز 
اختصاص یافت، اما این ارز هنوز تأمین نشده است، با این حال 
دستور تأمین ارز آن داده شده و به همین منظور در نظر است که 

در ۲ هزار تن کاغذ در اختیار روزنامه ها قرار گیرد.

اعطای 
معافیت به 
اجاره نامه 

های 
دوساله

مهدی  سید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
خاموشی نماینده ولی فقیه و رئیس سازمان 
اوقاف و امور خیریه استکبارستیزی و مبارزه با 
طاغوت را جزء محوری ترین مسائل انقلاب 
اسلامی دانست و با تأکید بر اینکه هیچ کشوری 
عزتش را از بیرون از خود کسب نکرده است، 
گفت : راه خروج از اقتصاد تک محصولی تولید 
علم است. به گزارش روابط عمومی سازمان 
اوقاف و امور خیریه، ایشان در دوره آموزشی 
مدیران و روحانیون مدارس رستگاران و بیست 
و پنجمین دوره طرح کمال در دانشگاه امام 
صادق )ع( با اشاره به ادوار مختلف پیمایش ها 
و مطالعات اجتماعی انجام شده در کشور گفت: 
رشد شهرنشینی و تفاوت آمار جمعیت شهری 
و روستایی نسبت به گذشته باعث تغییرات 
شگرف فرهنگی و آموزشی شده است. تقاضا 
می کنم به این مؤلفه مهم بسیار توجه کنید.  وی 
به مرور و تحلیل برخی از نتایج افکار سنجی 
و  دهه شصت  در  محسنی  منوچهر  دکتر 
انجام شده در دهه های  پیمایش های دیگر 
هفتاد و هشتاد پرداخت و گفت: در آن زمان 
پیگیری های ما  در سازمان تبلیغات اسلامی 
باعث شد در دهه هشتاد این پیمایش ها به 
سمت حوزه دین متمایل شود. ما راجع به 
استکبارستیزی،  تقلید،  همچون  مسائلی 
خمس و زکات، حجاب و عفاف و خیلی از 
مسائل دینی دیگر از مردم سؤال کردیم. در دهه 
نود هم پیمایش هایی دیگری در همین زمینه 
انجام شد که به نظر من باید صفحه به صفحه 
خوانش و مطالعه شود. وی همچنین یادآور 
شد: در دنیای امروز پیام آن چیزی نیست که 

شما ارائه می دهید بلکه آن چیزی است که پیام 
گیرنده دریافت می کند. در جهان معاصر 
رسانه های متعدد ، متکثر و متنوع به این نکته 
توجه خاصی دارند. باید کاری کنیم که پیام ما 

دیده و شنیده شود.
رئیس هیئت امنای سازمان تبلیغات اسلامی 
به لزوم برنامه ریزی اجتماعی بر اساس داده ها 
و مطالعات اجتماعی در کشور اشاره کرد و 
با  می دهد  نشان  داده ها  مطالعه  افزود: 
آسیب های اجتماعی باید به صورت جدی 

مقابله شود.
وی در بخش  دوم سخنانش به تبیین ابعاد 
مختلف گام دوم انقلاب اسلامی بر اساس 
بیانیه مقام معظم رهبری پرداخت و گفت: 
انقلاب اسلامی  توسط امام خمینی )ره( و این 
امت شکل گرفت. امام یک بنیان مهم در 
ساختار سیاسی نظام در ایران و جهان  بنا نهاد 
که آن ابتناء حکومت اسلامی بر ولایت فقیه 
است. این بنیان ما به ازای جهانی دارد. ما باید 
بدانیم که انقلاب اسلامی ایران، امام )ره( و 
اندیشه نظام سیاسی ما با جهان چه کرده است. 
تقاضای من این است که نظام تعلیم و تربیت 
ما از کنار این جریان خنثی عبور نکند. باید 

پیرامون فرمان و امر رهبر حساس باشیم.
خاموشی در ادامه سخنان خود گوشزد کرد: 
مقام معظم رهبری درزمینهٔ حقانیت اسلام 
و اخذ اسلام از متن دین و متون اصیل اسلامی 
و قرآن به جوانان اروپایی نامه ای نوشتند. ما 
باور نمی کردیم که حوزه تأثیر این نامه در دنیا 
به سرعت نتیجه بخش باشد. امروز به شما 
می گویم این نامه در دنیا دارد نتیجه می دهد. 

راه  غربی ها  که  هراسی  اسلام  علی رغم 
انداخته اند جوانان این نامه را می خوانند و 

می فهمند که اسلام واقعی چیست.
وی با اشاره به صدور بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی توسط مقام معظم رهبری، گفت: 
چهار نکته در این بیانیه  وجود دارد  که بسیار 
اهمیت دارد ازجمله جمع بندی دستاوردهای 
مهم انقلاب اسلامی، رمزگشایی از نقاط تأکید 
به  توجه  اسلامی،  انقلاب  گفتمان  شده 
نیروهای جوان به عنوان سرمایه های اجتماعی 

خلاق و تدوین راهبردهای محوری آینده.
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه اضافه کرد:  
انقلاب اسلامی با شعار انبیا؛ یعنی »أن اعبدوا 
الله واجتنبوا الطاغوت « آمد. هر کسی بخواهد 
این شعار و این شاخه اصلی را از بین ببرد 

انقلاب اسلامی را از مسیر اصلی خود خارج 
جزء  باید  استکبارستیزی  است.  کرده 

محوری ترین مباحث انقلاب اسلامی باشد.
خاموشی به راهبردهای حاکم در بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: هیچ 
کشوری عزت را از بیرون کسب نکرده است. 
مقام معظم رهبری اقتصاد درون زا را برای 
برون رفت از مشکلات فعلی مطرح می کنند. 
اگر می خواهیم از اقتصاد تک محصولی خارج 
شویم،اگر می خواهیم موازنه منفی صادرات و 
واردات حل شود، اگر می خواهیم ارزبری 
نداشته باشیم و ارزآوری داشته باشیم باید 
خودمان دست به کار شویم ، اقتصاد درون زا 

داشته باشیم و تولید علم کنیم.
وی در ادامه  با تأکید بر اهمیت حرکت به 
سمت آینده مطلوب در بیانیه  گام دوم انقلاب 
اسلامی  به پیشرفت های علمی در کشور اشاره 
کرد و گفت: ما  مطلقاً فرصتِ فرصت سوزی 
نداریم. ما فرصت تهاون، سستی و حرکت 
دشمن  که  نکنید  فکر  نداریم.  نکردن 
محاصره اش را تنگ تر نمی کند اگر ما قدرتمند 

ظاهر شویم دشمن عقب خواهد نشست.
خاموشی به تبیین اهمیت توصیه به علم و 
پژوهش در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی 
پرداخت و اظهار کرد: راهی جز این نداریم که 
تمام علوم را خودمان تولید کنیم. ما نباید در 
تولید علم وامدار غرب باشیم. حوزه علمیه ما 
باید تولید علم کند. در علوم تجربی و علوم 
ریاضی باید تولید علم کنیم .ما برای تولید 
کالاهای صنعتی نیازمند این هستیم که 

خودمان در درون کشور تولید علم کنیم.

راه خروج از اقتصاد تک محصولی تولید علم است

هیچ کشوری عزتش را از بیرون از خود کسب نکرده است 
قسمت  چهاردهمگفت وگو

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

ه- چگونگی خروج از 
بنگاهد            اری : 

حاد              شرایط  به  توجه  با 
اقتصاد            ی و مالی سازمان تامین 
اجتماعی و همزمان آن با تحریم ها 
و بحران اقتصاد            ی مبتلابه کشور 
موضوع خروج از بنگاهد            اری سازمان 
با  بایستی  اجتماعی  تامین 
ملاحظات و مقتضیاتی همراه باشد             
تا خد            ای ناکرد            ه موجبات هد            ر رفت 
ذخایر و اند            خته ها و بین النسلی 
بیمه شد            گان و مستمری بگیران، 

فراهم نشود            . 
مضافاً به اینکه قبل از ورود             فرآیند             واگذاری ها بایستی مقد            مات و 
پیشنیازهای آن فراهم شود             و مثلًا تجد            ید             ارزیابی و بروزرسانی ارزش 
اموال و سهام، تصویب سبد             سرمایه گذاری )پرتفوی( و منتخب سازمان 
با مقایسه  صنعت بازارها، رویکرد             آیند            ه نگری، سود             د            هی و بازد            هی بخش 
ها و...، تعیین شرکتها و موسسات خارج از پرتفوی مصوب، ایجاد             کلینیک 
شرکتها بمنظور بازسازی و نو سازی شرکتهای مشکل د            اری که د            ر 
پرتفوی منتخب هستند             و املاک و امتیازات و انحصارات ذیقیمت د            ارند             
و... د            ر فرآیند             واگذاری نیز بایستی مباحث شفافیت د            ر فرایند             انجام 
معاملات، تعیین اهلیت خرید            ار، فروش د            رجا و یکجای شرکت )به فقط 
فروش املاک و نگهد            اری نیروی انسانی و مشکلات و بد            هیهای شرکت( 

و... بایستی انجام پذیرد            . 
همچنین کلیت د            ولت و حاکمیت بایستی مراقبت نمایند             که خروج 
از بنگاهد            اری سازمان تامین اجتماعی، منجر به بنگاهد            اری سایر 

د            ستگاههای اجرایی نشود            .
۱- ضرورت تد            وین سند             استراتژیک سرمایه گذاری که بایستی به 
تصویب هیات مد            یره سازمان تامین اجتماعی برسد            . چرا که هر گونه 
جهت گیری د            رخصوص خرید            ، فروش و نگهد            اشت بر اد            غام، سرمایه 
گذاری می بایستی د            ر قالب سند             استراتژیک نشأت گرفته از مطالعات 
جامع شامل توجیهات فنی، اقتصاد            ی، تجزیه و تحلیل بازار صنعت، 
روند             سود            آوری و بازد            هی، سرمایه ها و مالکیت های ماد            ی و معنوی و... 
باشد             و اینکه د            ر صفت جزء صنایع بالاد            ستی هستند             یا پائین د            ستی. 

فلذا بایستی مشخص شود             که: 
۱-۱- استراتژی سرمایه گذاری و پرتفوی منتخب و مصوب سازمان 
چیست؟ چرا که بعضاً ملاحظه شد            ه است که د            ر آگهی های منتشره 
فروش هم شرکتهای ICT و هم شرکتهای پتروشیمی و هم شرکتهای 
د            ارویی خاص قرار د            ارند             و کلی از این آگهی فروش نمی توان استراتژی 

سرمایه گذاری و پرتفوی مصوب و منتخب را برد            اشت نمود            . 
۲-۱- کف تعیین شد            ه مصوب برای خروج از بنگاه د            اری باید             مشخص 
شود             چرا که د            ر برخی موارد             مشاهد            ه شد            ه است که بیش از ۹۰% سهام 

شرکتهای مناسب، به فروش گذارد            ه شد            ه است. 

علی رهبری، مدیر مرکز توسعه تجارت الکترونیکی وزارت صمت 
گفت: به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری وزارت صنعت معدن 
و تجارت، میزان صادرات برای بازرگانان بر مبنای رتبه اعتباری 
آنها مشخص می شود و این یعنی اجرای تعهدات ارزی و بازگشت 
ارز صادراتی آنها در مجوز صادرات بازرگانان تأثیرگذار خواهد 
بود. بر اساس یکی از بندهای دستور العمل مدیریت صادرات، در 
صادرات کالاهایی که امکان سوءاستفاده از برخی خلأهای قانونی 
وجود دارد و در تولید آن کالاها، از کالاهای وارد شده با ارز ۴۲۰۰ 
تومانی استفاده شده باشد، رتبه اعتباری صادرکنندگان مبنای 
عمل قرار می گیرد. مدیر مرکز توسعه تجارت الکترونیکی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت افزود: همچنین، میزان صادرات برای 
بازرگانان بر مبنای رتبه اعتباری آنها مشخص می شود و این یعنی 
اجرای تعهدات ارزی، بازگشت ارز صادراتی آنها و مواردی از این 

دست، در مجوز صادرات بازرگانان تأثیر گذار خواهد بود.

علی رهبری

صادرکنندگان 
رتبه بندی می شوند

سیدحسین افضلی، عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با 
انتقاد از افزایش بی رویه قیمت مسکن بویژه در کلانشهرها، گفت: دولت 
باید به این وضعیت رسیدگی کند، مردم برای اجاره یک واحد مسکونی 
در تنگنا هستند. وی با بیان اینکه دولت به قانون مالیات بر خانه  های 
خالی تمکین نکرده است، اظهار داشت: مجلس در قانونی دولت را ملزم 
کرده که بر خانه های خالی مالیات وضع کند اما این قانون از سوی دولت 
اجرا نمی شود که باید پاسخگو باشد. افضلی اضافه کرد: در جلساتی 
که با دولتی ها داشته ایم، به آنها تذکر داده ایم که باید قانون مالیات بر 
خانه های خالی را اجرا کنند اما این طور عنوان می کنند که  در شرایط 
فعلی امکان اجرای این قانون وجود ندارد، در صورتی که زیرساخت های 
آن از سوی قانونگذار تعبیه شده است. وی ادامه داد: دولت در اجرا 
نکردن قانون مصوب مجلس برای اخذ مالیات از خانه های خالی تخلف 
کرده است، معتقدم اجرای صحیح این قانون می تواند بر کاهش التهابات 

موجود در بازار مسکن و اجاره بها مؤثر باشد.

سیدحسین افضلی

دولت در اخذ 
مالیات از خانه های 
خالی تسریع کند

محمد رضا عبد الهی معاون برنامه ریزی و توسعه سازمان گسترش و 
نوسازی صنایع ایران از حضور ۲۱۰ شرکت و تشکل در نخستین نمایشگاه 
ساخت داخل و رونق تولید خبرداد. وی با اعلام این خبر گفت: نخستین 
نمایشگاه ساخت داخل با هدف معرفی و شناسایی نیازهای صنایع کشور 
در زمینه خودرو و قطعات آن، صنایع معدنی، لوازم خانگی، صنایع دریایی، 
نفت، گاز و پتروشیمی و مخابرات ۲۷ تیرماه در تهران برگزار می شود. او 
بیان کرد: آخرین زمان ثبت نام برای حضو ر در این نمایشگاه، ۱۹ تیرماه 
اعلام شده بود که با استقبال خوبی روبروشد. عبدالهی خاطر نشان کرد: 
۲۱۰ شرکت در قالب تشکل و 83 شرکت تولیدی به صورت مستقیم 
اقدام به ثبت نام و شرکت در نخستین نمایشگاه ساخت داخل و رونق تولید 
کرده اند که در این نمایشگاه قطعات و نیاز های ساخت داخل خودرا عرضه 
خواهند کرد. او ادامه داد: از ۲۱ استان نیز صنایع مختلف هدف با ارائه 
نیازهای خود در این نمایشگاه حضوردارند. عضو هیات مدیره ایدرو گفت: 

نمایشگاه ساخت داخل، محلی برای عرضه شدن نیاز ها است.

محمد رضا عبد الهی 

حضور ۲۱۰ شرکت و 
تشکل در نخستین 
نمایشگاه ساخت داخل

 سیدمیعاد صالحی مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری »امروز 
پایان حیاط خلوت بودن صندوق  بازنشستگی  کشوری فرا رسیده 
و ما اجازه ادامه چنین مسیری را نخواهیم داد«. وی با بیان این 
مطلب گفت: شفافیت، فسادستیزی، جوانگرایی، نخبه گزینی و 
شایسته گزینی ۴ محور رویکرد جدید این صندوق است.  در نشست 
با مدیران استانی این صندوق اظهار داشت: امروز برای همگان 
روشن شده مسیر و خط صندوق بازنشستگی مسیر شفافیت و 
فسادستیزی است و این یک شعار نیست و در 3 ماه اخیر اقدامات 
مختلفی در این زمینه انجام شده است و ما شعار نمی دهیم و این 
فقط بخش کوچکی از اقدامات ما برای شفاف سازی و مبارزه با 
فساد است و سیاست های ما با قاطعیت ادامه خواهد یافت. صالحی 
تصریح کرد: مبارزه با فساد و شفافیت حاشیه های زیادی دارد اما 
غیرسیاسی  و  سیاسی  خیمه شب بازی های  با  که  بدانند  افراد 

نمی توانند ما را به حاشیه ببرند. 

میعاد صالحی

صندوق بازنشستگی 
کشور ورشکسته 
نیست
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گفت وگو

هفته نامه اقتصادی ایران

نماینده مردم شاهین شهر، برخوار و میمه در مجلس طی 
اخطاری نسبت به عدم افزایش قیمت تضمینی گندم و ورود 
دلالان کیف به دست به کشور برای پیش خرید گندم قبل از 

فصل درو و احتمال افزایش قاچاق در این حوزه هشدار داد.
برداشت گندم کمباین

به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری خانه ملت،حسینعلی 
حاجی دلیگانی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی، 
در اخطاری با استناد به اصل )۴3( ماده )۲3۴( و بند )۷( 
ماده )۲۲( قانون مبنی بر رعایت مهلت های قانونی گفت: چند 
ماه گذشته در خصوص قیمت گندم شکایت کردیم اما هنوز 
گزارشی ارائه نشده و نتیجه ای حاصل نشده است و این در 

حالی است که این مسئله حیاتی و مهم است.
ماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخورار در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: قیمت تضمینی گندم هر کیلو ۱۷۰۰ تومان 
و در بازار ۲3۰۰ تومان است ضمن اینکه در روزهای گذشته 
در محل شرکت تعاونی که برای سیلوها گندم خریداری 
می کنند، حضور پیدا کردم و متوجه شدم که امسال میزان 
۷۰۰ تن گندم خریداری کرده اند و این در حالی است که تا 
این موقع باید ۴ هزار تن خریداری می شد بنابراین می توان 
گفت میزان یک پنجم مقدار مورد نیاز گندم خریداری شده 
است هر چند در داخل کشور گندم بیشتر از نیاز تولید شده 
اما نگرانی ما در رابطه با قاچاق گندم و ورود دلال های کیف 
به دستی است که از کشورهای خاص وارد کشور شده اند و در 
دشت های حاصلخیز هر کیلو گندم را به قیمت ۲۲۰۰تومان 

پیش خرید کردند.
این نماینده مردم در مجلس دهم یادآور شد: این زنگ خطری 
است که باید در جلسه سران قوا مطرح شود ضمن اینکه لازم 
است قیمت هر کیلو گندم حداقل 3۰۰ تومان افزایش یابد 
بنابراین لازم است که در این مورد تصمیم عاجلی گرفته شود.
مسئولان دولتی در رابطه با تأمین آب شرب اصفهان تدبیری 

بیندیشند
حاجی دلیگانی در اخطار دوم خود در رابطه با وضعیت آب 
شرب اصفهان افزود: دو هفته گذشته که به حوزه انتخابیه ام 
شهرهای  از  بسیاری  در  که  شدم  متوجه  کردم  سرکشی 
اصفهان از جمله شاهین شهر گاه مدت ۱۰ ساعت با قطعی 
آب مواجه هستند ضمن اینکه باید ۱۴.5 مترمکعب آب شرب 
در ثانیه آب تولید شود و این در حالی است که تنها ۱۱.5 

مترمکعب آب شرب تولید شده است.
این  بروز  کرد:  تصریح  در مجلس دهم  مردم  نماینده  این 
مشکل در گرمای هوای بالای۴3 درجه غیرقابل تحمل بوده 
بنابراین وزیر نیرو و رئیس جمهور باید برای رفع مشکل تأمین 

آب شرب استان اصفهان چاره ای بیندیشند.
عبدالرضا مصری در پاسخ به اخطار حاجی دلیگانی افزود: 
در رابطه با قاچاق گندم مسئولان مربوطه باید این مشکل 
را به سرعت پیگیری کنند و در جهت کنترل مرزها مراقبت 
بیشتری داشته باشند ضمن اینکه اختیارات قانونی در زمینه 
قیمت گذاری به شوراهای مختلفی در کشور واگذار شده است 
و چنانچه ما بخواهیم در مجلس به این موضوع ورود کنیم باید 
قوانین را اصلاح کنیم. نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در 
رابطه با وضعیت آب شرب استان اصفهان نیز از مسئولان 
وزارت نیرو و سازمان های آبفا خواست تا رفع این مشکل را به 

سرعت در دستور کار خود قرار دهند.

حاجی دلیگانی:نگران قاچاق گندم و ورود دلالان به این بازار هستیم

مصری:مسئولان پیگیری کنند

امضای تفاهم نامۀ ایجاد ظرفیت تولید 1۰ میلیون تن 
فولاد در منطقۀ ویژۀ اقتصادی خلیج فارس

تفاهم نامۀ توسعه و افزایش ظرفیت تولید 
فولاد تا سقف ۱۰ میلیون تن در منطقۀ 
حضور  با  خلیج فارس  اقتصادی  ویژه 
صندوق  مدیرعامل  ایمیدرو،  مدیرعامل 
ارشد  مسئولان  از  جمعی  بازنشستگی، 
استان هرمزگان و مشارکت فولاد مبارکه، 
کاوه  فولاد  شرکت های  هرمزگان،  فولاد 
فولاد  صبا  مادکوش،  کیش،  جنوب 
خلیج فارس، گل گهر، ایمیدرو و شرکت 

ملی فولاد ایران امضا شد.
جریان  در  فولاد،  خبرنگار  گزارش  به   
سه شنبه  روز  که  تفاهم نامه  این  امضای 
۱8 تیرماه ۹8 در محل ساختمان سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
مهندس  شد،  انجام  )ایمیدرو(  ایران 
عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، با اشاره 
به اینکه این طرح در راستای طرح جامع 

فولاد کشور است، گفت: اجرای این طرح 
در اقتصاد کشور بسیار تأثیرگذار است، اما 

ارادۀ جدی می طلبد.
باید آورده های شرکت ها  وی تأکید کرد: 
بررسی شود تا در آینده برای ادامۀ مسیر 

دچار مشکل نشویم.
این  عزم  مبارکه  فولاد  گروه  مدیرعامل 
شرکت را در این طرح، استوار دانست و 
افزود: یک دست صدا ندارد. باید همه باهم 

باشیم تا پروژه زودتر به نتیجه برسد.
در  مبارکه  فولاد  کرد:  خاطرنشان  وی 
در  فولاد  تن  میلیون  تولید 55  راستای 
تولید  سهم  حفظ  و  کشور   ۱۴۰۴ افق 
تولید ۱۰ میلیون تن  به  خود، دستیابی 
فولاد را در استان هرمزگان و در منطقۀ 
ویژۀ صنعتی خلیج فارس هدف گذاری کرده 

است.

 مهندس عظیمیان تصریح کرد: این ایده 
با توجــــه  به موقعـــیت جغرافیــــایی 
اقتصادی خلیج فارس در  مناسب منطقۀ 
امر صادرات محصولات، واردات مواد اولیه 
و قطعات و همچنین وجود زیرساخت های 
بسیار  ظرفیت  که  منطقه  موردنیاز 
درخورتوجهی جهت توسعه دارند، شکل 

گرفت.
وی افزود: با توجه به حضور شرکت های 
فولادی مستقر در منطقه، جهت بهره وری 
ایجاد  و  هزینه ها  کاهش  بیشتر،  هرچه 
مدیریت یکپارچه، مزایا و توانایی هایی کنار 
را  جدیدی  شرکت  و  می گیرند  قرار  هم 
شکل می دهند. در واقع شرکت های موجود 
آورده های خود را در قالب شرکت جدیدی 
برای توسعۀ ۱۰ میلیون تنی به کار خواهند 
گرفت. این افزایش ظرفیت زمینۀ اشتغال 

بسیار مناسبی را در استان هرمزگان ایجاد 
تاجایی که حدود 5۰۰ هزار  خواهد کرد؛ 
نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم در 
پایین دست و بالادست به تدریج مشغول به 
کار خواهند شد و این امر آثار مثبت آن 

در اقتصاد استان قابل ملاحظه خواهد بود.
بخش  در  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
پایانی سخنان خود از حضور و همراهی 
این  در  فولادی  شرکت های  سهام داران 
طرح ملی و همچنین از حمایت های بسیار 
ایمیدرو و پیگیری ها و  خوب مدیرعامل 
مسئولان  سایر  و  استاندار  مساعدت های 

استان هرمزگان تشکر و قدردانی کرد.
این  ابتدای  در  است  حاکی  گزارش  این 
ملی  شرکت  مدیرعامل  یونسان  مراسم، 
سال،  چهار  از  پس  گفت:  ایران  فولاد 
در  فولاد  تن  میلیون  تولید ۱۰  موضوع 
منطقۀ خلیج فارس عملیاتی شد. در ابتدا 
شرکت  به عنوان  فولادتکنیک  شرکت 
تمامی  به   گزارش ها  و  انتخاب  مشاور 

شرکت های صنایع معدنی ارسال شد.
یونسان در ادامه افزود: در بررسی های اولیه 
مشخص شد با محدودیت زمین مواجهیم؛ 
در  موجود  شرکت های  تجمیع  نتیجه  در 
منطقه در اولویت قرار گرفت. در این راستا 
شرکت های هرمزگان، صبافولاد و شرکت های 

بخش خصوصی اعلام آمادگی کردند.
فولاد  سازندۀ  همکاری  به  اشاره  با  وی 
مبارکه در این راستا گفت: شرکت گل گهر 
به عنوان تأمین کنندۀ مواد اولیه معرفی شده 

است.
اجرایی  مشاور  تبادار  جلسه،  ادامۀ  در 
مدیرعامل ایمیدرو این طرح را یک طرح 
ملی دانست و گفت: امروز را برای توسعۀ 
فولاد به فال نیک می گیریم، اما در این بین 
لازم است مسئولان در هرمزگان همکاری 
لازم را برای فراهم سازی زیرساخت ها به 

عمل آورند.

قسمت  سوم قسمت  سومگفت وگوخبر خبر
 مدیر آبرسانی شرکت آبفا استان اصفهان 

در جلسه میز خدمت اعلام کرد:
جاری بودن زاینده رود برای تامین 
آب شرب لازم ولی کافی نمی باشد

مجید باقری مدیر آبرسانی شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان 
گفت: در سال آبی جاری بارندگی ها نسبت به سالهای قبل قابل 
توجه بوده گوای آن هم جاری بودن رودخانه زاینده رود در فصل 
بهار و تابستان  می باشد، بنابراین مردم انتظار تامین آب شرب را 
بدون کمترین افت فشار دارند عنوان کرد:افزایش ذخیره سد زاینده 
رود و جاری بودن آب در بستر رودخانه دلیل بر تامین آب شرب 
پایدار مشترکین بدون کوچکترین خللی نیست.شرکت آب منطقه 
ای مسئول تخصیص آب برای کشاوزران و جاری بودن رودخانه 
بهداشت  و  آبرسانی موجود شرب  تاسیسات  و  است  رود  زاینده 
شرکت آبفا تکافوی نیاز مشترکین در ایام پیک مصرف نمی باشد 
و هرچند ذخیره سد زاینده رود نسبت به سالهای گذشته افزایش 
یافته اما در واقع هم اکنون  آب در تصفیه خانه باباشیخعلی با 
ظرفیت حداکثری تصفیه می شود و این امر چالش ، شرکت آب 
وفاضلاب در فصل تابستان برای تامین آب شرب مشترکین است 
و در سال 8۷ دومین تصفیه خانه آب اصفهان در مدار بهره برداری 
قرار گیرد اظهارداشت:قرار بود در سال 8۷ با پایان افق طرح آبرسانی 
اصفهان بزرگ ،دومین تصفیه خانه آب در اصفهان با ظرفیت ۱۰ 
میلیون متر مکعب در ثانیه به بهره برداری برسدکه مجری طرح 

شرکت آب منطقه ای است 
ایشان به موضوع پدافند غیرعامل دومین تصفیه خانه آب پرداخت 
و تصریح کرد: از لحاظ پدافند غیر عامل راه اندازی دومین تصفیه 
خانه آب در اصفهان ضروری به نظر می رسد چرا که تامین آب 
شرب بیش از ۴ میلیون نفر از طریق یک سامانه آبرسانی از ریسک 

بالایی برخوردار است .
وی افزایش دما درنیمه اول سال را در استان اصفهان  بی سابقه 
دانست و تصریح کرد: در سال تابستان سال گذشته تنها ۲ روز دمای 
هوا به ۴۰ درجه رسید در حالیکه  در نیمه اول سال جاری اصفهانی 
ها  بیش از ۱۰ روز دمای ۴۰ درجه را نیز تجربه کردند. که این امر 

تاثیر بر مصرف  آب شرب مشترکین داشته است
سید اکبربنی طباء گفت: هم اکنون  پیشرفت فیزیکی پروژه  دومین 
تصفیه خانه آب اصفهان به ۲۰ درصد رسیده است این در حالیست 
که این تصفیه خانه با ظرفیت ۱۰ مترمکعب در ثانیه می تواند 
عامل بسیار مهمی در تامین پایدار آب شرب مشترکین در تمام 

روزهای سال باشد
وی درپاسخ به اینکه شرکت آبفا استان با توجه به کمبود منابع 
چگونه آب شرب مشترکین را توانسته به صورت عادلانه توزیع 
کند اعلام کرد: در طی چند سال گذشته با نصب بیش از ۴5۰ 
فقره فشار شکن در سطح استان  توانستیم همین منابع محدود 
آبی را عادلانه  میان مشترکین در سطح استان توزیع کنیم و 
علاوه بر نصب حوضچه فشار شکن با بهره گیری از سیستم تله 
متری و تله کنترل و همچنین هوشمند سازی شبکه توزیع آب 
توانستیم پاسخگوی نیاز آبی مشترکین در فصول گرم سال در 
بخش شرب به صورت عادلانه باشیم و قطعا با تدابیری که شرکت 
آب وفاضلاب در نظر گرفته آب شرب به صورت عادلانه میان 
تمام مشترکین توزیع می شود سعی شده با استفاده از نصب 
فشار شکن و رصد آنلاین شبکه توزیع درمناطق گوناگون آب به 
عدالت  میان مردم توزیع شود و اگر احیانا برخی از مشترکین در 
اصفهان با مشکل افت فشار مواجه هستند دلیل آن نصب پمپ 
غیر مجاز توسط بعضی از مشترکین می باشد که باید با شناسایی 
افراد خاطی مانع از ضایع شدن حق برخی از مردم در برخوراری 
ازآب شرب شویم و اگر، پمپ به صورت اصولی نصب شود به گونه 
ایی که بعد از ایجاد مخزن ذخیره پمپ قرار گیرد کاملا مجاز است  
در صورتی که پمپ مستقیم بر روی شبکه نصب شود غیر قانونی 
است و حق الناس است چرا که حق دیگران را در بهره مندی از 

آب محروم می کنند

با نظارت کافی 
بانک مرکزی بر 
شبکه بانکی 
شرایط بانکها رو به 
بهبود است

عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی گفت:  خوشبختانه به سمت بهبود در حرکت هستیم و شرایط بانک ها باثبات تر شده است و بانک مرکزی نیز نظارت و کنترل لازم را بر این نهادهای پولی اعمال می کند.به گزارش اعتبار به نقل از 
اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری اصفهان ، وی در جلسه شورای گفتگوی بخش خصوصی و دولتی و شورای هماهنگی بانکهای استان اصفهان که با حضور استان برگزار شد به موضوع تخلف کسانی که در بازگشت ارز حاصل 
از صادرات کوتاهی کرده اند، اشاره کرد و اظهار داشت: افرادی که ارز ناشی از صادرات را هنوز به کشور بازنگردانده اند،  مرتکب تخلف شده اند و قطعاً طبق قانون، با آنها برخورد می شود. وی ادامه داد: در همین راستا  تعدادی از صادرکنندگان 
متخلف را به قوه قضائیه معرفی کرده ایم اما این افراد کسانی هستند که متأسفانه از آنها نشان و آدرس دقیقی در دست نیست و این نکته نشان دهنده آن است که آنها از کارت های یک بار مصرف یا روش های مشابه آن استفاده کردند رئیس 
کل بانک مرکزی با بیان اینکه این بانک تلاش می کند مقررات در شبکه بانکی اجرا شود تصریح کرد: باید این نکته را نیز مدنظر داشت که بانک ها در عملیات و فعالیت های خود نیز با مشکلاتی روبه رو هستند و شرایط آنها نیز پیچیدگی 
های خاص خود را دارد، که از جمله این موارد می توان به ناترازی برخی بانک ها، تسهیلات تکلیفی و غیره اشاره کرد. وی خاطرنشان کرد: تصمیمات مهمی برای مهم ترین قطب صنعتی کشور یعنی استان اصفهان اتخاذ شده و در مورد 
موضوعاتی نظیر کمبود منابع مالی مترو، تسهیلات کشاورزی، اشتغال زایی روستایی، مباحث ارزی و رفع مشکلات صادرکنندگان بحث و تبادل نظر شد.استاندار اصفهان نیز به ظرفیت های عظیم این استان در زمینه رونق اقتصادی و توسعه 
پایدار پرداخت و یادآور شد: مردم اصفهان همواره در صنعت و کشاورزی پیشتاز بوده اند اما در سالهای اخیر مشکلاتی نظیر خشکسالی و بحران کم آبی اشتغال آنها را دچار مشکل کرده است. وی به دیدارهای هفتگی خود با نمایندگان مشاغل 

و صنایع مختلف اشاره کرد و گفت: با تمام توان برای حل فعالان اقتصادی و واحدهای تولیدی به میدان آمده ایم اما در برخی موارد قوانین مالی و بانکی روند تولیدات را با مسائل مختلف روبرو نمده است.

رئیس هئیت عامل ایمیدرو :
بومی سازی در فولاد مبارکه محصول 

همبستگی و مایۀ افتخار است

خداداد غریب پور رئیس هئیت عامل ایمیدرو در جریان بازدید از 
شرکت فولاد امیرکبیر کاشـان گفـت: بومـی سـازی نیازمندی 
های فولاد مبارکه  در این شرکت محصول همبستگی است که 
باعث افتخار است. وی افزود: در شـرایط تحریـم بیش ازپیش 
به این همبسـتگی، اعتماد عمومـی و در کنـار هم بودن که 
به واقـع سـرمایه اجتماعی اسـت، نیازمندیم. معـاون وزیـر 
صنعـت، معـدن و تجـارت در ادامـه ضمن قدردانی از توسـعه 
های انجام شده و رشد اقتصـادی شـرکت فـولاد امیرکبیـر 
کاشـان گفـت: ایـن شـرکت نشـان داد کـه بـا اعتمـاد بـه 
نیـروی انسـانی کارآمـد و همبسـتگی می توان به توسـعۀ 
پایـدار دسـت یافـت. طرح هـای توسـعۀ فـولاد مبارکـه بـا 
نـگاه ملـی و بـا مطالعـۀ دقیـق ظرفیت هـای استان های کشور 
برنامه ریزی شده است ایـن گـزارش حاکـی اسـت در ایـن 
بازدیـد، مهنـدس حمیدرضـا عظیمیـان، مدیرعامـل فـولاد 
مبارکـه نیـز بـا اشـاره بـه افزایـش ظرفیـت انجام شـده در 
شـرکت فـولاد امیرکبیـر کاشـان در سـال جدید گفت: طـرح 
توسـعۀ فولاد کاشـان بر اسـاس طـرح جامـع فـولاد مبارکـه 
۴5۰ هـزار تـن برنامه ریـزی شـده اسـت و بـه زودی بـه تولیـد 
می رسـد.مدیرعامـل فـولاد مبارکـه گفـت: طرح هـای توسـعۀ 
فـولاد مبارکـه بـا نـگاه ملـی و بـا مطالعـۀ دقیـق ظرفیت هـای 
موجـود در بخش هـای مختلف کشور طراحی شده است که 
از آن جمله می تـوان به توسـعه های هرمـزگان، سـنگ آهن 
و گندله سـازی اسـتان خراسـان، افزایـش ظرفیـت در اسـتان 
چهارمحـال و بختیـاری و همچنیـن  افزایـش ظرفیت هـای 

زیـر سـقف فـولاد مبارکـه اشـاره کـرد.

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور در مشهد

و  شهری  امور  توسعه  و  عمران  معاون 
روستایی وزیر کشور تنها داروی شفابخش 
توسعه کشور را توسعه روستاها دانست و 
گفت: مسیر توسعه کشور از روستاها می 

گذرد.
وزارت  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
کشور، معاون عمران و توسعه امور شهری 
رئیس سازمانی  و  وزیر کشور  و روستایی 
در  کشور  های  دهیاری  و  ها  شهرداری 
با حضور  که  روز دهیار  نکوداشت  مراسم 
استاندار،  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
نماینده مجلس شورای اسلامی و جمعی از 
دهیاران منتخب استان در استانداری برگزار 
شد نقش روستاها در توسعه کشور را بی 
نظیر دانست و اذعان کرد: توسعه کشور از 
روستاها می گذرد و اگر به روستاها توجه 

نشود یقینا موفق نخواهیم بود.
بتوانیم  ما  اگر  گفت:  نژاد  جمال  مهدی 
حس تعلق روستائیان را نسبت به روستای 
تعلق  احساس  این  ببریم  بالا  خودشان 
باعث همدلی و وفاق اجتماعی و در نهایت 
موجب بالا رفتن امنیت ملی کشور خواهد 

شد.
جایگاه  باید  افزود:  راستا  همین  در  وی 
سیاست  ریزی،  برنامه  نظام  در  روستاها 
و  اشتغال  اعتبارات،  توزیع  گذاری، 
اما  شود  دیده  ویژه  طور  به  کارآفرینی 
متاسفانه در بسیاری از روستاها راه را اشتباه 

رفتیم و در نتیجه آن برخی از روستاهای ما 
خالی از سکنه شده اند.  

و  شهری  امور  توسعه  و  عمران  معاون 
روستایی وزیر کشور به شعار سال یعنی 
تولید  گفت:  و  کرده  اشاره  تولید  رونق 
کننده تر از روستاها کجا باید پیدا کنیم؟ 
و  معضلات  نشود  توجه  روستاها  به  اگر 

مشکلات آنها متوجه شهرها خواهد بود.
جمالی نژاد ضمن بیان این که 3۷ هزار 
دهیاری در کشور وجود دارد، تاکید کرد: 
تنها داروی شفابخش توسعه کشور توسعه 
روستاها است بنابراین از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی می خواهیم به ما در این 

راستا کمک کنند. 
در ادامه جلسه نماینده مردم مشهد در 
مجلس شورای اسلامی در سخنان کوتاهی 
گفت: بخش عمده ای از معضلات کشور 
ماحصل رشد سریع شهر نشینی است، 
افزود: دهیاران دغدغه ای به نام عدم ثبات 
شغلی دارند و باید برای این موضوع باید 

فکر جدی بشود.
امیرحسین قاضی زاده هاشمی در همین 
صلاحیت  صاحب  دهیاران  افزود:  رابطه 
قالب یک  در  بتوان  تا  بشوند  احراز  باید 
سازو کاری از آنها بعدا در سمت شهردار 

استفاده کرد.
استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
خراسان رضوی اذعان کرد: دهیاری بهتر 

از بقیه دهیاران است که همه جانبه گر 
باشد و فقط به فکر توسعه یک بعد از روستا 

نباشد.
در  که  شرایطی  در  افزود:  قربانی  وحید 
مضیقه های زیادی هستیم مبالغ زیادی 
در حساب دهیاری ها داریم که این منابع 
چطورهزینه بشود؟ درایت دهیارها رامی 

طلبد.
وی ضمن بیان حمایت از ایجاد اشتغال در 

روستا ها اظهار کرد:امسال به صورت ویژه 
وزیر کشور دستور دادند در بودجه دهیاری 
ها نگاه ویژه ای به سمت اشتغال صورت 
های  هزینه  در  کارآفرینی  نگاه  و  بگیرد 

ریالی مورد توجه باشد.
قربانی اضافه کرد: تصور ما این است که 
جامعه زنان در روستا جامعه ای بسیار موثر 
در توسعه روستا است لذا باید در به کار 

گرفتن دهیار زن توجه ویژه ای شود.
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استاندار اصفهان درگذشت پدر توپخانه ایران را تسلیت گفت

مسیر توسعه کشور از روستاها می گذرد

دکتر علی عسکری رئیس رسانه ملی اعلام آمادگی کرد: رسانه ملی 
برای تقویت شرکت ها و بانک ها، از هیچ تلاشی فروگذاری نمی کند.

وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه ایران، بهشت 
فرصت هاست با انتقاد از فرصت سوزی های اقتصادی در کشور 
با  جلساتی  چنین  برگزاری  فرصت  از  استفاده  با  باید  گفت: 
همفکری و هم افزایی، برای حل مشکلات کشور گام برداریم 
تا کشورمان روز به روز در عرصه های مختلف جهانی، قدرتمند 

شود.
مرتضی  که سه ساعت طول کشید،  نشست  این  ابتدای  در 
میرباقری معاون سیما که رئیس ستاد رسانه ای رونق تولید 
صداوسیماست، در گزارشی کوتاه به بیان اقدامات انجام شده 

توسط این ستاد پرداخت.
سید امیر سیاح دبیر این ستاد هم با پخش چندین کلیپ به 
تشریح ساختار و اهداف ستاد رسانه ای رونق تولید صداوسیما 
پرداخت و از تشویق کارآفرینان، بیان موانع و تمهیدات برای رفع 
آن ها در قالب تولید محتوا، ساخت کلیپ و ... خبر داد. سپس 

ده نفر از نمایندگان کمیسیون ویژه رونق تولید مجلس شورای 
اسلامی که در این نشست حاضر بودند، به بیان دیدگاه های خود 
پرداختند. عبدالرضا مصری نائب رئیس مجلس و عضو کمیسیون 
ویژه رونق تولید، صداوسیما را هم تولید کننده و هم مروج تولید 
دانست و خواهان ترویج فرهنگ کار به جای فرهنگ شغل شد.

از  تشکر  با  هم،  کمیسیون  این  رئیس  فولادگر  حمیدرضا 
برنامه های مختلف صداوسیما ضمن معرفی کمیسیون و اقدامات 
انجام شده از آمادگی تمام اعضای کمیسیون برای حضور در 
برنامه های گوناگون رسانه ملی جهت تشریح این اقدامات خبر 

داد.
محمد حسین فرهنگی، دیگر عضو این کمیسیون هم خواهان 
استفاده از ظرفیت محبوبیت و تاثیرگذاری بازیگران برای ترویج 

فرهنگ تولید شد.
محمدرضا پورابراهیمی  با بیان مشکلات تولید کنندگان اعلام 
آمادگی کرد تا اقدامات مجلس برای رفع این مشکلات را در 

رسانه ملی منعکس کند.

عباس پاپی زاده هم رسانه ملی را عامل تحرک تولید معرفی کرد 
و گفت، اما همه این بار نباید بر دوش رسانه ملی باشد و باید از 
دولت هم مطالبه گری کرد. وی از حمایت مجلس از انعقاد تفاهم 

نامه میان صداوسیما و وزارتخانه های اقتصادی خبر داد.
مهرداد بائوج لاهوتی، دیگر عضو کمیسیون هم خواهان توجه 
ویژه به فرصت سوزی ها شد. رحیم زارع سخنگوی کمیسیون 
هم به بعد نظارتی رسانه ملی اشاره کرد و از فرصت سازی رسانه 

ملی برای رفع موانعی مانند تحریم تقدیر کرد.
هادی قوامی، نائب رئیس دوم کمیسیون هم ضمن تشکر از 
انعکاس مسائل اقتصادی، خواهان افزایش این انعکاس ها شد. 
محمود شکری دیگر عضو کمیسیون ویژه رونق تولید بود که 
و  فعالیت  مورد  در  عمومی  افکار  تنویر  خواهان  در سخنانی 
تخصص نمایندگان شد تا مردم از تخصصی بودن این حوزه، 
آگاه شوند. حجت الاسلام محمدحسین حسین زاده بحرینی هم 
خواهان موضع گیری های روشن رسانه ملی در برابر انتخاب های 

اقتصادی شد.

حمایت صداوسیما از رونق و تولید 

سفری به شهر »مروارید های سرخ«
محصولات  انواع  تولید  و  فصل  چهار  با  ایران  مان  سرزمین 
کشاورزی و باغی یکی از مناطق جغرافیای مستعد جهان در 
زمینه محصولات متنوع و با کیفیت در این زمینه است. در هر 
منطقه ای محصولی خاص و باکیفیت متفاوت تولید و عرضه 
می شود که از جمله آن می توان به سیب سمیرم و یا زعفران و 
طلای قرمز در خراسان و... اشاره کرد. در میان تولید محصولات 
باغی وانواع  میوه ها هم مناطق مختلفی مشهورند و هنوز بعضی 
از مناطق نیز برای مردم عزیزمان ناشناخته اند. معرفی مناسب 
اینگونه مزیت ها  ویا برگزاری جشنواره های مرتبط و برند سازی 
آن، یکی از راهکارهای است که می تواند ضمن رونق کسب و 
کار و رونق تولید ،به توسعه  صنعت گردشگری نیز کمک کند و 
در این مختصر سفری خواهیم داشت به یکی از شهرهای خوش 
آب و هوا و سرسبز کشورمان، با مردمان سخت کوش، سرزمینی  
که به شهر"آلبالوها"و یا "شهر مروارید های سرخ" نام گرفته و 
کیفیت آلبالوی تولیدی آن با سایر نقاط دیگرکشور کاملا متمایز 
است. این شهر زیبا که باغهای سرسبز میوه، بویژه درختان 
 آلبالو مانند نگینی آن را احاطه کرده است"زازران" نام دارد . 
زازران " شهروارید های سرخ" در 6 کیلومتری شهر فلاورجان 
و از نظر نقطه جغرافیایی در مدار 3۲ درجه و 3۷ دقیقه عرض 
شمالی و 5۱ درجه و ۲۹ دقیقه طول شرقی از نصف النهار 

گرینویچ و در جنوب غربی اصفهان
یحیی مرادیان زاررانی



رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه این بانک مشکلی برای تامین ارز کالاهای اساسی کشور ندارد گفت: در ماههای اخیر کالاهای اساسی به میزان لازم وارد کشور شده است. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، 
دکتر همتی در جمع فعالان اقتصادی استان اصفهان با تشکر از اقدامات آنها در راستای شکوفایی اقتصاد کشور، افزود: شرایط، سخت و تعیین کننده است و همت و فعالیت شما حتما منافع خوبی برای کشور خواهد 
داشت. رییس شورای پول و اعتبار با بیان اینکه بایستی به بانک مرکزی به عنوان مسئول سیاست ارزی کشور و تامین کننده ارز خدمات و کالاهای اساسی و واردات کشور حق بدهید که در تامین و تخصص ارز سخت 
گیری کند افزود: صادرکنندگانی که خواستار تخصیص کل ارزشان برای واردات هستند هنوز تعهد 5۰ درصدی خود را نیز انجام نداده اند و اگر این تعهد انجام شود بانک مرکزی می تواند در خصوص 5۰ درصد بقیه 
نیز همکاری کند و با صادرکنندگان به توافق برسد. همتی با اشاره به اینکه هدف اصلی بانک مرکزی تامین ارز برای واردات است و ممانعتی در این خصوص ایجاد نمی کند، در انتقاد به برخی صادرکنندگان که در 
بازگشت ارز حاصل از صادرات همکاری ندارند گفت: بانک مرکزی فهرست ۱5۰ نفری از صادرکنندگانی که در مجموع حدود ۴ میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات داشته اند و به کشور بازنگرداندند را به قوه قضاییه 
ارسال کرده است البته متاسفانه هیچ نشانی از این افراد به صورت صحیح موجود نیست. رییس کل بانک مرکزی افزود: شاید در برخی مواقع فشارهای ناخواسته ای به همه صادرکنندگان وارد شود لیکن برای شناسایی 

و برخورد با متخلفان ناچار هستیم برخی شیوه ها را در پیش بگیریم؛ بر این اساس درخواست داریم برای اجرایی شدن سیاست های درستی که بانک مرکزی در حال طراحی است همکاری لازم انجام گیرد.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه
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7
هدف اصلي بانک 

مرکزی تامین 
ارز براي واردات 

کالاهای اساسی 
و مواد اولیه و 

ضروری است

غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی   ایران گفت: دستیابی 
مجدد بیمه مرکزی به عنوان سازمان برتر 
موفقیتی  الکترونیکی  در حوزه خدمات 
دیگر را در راستای شفاف سازی اطلاعات 
برای  عمومی  اعتماد  سطح  افزایش  و 
صنعت بیمه کشور رقم زده است. کسب 
عنوان نخست بیمه مرکزی در بین ۱۰5 
دستگاه اجرایی کشور بهانه ای شد تا با 
سکاندار نهاد ناظر صنعت بیمه به گپ و 

گفت بنشینیم. در این گفتگو مسائل زیرساختی شبکه های دیجیتالی و 
ضرورت به روزرسانی و تجمیع اطلاعات بیمه ای و افق های آینده خدمات 

بیمه مرکزی در بستر الکترونیک به صورت کاملا شفاف مطرح شد:
بیمه مرکزی در ارزیابی نوبت پنجم سازمان فناوری اطلاعات و    
ارتباطات و با نظر شورای فناوری اطلاعات در خصوص سنجش و ارتقای 
سطح سازمان ها به لحاظ مراحل بلوغ الکترونیکی با نود و هشت امتیاز 
به رتبه نخست دست پیدا کرده است. لطفا از تمهیدات و ابزاری که برای 

کسب این عنوان از سوی نهاد ناظر فراهم شده است سخن بگویید؛
استراتژی اصلی ما در بیمه مرکزی تکیه بر اصل شفاف سازی است. شفافیت 
عملکرد در گام نخست می تواند فضای غبارآلود مالی و اداری را از میان ببرد و 
در گام های بعد به کاهش تقلبات و تخلفات منتهی شود که این امر در نهایت به 
ارتقای یک سازمان منجر خواهد شد. شفاف سازی بدون بهره گیری از تجمیع 
اطلاعات و قدرت تحلیل داده ها ممکن نیست و انجام این فرایند به تجهیز 
شبکه های ارتباطی و استفاده از نیروی انسانی مجهز به علم روز داده پردازی 
نیاز دارد. بیمه مرکزی در طی چند سال گذشته با تمرکز بر این موضوع توانسته 
به دستاوردهای درخشانی دست پیدا کند، هر چند که هنوز راه درازی پیش روی 
ماست که با همت و حمیت نیروهای مبتکر، دلسوز و متخصص طی خواهد شد.

  موانعی در مسیر توسعه شبکه های دیجیتالی و فراهم سازی بستر 
الکترونیک وجود دارد؟

برای ایجاد مرکز جامع اطلاعاتی در هر صنعت و سازمانی، تعامل تمامی بخش 
های آن صنعت و سازمان الزامی است. آنچه مسلم است بدون جمع آوری اطلاعات 
کامل و صحیح نمی توان به تحلیل های دقیق دست پیدا کرد. به عبارت دیگر 
اگر حتی یک شرکت بیمه ای هم در ورود اطلاعات به سامانه جامع صنعت بیمه 
کوتاهی کند در کار تحلیل و داده پردازی، مشکلات جدی ایجاد خواهد شد. 
البته با تمهیداتی که صورت گرفته تمامی شرکت های بیمه در یک زمان بندی 
مشخص مشکلات و موانع موجود را برطرف خواهند کرد و به زودی صنعت بیمه 

در یک اتاقک شیشه ای - دوران جدید فعالیت خود - را تجربه خواهد کرد.
  آیا برای دستیابی به این موفقیت هزینه های خاصی از سوی نهاد 

ناظر انجام شده است؟
خیر. ما با بهره گیری از نیروهای انسانی خلاق و با استفاده از تکنیک های بهره 
وری و مدیریت صحیح منابع توانستیم به این موفقیت دست پیدا کنیم. از طرف 
دیگر اعتقاد داریم هر گونه هزینه ای در حوزه ایجاد بسترهای دیجیتال نوعی 
سرمایه گذاری محسوب می شود. البته شرکت های بیمه ای همکاری خوبی با 
مرکز فاوای بیمه مرکزی دارند که این امر در ایجاد تحولات اساسی تر در آینده 

تاثیر غیرقابل انکاری خواهد داشت.
تکرار عنوان نخست سامانه سنهاب بیمه مرکزی در حوزه خدمات    
الکترونیکی شناسه دار - که به عنوان یکی از پروژه های دارای اولویت 
عرصه اقتصاد مقاومتی نیز محسوب می شود - توقعات را از صنعت بیمه بالا 
می برد. شما تا چه اندازه این افزایش سطح توقع را مثبت ارزیابی می کنید؟

بالارفتن سطح توقع از صنعت بیمه حق مردم و بنگاه های اقتصادی است. صنعت بیمه 
مهمترین کالای ممکن - یعنی اعتماد - را عرضه می کند و به همین خاطر همواره در 
معرض قضاوت دیگران قرار دارد. شیوه خدمات رسانی، سرعت، دقت و صحت عملکرد 
صنعت بیمه می تواند در حفظ این اعتماد نقش اصلی را ایفا کند. بی تردید حفظ 
اعتماد عمومی تنها در چارچوب شفافیت عملکرد و حمایت از منافع تمامی ذینفعان 
امکان پذیر است. بهره گیری از فناوری های نوین در سرویس دهی به بیمه گذاران و 
محاسبه دقیق ریسک یک ضرورت آشکار است. کار اصلی صنعت بیمه پذیرش ریسک 
و مدیریت آن است و برای تسهیل در امر بیمه گری از تمامی ابزارهای مدرن و به روز 
دنیا استفاده خواهیم کرد تا رضایت حداکثری بیمه گران و بیمه گذاران را فراهم کنیم.
  در قانون تاسیس بیمه مرکزی، بر تمرکز این نهاد بر سه اصل حمایت، 
هدایت و نظارت تاکید شده است. توسعه شبکه های زیرساختی الکترونیکی 

به تقویت کدام یک از ماموریت های بیمه مرکزی کمک بیشتری می کند؟
پیش از این بارها بر این نکته تاکید کرده ام که باید سرعت تحولات حوزه فن 
آوری را بالا ببریم چرا که با توجه به شرایط فعلی جهان هرگونه کم کاری و درنگ 
می تواند ما را با مشکلات زیادی روبرو کند. تقویت بسترهای دیجیتالی می تواند 
در انجام هر سه ماموریت اصلی بیمه مرکزی اهمیت ویژه ای داشته باشد؛ هر چند 
تاکنون در حوزه نظارتی دستاوردهای بیشتری داشته است. تحقق اهداف مجموعه 
نظارتی بیمه مرکزی در گرو توسعه فن آوری و تکمیل سامانه سنهاب است چرا 
که نظارت میدانی و فیزیکی یک شیوه سنتی محسوب می شود که دیگر کارآیی 

ندارد و به همین خاطر باید به سمت نظارت آنلاین و پیشگیرانه حرکت کنیم.
  کسب دوباره عنوان نخست سامانه سنهاب از حساسیت 
ویژه سازمانی در عرصه ارائه خدمات دیجیتالی توسط نهاد 
بیمه مرکزی حکایت دارد. آیا کارگروه یا کمیته خاصی برای 

ارتقاء سطح کیفیت خدمات دیجیتالی تشکیل شده است؟
تمرکز ما در بیمه مرکزی بر استقرار سامانه ارتباطات گسترده است و یک 
گروه تخصصی به صورت شبانه روزی وظیفه دریافت اطلاعات، تحلیل 
داده ها و پایش لحظه به لحظه دیتاهای موجود را انجام می دهند. در 
این مسیر تفاهم نامه هایی را نیز به امضا رسانده ایم که در حوزه تبادل 
اطلاعات فعالیت دارند. همکاری موثر مرکز فاوای بیمه مرکزی در طول 
ادعاست.  این  بر  ارزیابان، گواهی  پیشنهادات سازنده  اعمال  و  ارزیابی 
تغییرات غیرقابل انکار در مراحل مختلف بلوغ مشارکتی و هماهنگی در 
برنامه ریزی، اجرا و نظارت بر توسعه خدمات الکترونیکی از نتایج درخشان 

تمرکزگرایی بیمه مرکزی در این مقوله حساس و تعیین کننده است.

پرتال سهامداران بانک سامان رونمایی شد

کسب رتبه نخست بیمه مرکزی در بین یکصد و پنج دستگاه اجرایی کشور؛

اتاق شیشه ای در انتظار صنعت بیمه است

خبر

برگزاری  آستانه  در  سامان  بانک 
مجمع سالانه، پرتال سهامداران خود 
روابط  گزارش  به  کرد.  رونمایی  را 
عمومی بانک سامان، همه سهامداران 

بانک سامان از این پس می توانند برای اطلاع از تغییرات 
مربوط به سهام خود، وضعیت برگزاری مجامع و موضوعات 
مربوط به افزایش سرمایه و گردش عملیات خود به پرتال 
سهامداران بانک سامان مراجعه کنند. گفتنی است، این 
.https://saham.sb24 نشانی  در  اکنون  هم  پرتال 
com در دسترس است و سهامداران بانک سامان پس از 
وارد کردن کدبورسی و اطلاعات هویتی خود می توانند به 

امکانات پرتال دسترسی داشته باشند.

ضرورت حمایت هوشمندانه از طرح های خلاق در فضای کسب و کارهای نوپا

سیدمحمد حسینی ناظر، مدیر عامل مرکز نوآوری بانک ایران زمین 
مرکز نوآوری ایران زمین با همکاری بانک ایران زمین و شتابدهنده فناوری نوتاش 
با هدف جذب و سرمایه گذاری بر روی کسب و کارهای نوپا و همچنین حمایت از 
زیست بوم استارتاپی کشور در اسفندماه ۹۷ راه اندازی و در تیرماه ۹8 افتتاح شد. 
فضای کسب و کارهای نوپا در کشور نیازمند حمایت هوشمندانه از طرح های خلاق 
است؛ هدف ما استفاده از تجربه چند ساله شتابدهنده فناوری نوتاش در زیست بوم 
فناورانه کشور و حمایت های بانک ایران زمین برای هم افزایی و گسترش این امر به 
بهترین حالت ممکن است. استفاده از نیروی انسانی جوان، کارآمد و با تجربه در کنار 
امکانات و زیر ساخت های ارزشمندی که در مرکز نوآوری ایران زمین گردآوری 
شده، شرایط مناسب حضور در فضای کسب و کار را برای صاحبان طرحها در قالب 
برنامه های پیش شتاب دهی، شتابدهی و سرمایه گذاری فراهم می سازد.از دیگر 
فعالیت های ما در مرکز نوآوری برگزاری و حمایت از رویدادهای استارتاپی است 
که تا کنون می توان به میزبانی رویدادهایی همچون همفکر، در مسیر بازاریابی 
دیجیتال DMway، دوره های آموزشی آشنایی با فناوری بلاکچین و ... اشاره 
کرد که دوستان و علاقه مندان می توانند از طریق راههای ارتباطی در جریان این 

رویدادها قرار بگیرند.

وزیر جهاد کشاورزی در حضور رئیس جمهور از بانک کشاورزی قدردانی کرد
مهندس محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی از بانک کشاورزی به 

دلیل  پرداخت تسهیلات برای توسعه سرمایه گذاری و رونق تولید در استان خراسان 
شمالی قدردانی کرد. به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی،وزیر جهاد کشاورزی 
در آیین افتتاح همزمان طرح های عمرانی و تولیدی بخش کشاورزی استان خراسان 
شمالی در حضور رئیس جمهورگفت: بانک کشاورزی در سال گذشته معادل 63۰ 
میلیارد تومان در قالب ۲53۰۰ فقره تسهیلات برای توسعه سرمایه گذاری و رونق 
تولید به بهره برداران و کشاورزان روستایی و عشایری در استان خراسان شمالی 
پرداخت کرده است. وی در این جلسه که روح اله خدارحمی رئیس هیئت مدیره 
و مدیرعامل بانک کشاورزی نیز حضور داشت، خاطر نشان کرد: این بانک در سال 
جاری نیز برای تامین و پرداخت 6۱3 میلیارد تومان تسهیلات برنامه ریزی کرده 
است که لازم می دانم از خدمات بانک کشاورزی قدردانی کنم. مهندس محمود 
حجتی اظهار داشت: در این سفر تعداد ۱۰8 پروژه عمرانی، تولیدی در زیر بخش 
های آب و خاک،صنایع تبدیلی و تکمیلی و طرح های گلخانه ای، آبخیزداری، 
دام و طیور و شیلات با اعتباری معادل 3۰۰ میلیارد تومان از محل منابع عمومی، 
تسهیلات بانکی و سرمایه گذاری بخش خصوصی با ایجاد اشتغال جدید به تعداد 

۱5۴۰ نفر در استان، همزمان افتتاح و یا عملیات اجرایی آن آغاز می شود.

برگزاری موفقیت آمیز مجمع بانک در سال ۱۳۹۷
دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: افتخار می کنم که 

بانک قرض الحسنه مهر ایران به پشتوانه سهامداران بزرگ، مدیران و کارکنان خود در دوازده سال فعالیت 
اثربخش خود در جامعه، گام هاي ارزشمندي را براي رفع محرومیت ها و محدودیت هاي مالي، توسعه عدالت 
اجتماعي، توانمندسازي و بهبود معیشت اقشار ضعیف، کاهش آسیب هاي اجتماعي، کارآفریني و اشتغالزایي، 
تامین خرد مالي براي درمان بیماري ها و همچنین حمایت از مددجویان سازمان هاي مردم نهاد برداشته 
است. امسال نیز با مودت، همکاری و همدلی سهامداران بانک توانستیم با تصویب صورتهاي مالي و ترازنامه 
بانک، بار دیگر به عنوان نخستین بانک در شبکه بانکي کشور طي سه سال متوالي مجامع عمومي عادي و فوق 
العاده خود را برگزار کنیم که این گواهي است بر مسیر صحیحي که با تلاش مدیران و کارکنان بانک قرض 
الحسنه مهرایران ترسیم شده است. همراهی و همدلی سهامداران ارجمند و تاکید این عزیزان بر پاکدستي، 
سخت کوشي و تخصص همکاران افتخار آفرین بانک از دیگر توفیقات ارزشمندي است که در کنار شما 
همراهان همیشگي به آن دست یافته ایم.بانک قرض الحسنه مهرایران با اهتمام جمعی شما عزیزان در سال 
گذشته موفق به جذب 55 درصدی منابع قرض الحسنه شده است. این در حالي است که افزایش 6۴ درصدي 
تعداد تسهیلات اعطایي بانک و پرداخت بیش از یک میلیون و ۲3۰ هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه و 
همچنین افزایش تعداد مشتریان به بیش از 6 میلیون و 5۴۰ هزار نفر، خود دلیل روشن دیگري است بر سخت 
کوشي و حرکت جهادي همکاران ارجمند این بانک در راه تحقق اهداف مقدسي که براي آن ترسیم شده است. 

تردید نیست حفظ این دستاوردها در کنار حرکت شتابان و رو به رشد بانک همت و تلاش مضاعفي را مي طلبد.

تسهیلات ارزان قیمت و قرض الحسنه 
به گزارش روابط عمومي بانک اقتصادنوین، در طرح "صبا" تسهیلاتي 

متنوع در سه بسته متفاوت و بر اساس معدل موجودي مشتریان پیش بیني شده 
است. در بسته شماره ۲ این طرح )صبا ۲( دارندگان پایانه هاي فروش )POS( بانک 
اقتصادنوین مي توانند براي تامین نیازهاي ضروري تا سقف ۲۰۰ میلیون ریال تسهیلات 
قرض الحسنه و یا تا سقف دو میلیارد ریال تسهیلات مرابحه با نرخ ۱5 درصد دریافت 
کنند.در طرح "صبا ۲"، بر اساس معدل موجودي سپرده هاي کوتاه مدت و قرض الحسنه 
جاري متصل به پایانه هاي فروش بانک اقتصادنوین در بازه هاي زماني دو تا چهار ماه، 
امکان پرداخت تسهیلات قرض الحسنه تا ۷۰ درصد معدل موجودي سپرده و تا سقف 
۲۰۰ میلیون ریال و یا پرداخت تسهیلات مرابحه تا ۱۴۰ درصد معدل موجودي سپرده 
و تا سقف دو میلیارد ریال و با نرخ ۱5 درصد فراهم شده است که پذیرندگان پایانه هاي 
فروشگاهي بانک اقتصادنوین مي توانند با توجه به نیاز خود، از یکي از این تسهیلات 
بهره مند شوند. در این طرح مدت زمان بازپرداخت تسهیلات به خواست متقاضي ۱۲، 
۲۴ و 36 ماهه تعیین شده است. همچنین کسبه و اصنافي که تمایل به استفاده از 
این تسهیلات دارند اما تاکنون از پایانه هاي فروش بانک اقتصادنوین استفاده نکرده اند 
مي توانند ضمن مراجعه به نزدیک ترین شعبه این بانک، هم زمان با درخواست نصب 

پایانه فروش، تقاضاي استفاده از تسهیلات این طرح را نیز به شعبه خود ارائه کنند. 

طرح خرید آنلاین اقساطی بانک  پاسارگاد، 
تولیدکنندگان بزرگ و فروشگاه های آنلاین معتبر با عضویت در طرح 

خلاقانه ی »خرید آنلاین اقساطی بانک پاسارگاد« می توانند تولیدات و محصولات خود 
را با تضمین و بدون ریسک به فروش برسانند. به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، 
قاسم رضازاده رییس اداره بازاریابی و برنامه ریزی عملیاتی بانک پاسارگاد با اعلام این 
خبر گفت: در طرح »خرید آنلاین اقساطی بانک پاسارگاد«، فروشندگان بدون تحمل 
ریسک، نسبت به فروش اقساطی کالا و خدمات خود اقدام می کنند و از این طریق 
علاوه بر آنکه حجم فروش و سود آنها افزایش خواهد یافت، به عنوان عضو این طرح 
از سوی بانک معرفی خواهند شد. وی ادامه داد: بانک پاسارگاد به منظور ایجاد شرایط 
لازم برای تولیدکنندگان بزرگ جهت فروش آنلاین محصولات خود، امکان بهره مندی 
از یک فروشگاه  آنلاین را در اختیار آنها قرار می  دهد. مشتریان بانک پاسارگاد به اعتبار 
سپرده ای که نزد بانک دارند، کالای مورد نظر خود را از فروشندگان طرف همکاری 
تعریف  مشتری  وثیقه  به عنوان  که  پشتوانه  همین  با  نیز  بانک  و  کرده  خریداری 
شده است، پرداخت اقساط مشتریان را در موعدهای مقرر تضمین می کند.رضازاده 
تصریح کرد: ایجاد بستر لازم برای تولیدکنندگان و فروشگاه های آنلاین جهت عرضه 
اقساطی کالا برای جامعه بزرگ مشتریان بانک پاسارگاد، بدون ریسک و با تضمین بانک 

از ویژگی های این طرح برای فروشندگان است. 

نشست هم اندیشی مدیران ارشد بانک ملت و گروه ایران خودرو
دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت همراه با چند تن از مدیران 

ارشد این بانک با حضور در محل شرکت ایران خودرو، با دکتر هاشم یکه زارع 
مدیرعامل و تعدادی از مسوولان این شرکت دیدار و گفت و گو  کردند. مدیرعامل 
بانک ملت در این نشست، با بیان این نکته که ایران خودرو در سال های گذشته، 
تعامل مطلوبی با این بانک داشته است، اظهار داشت: انتشار بزرگ ترین صکوک 
کشور از سوی ایران خودرو با ضمانت بانک ملت انجام شد که این موضوع نشان 
دهنده اعتماد متقابل بین دو مجموعه است. وی با بررسی موانع و مشکلات پیش 
روی همکاری های فی ما بین، دستورات لازم را برای حمایت از شرکت ایران خودرو 
به عنوان یکی از بزرگ ترین شرکت های خودروسازی ایران در راستای تحقق شعار 
سال یعنی رونق تولید صادر کرد. دکتر بیگدلی با ارائه راهکارهایی برای تسویه بدهی 
های ایران خودرو در بخش ارزی و ریالی به بانک ملت، درخواست های مالی این 
شرکت را دریافت و بررسی آنها را به مدیران مربوطه ارجاع داد. وی با عرض خسته 
نباشید به مدیران ایران خودرو که در این شرایط سخت اقتصادی همچنان، چراغ 
تولید خودرو در کشور را روشن نگه داشته اند، یادآور شد: شرایط کنونی، شرایط 
دشواری است و بانک ها باید با تمام توان به کمک تولید بشتابند و بانک ملت نیز در 

این زمینه از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد.

حمایت بانک شهر از مسابقه عکاسی
حمیدرضا عظیمی مدیر مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر 

با تاکید بر توجه ویژه این بانک به حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: خوشبختانه طی 
سال های گذشته بانک شهر با توجه به این اصل مهم، توانسته در بسیاری از طرح های 
حمایتی و عام المنفعه حضور گسترده و تاثیر گذار داشته باشد. به گزارش مرکز ارتباطات 
و روابط عمومی بانک شهر، وی با اشاره به برگزاری مسابقه عکاسی »روایت گِل و دل« و 
حمایت این بانک از این رویداد فرهنگی ، افزود: بانک شهر در راستای ایفای مسئولیت 
های اجتماعی و حمایت از مردم سیل زده کشور، حمایت مالی مسابقه عکاسی »روایت 
گل و دل« را عهده دار شد. وی با بیان اینکه خوشبختانه شهروندان پایتخت نیز استقبال 
چشمگیری از این مسابقه عکاسی داشتند،افزود: حمایت های بانک شهر از زلزله زدگان 
استان کرمانشاه و سیل زدگان تا بهبود وضعیت هموطنانمان ادامه خواهد یافت. عظیمی 
با تاکید بر اینکه پیشروی بانک شهر در توجه به حوزه مسئولیت اجتماعی همواره زبانزد 
بوده است،تصریح کرد: تاثیرگذاری مثبت و رو به رشد این بانک بر این حوزه، طی سال 
های اخیر باعث محبوبیت بیش از پیش این بانک و قرار گرفتن نام آن در میان 5 بانک 
محبوب کشور شده است. لازم به ذکر است، مسابقه عکاسی »روایت گِل و دل« با هدف 
به تصویر کشیدن مسئولیت اجتماعی و همدلی سازمان ها، نهادها ، مردم و مسئولان در 

مواجهه با خسارت های سیل نوروز امسال ، برگزار  شد.

سفر مدیر عامل در همراهی با هیات دولت به استان خراسان شمالی
حجت اله مهدیان مدیر عامل و رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون 
گفت:عملکرد شعب استان خراسان شمالی را در پرداخت تسهیلات 

اعتباری به ویژه عاملیت اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری مثبت ارزیابی 
نمود و افزود: با تلاش و اهتمام کلیه همکاران، عملکرد بانک در اجرای طرح های ملی، 
مورد رضایت هیات دولت و نمایندگان مجلس شورای اسلامی قرار گرفته است.مدیر 
عامل بانک توسعه تعاون با اشاره به پرداخت دو سوم تسهیلات بانک توسعه تعاون 
در سه سال اخیر، این امر را نشانگر حرکت در مسیر موفقیت و پیشرفت دانست 
و خاطر نشان کرد: این بانک در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایری به میزان 
۱5۰۰۰میلیارد ریال تسهیلات اشتغال آفرین پرداخت  نموده است، همچنین حجم 
پرداخت تسهیلات اعتباری بانک به بنگاه های خرد و متوسط با اولویت تعاونی ها، در 
طرح رونق تولید در طی سه سال به میزان ۱8هزار میلیارد ریال بوده است.مهدیان با 
اشاره به ظرفیتهای استان خراسان شمالی در حوزه های مختلف اقتصادی و اجتماعی 
خاطر نشان کرد: ارتقای ظرفیت ها و توانمندی های بخش تعاون و ایجاد مزیت های 
رقابتی این بخش در سطوح مختلف ملی باهدف افزایش سهم این بخش در اقتصاد 
ملی از دیگر رسالت های خطیر این بانک می باشد. گفتنی است حضور در شورای اداری 
استان با حضور هیات دولت و مسئولین استان از دیگر برنامه های مدیر عامل بانک 

توسعه تعاون در این سفر خواهد بود.

ادغام باعث افزایش کفایت سرمایه بانک ها می شود
یک کارشناس بانکی ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح را مناسب 

دانست و گفت: ادغام در نظام بانکی موجب می شود، بانکی قوی تر با سرمایه بیشتر تشکیل 
شود و با کاهش شعب، شاهد کاهش هزینه ها و بالارفتن نسبت کفایت سرمایه و بهبود 
وضع مالی خواهیم بود.  احمد مجتهد، استاد دانشگاه علامه طباطبایی در گفت وگو با 
ایسنا، به تشریح ابعاد ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح پرداخت و اظهار کرد: 
مثبت ترین ویژگی ادغام این است که باعث افزایش نظارت و کنترل بانک مرکزی بر این 
بانک ها می شود و با توجه به اینکه تحت یک قانون و مقررات قرار می گیرند و بانک سپه در 
نظام بانکی، بانک منظمی محسوب می شود، می توانند به خوبی سر و سامان بگیرند. وی 
افزود: برخی از این بانک ها وارد فعالیت های بنگاه داری شدند و ضررهایی داشته اند که 
با توجه به ماهیت متفاوت شان و با استناد به صورت های مالی آنها می توان گفت برخی 
سودآور و برخی زیان ده هستند و تشخیص اینکه از نظر سوددهی در چه جایگاهی قرار 
دارند، فرایندی زمان بر است.مجتهد ضمن ضروری خواندن کمک دولت به بانک سپه 
عنوان کرد: این بانک از بانک های قدیمی و با سابقه است که در سیستم بانکی، بانک 
منظمی شناخته می شود اما در سال گذشته توجه کافی به آن نشده و نسبت کفایت 
سرمایه اش پایین است که در این راستا این بانک نیازمند کمک دولت است تا از فرآیند 

اصلاح و ادغام بتواند به صورت مثبت خارج شود.

افزایش سرمایه بانک ها شتاب دهنده رونق تولید است
به گزارش اداره روابط عمومی و تبلیغات بانک دی، رضا سهم دینی، 

رئیس هیئت مدیره بانک دی به همراه شعبانعلی داورپناه، معاون اعتبارات، ناصر 
شریعتی، مدیرکل امور شعب و بازاریابی ، مهدی یدالهی فر، رئیس اداره اعتبارات 
و مسعود الویریان، رئیس اداره امور شعب جنوب کشور و شرق تهران در راستای 
گسترش مبادلات مالی و ارائه خدمات بانکی از هلدینگ توربو کمپرسور نفت 
)OTC( بازدید و  با مدیر عامل این مجموعه دیدار و گفت و گو کرد. بر اساس این 
گزارش در این دیدار سهم دینی ضمن آشنایی با دستاوردها و اقدامات  هلدینگ 
گفت:  مجموعه  این  در  انجام شده  اقدامات  از  تمجید  با  نفت  کمپرسور  توربو 
دستاوردهای توسعه ای حاصل شده در هلدینگ توربو کمپرسور نفت، بعد از اعمال 
تحریم های ظالمانه غرب علیه کشور و قطع همکاری شرکای خارجی این مجموعه 
می تواند به عنوان یک الگوی موفق برای سایر شرکت های ایرانی مطرح شود. وی 
افزود: تولید اولین توربین ملی ۲5 مگاواتی در زیر مجموعه OTC که موجب شد 
ایران در جمع 5 کشور دارنده دانش فنی این صنعت قرار گیرد پس از آن اتفاق افتاد 
که در پی موج جدید تحریم های غرب علیه ایران   همکاری بسیاری از کشورها 
و شرکت ها با کشور قطع شده بود اما مهندسان این شرکت با اراده مثال زدنی 
خود موفق به بومی سازی و تامین توربوکمپرسورهای مورد نیاز صنعت نفت ، گاز و 

پتروشیمی بدون اتکا به شرکا و سرمایه گذاران خارجی شدند.

امضای تفاهمنامه همکاری مدیرعامل بانک ملی ایران و استاندار 
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد رضا حسین 
زاده که همزمان با سفر رئیس جمهور و اعضای هیات دولت به استان 

خراسان شمالی سفر کرده بود، در جلسه توسعه و برگزیدگان و افتتاح همزمان پروژه 
های زیربنایی و اقتصادی،  به نمایندگی از بانک ها این تفاهمنامه را با هدف تامین مالی 
طرح های تولیدی با محمد علی شجاعی استاندار خراسان شمالی امضا کرد.  به گزارش 
روابط عمومی با افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز بانک ملی ایران، علاوه بر بهره 
مندی از اجر معنوی و مشارکت در توسعه خیر جمعی، در چهلمین مرحله قرعه کشی 
این حساب ها نیز شرکت کنید و از جوایز ویژه آن بهره مند شوید.  با شرکت در این دوره 
از قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک ملی ایران می توانید یکی از ۹۱ 
برنده خوش شانس کمک هزینه یک میلیارد ریالی خرید مسکن باشید.علاوه بر جوایز 
ویژه کمک هزینه خرید واحد مسکونی، ۲۹۱ کمک هزینه خرید خودروی داخلی هر یک 
به ارزش ۷۰۰ میلیون ریال، 3۹۱ کمک هزینه 3۰۰ میلیون ریالی ازدواج و5۹۱ کمک 
هزینه خرید لوازم خانگی تولید داخل هر یک به ارزش ۲۰۰ میلیون ریال بخشی دیگر 
از جوایز این دوره از قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز برای پاسخ به خیر 
اندیشی و نیک اندیشی مشتریان است. همچنین یک هزار و ۹۱ کمک هزینه ده میلیون 
ریالی خرید صنایع دستی و ۷5۰ هزار جایزه نقدی یک میلیون ریالی از دیگر جوایز 

چهلمین مرحله قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک ملی ایران است.

فرار مالیاتی نیز یکی از مصادیق پول شویی است
تأمین  پولشویی،  با  مبارزه  اداره  رئیس  حاجیان  محمد حسن 

مالی تروریسم و تطبیق بانک توسعه صادرات گفت: در شرایط تحریم یکی از 
راه های جبران درآمد دولت، تسهیل خدمات عمومی و رفع کسری بودجه از 
طریق اخذ کامل و مطابق با قوانین مالیاتها است و بر این اساس، فرار مالیاتی جزء 
جرایم بسیار مهم در کشور محسوب می شود. وی در گفتگویی در خصوص نقش 
پولشویی در خصوص جرایم مالیاتی گفت: خروج ماهیت فرار مالیاتی از "تخلف" 
و تبدیل شدن آن به "جرم" از سال ۱3۹۴ به پشتوانه قانون اصلاح مالیاتهای 
مستقیم انجام شد؛ از آن زمان تا به بعد، فرار مالیاتی از تخلف اداری خارج شده و 
به عنوان جرم تلقی می شود.حاجیان تصریح کرد: از آنجاییکه پولشویی یک جرم 
ثانویه محسوب می شود، همیشه باید یک جرم اولیه شکل گرفته باشد تا پولشویی 
اتفاق بیافتد، بنابراین وقتی صحبت از جرم اولیه یا جرم منشأ می کنیم هر اقدامی 
که در کشور جرم انگاری شده باشد می توانیم به عنوان جرم اولیه و جرم منشأ 
قلمداد کنیم.رئیس اداره مبارزه با پولشویی، تأمین مالی تروریسم و تطبیق بانک 
توسعه صادرات ایران اظهار داشت: از آنجایی که فرار مالیاتی جرم قلمداد شده و 
جرم  انگاری نیز شده، بنابراین می توان قاطعانه گفت که یکی از راههای ارتکاب 
جرم پولشویی، فرار مالیاتی است که متاسفانه در کشور ما تا کنون به این موضوع 

توجه کافی نشده است.

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به ۲۱.5۰۰ زوج 
امین زارع مدیر  بانک تجارت ، حمید رضا  به گزارش روابط عمومی 
امور اعتباری این بانک با اشاره به اینکه بخشنامه بانک مرکزی اولویت 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در سالجاری را به هموطنان آسیب دیده از سیل تعیین 
کرده است گفت: بانک تجارت همسو با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به سیل زدگان ، 
در اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوجهای جوان نیز عملکرد شاخصی داشته 
و در بازه زمانی سه ماهه اول امسال به ۲۱.56۴ نفر از زوجهای جوان تسهیلات قرض 
الحسنه ازدواج پرداخت کرده که مبلغ تسهیلات اعطایی بالغ بر 6 میلیارد و ۷۴6 میلیون 
ریال است.وی رقم تسهیلات قرض الحسنه ازدواج اعطایی توسط این بانک در سال 
گذشته را ۱3 هزار و ۱۹۷ میلیارد ریال اعلام کرد که این تسهیلات به 8۴.3۴۲ نفر از 
زوجهای جوان پرداخت شده است.امین زارع عملکرد بانک تجارت در پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه به سیل زدگان را قابل توجه دانست و یادآور شد: در سه ماهه اول سالجاری 
به 5.۹58 نفر از خانواده های سیل زده در استانهای کشور مجموعا ۱۱8۰ میلیارد ریال 
تسهیلات پرداخت کرده ایم که سقف فردی این تسهیلات بستگی به میزان خسارت وارد 
شده به واحدهای مسکونی از ۱5۰میلیون ریال تا 5۰۰ میلیون ریال تعیین شده است.  
مدیر امور اعتباری بانک تجارت با اشاره به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به سایر بخشها 
در سال گذشته و سه ماهه اول امسال  افزود: ۲.6۲۱ نفر از مدد جویان کمیته امداد امام 
خمینی)ره( از بانک تجارت مجموعا ۴۴۹ میلیارد تسهیلات قرض الحسنه دریافت کردند. 

پیام تبریک مدیر عامل به مناسبت هفته تامین اجتماعی

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در پیامی فرا رسیدن هفته تامین 
اجتماعی را تبریک گفت. 

متن پیام دکتر محمد علی سهمانی به شرح زیر است:
                                                                                         بسمه تعالی

فرا رسیدن هفته تأمین اجتماعی را خدمت بیمه شدگان، بازنشستگان و مستمری 
بگیران محترم تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی، جامعه شریف کارآفرینان و 
کارفرمایان کشور و مدیران و کارکنان خدوم سازمان تأمین اجتماعی صمیمانه تبریک 
عرض می نمایم. سازمان تأمین اجتماعی براساس وظایف راهبردی خود با طیف 
متنوعی از افراد جامعه در ارتباط است که نشانگر اهمیت ویژه این نهاد مردمی در 
جامعه است. موجب افتخار و مایه خرسندی است که بانک رفاه کارگران دوشادوش 
این سازمان از دیرباز و تاکنون همواره نقش آفرین بوده و در جهت تأمین رفاه و آسایش 
بازنشستگان، مستمری بگیران و بیمه شدگان ارجمند و خانواده های محترم آنان 
خدمات متنوع مالی و بانکی ارائه می نماید. بار دیگر ضمن تبریک این ایام به همه 
مسئولان، کارگزاران و فعالان حوزه های بیمه ای و درمان و ذی نفعان سازمان، سعادت 

و سربلندی همگان را از درگاه باری تعالی مسئلت دارم .

اعلام اسامی برندگان قرعه کشی طرح همراز باشگاه مشتریان 
 مراسم قرعه کشی "طرح همراز باشگاه مشتریان بانک سینا" برگزار 

و برندگان آن اعلام شد. دومین دوره قرعه کشی "باشگاه مشتریان بانک سینا" و 
اولین دوره قرعه کشی از طرح همراز با حضور تنی چند از مدیران ستادی، مناطق 
و کارکنان بانک برگزار شد.  در این طرح  به مشتریانی که اقدام به نصب نرم افزار 
همراه بانک سینا و ورود به این سامانه می کنند 5۰ امتیاز هدیه داده می شود و 
متناسب با فعالیت کاربران در این بستر و انجام تراکنش های مختلف با کارت 
بانکی سینا، امتیازهای ویژه ای در باشگاه مشتریان به میزان ۲ برابر امتیاز سایر 
درگاه های پرداخت الکترونیک بانک به آنها تعلق می گیرد و مشتریان می توانند 
با افزایش تعداد تراکنش ها، شانس برنده شدن خود را افزایش دهند. در این طرح 
کاربران فعال همراه بانک سینا با انجام تراکنش های بانکی که از این درگاه انجام 
می دهند با کسب حداقل 3۰۰ امتیاز در قرعه کشی شرکت داده می شوند.  جوایز 
این طرح شامل هدایایی غیرنقدی و بسته های متنوع خرید و استفاده از خدمات 
ویژه گردشگری در قالب ده ها هدیه ۲۰ میلیون ریالی، ۱۰ میلیون ریالی و 5 
ریالی است. گفتنی است این طرح از اول دی ماه سال ۹۷ اجرایی و به منظور 
ترغیب مشتریان به استفاده از همراه بانک سینا تا پایان خرداد ماه سال جاری نیز 
تمدید شد. دومین دوره قرعه کشی طرح همراز، پایان شهریورماه جاری انجام و 

نتایج اعلام خواهد شد. 

تیمکارشناسیبیمهسرمدبهمدیریتمانیپورعیسیمدیراستانخوزستان،بلافاصلهپسازوقوعزلزلهدرشهرستانمسجدسلیمان،جهتبازدیدو
برآوردمیزانخسارتهایواردهدرمحلشعب»میدانآزادی«و»سهراهپشتبرج«بانكصادراتاستانخوزستانحضوریافتندوازمحلحادثه
دیدهبازدیدبهعملآوردند.دراینبازدیدکهباهدفتسریعدرروندارزیابیوپرداختخسارتبهزلزلهزدگانمنطقهمسجدسلیمانصورتگرفت،
مدیراستانبههمراهمعاونخودازمناطقزلزلهزدهوساکنینخسارتدیدهشهرستانمسجدسلیمانبازدیدکردندومناطقخسارتدیدهمربوطبه
بیمهگذاراناینشرکتراموردارزیابیقراردادند.مانیپورعیسیدراینبازدید،باهموطنانآسیبدیدهاظهارهمدردیکردوگفت:بیمهسرمد،تمام
تلاشخودرابرایپرداختخسارتبهآسیبدیدگاندرکوتاهترینزمانممکنبهکارخواهدبست.براساساینگزارش،اینزلزله،هفدهمتیرماه

بهبزرگی۵.۷ریشتردرعمق۱۷کیلومتریزمینبیندوشهر»مسجدسلیمان«درغربو»ایذه«درشرقاستانخوزستانرخداد.

حضور تیم کارشناسی بیمه سرمد در اولین ساعات وقوع زلزله در مسجد سلیمان
درپیانتشارشایعاتیمبنیبرعدمصدوربیمهنامهبرایخودروهایصفرکیلومترشرکتسایپا،عباسفراشیانیمدیربیمههایاتومبیلشرکتسهامی»بیمه«ایرانبا
ردامتناعصنعتبیمهازارائهخدماتبرایبیمههایضروریمحصولاتسایپاگفت:اینمطالبراقویاًردمیکنیم،چراکهتیمهایصدورسیاربیمهایراندرمقابل
شرکتسایپااستقراردارندومالکینخودروهایصفرکیلومترمیتوانندعلاوهبررجوعبهتیمهایمزبوربهواحدهایصدوربیمهایرانمستقردرمجتمعخدمات
بیمهایسعدیکهبهطورکلبرایارائهخدماتبهخودروهایتولیدیگروهسایپاتخصیصیافتهاستمراجعهنمایند.مدیربیمههایاتومبیلبیمهایرانبااشارهبه
وجودپارهایازمشکلاتدرزمینهنحوهپرداختحقبیمههاوانباشتبدهکارانسنواتیشرکتسایپاگفت:سندیکایبیمهگرانبااجماعصنفیبهنتیجهرسیدند
کهبیمهایرانباتوجهبهظرفیتهاوقابلیتهاوزیرساختعملیاتیمیتواندبهعنوانراهبر،ایفاءنقشنمودهوخدماتبیمهایموردنیازبرایاینگروهخودروساز

راارائهنمایدازاینروبیمهمرکزیهیچگونهنقشیدراینزمینهنداشتهاستواتخاذاینشیوهصرفاًبراساستصمیمصنفیسندیکابودهاست.

تداوم پذیرش بیمه خودروهای صفر کیلومتر 



سکه و ارز

قیمت بازار )تومان(نوع سکه

3/۹۰۰/۰۰۰سکه طرح قد                    یم
3/۹۴6/۰۰۰سکه طرح جد                    ید                    

۲/۱۰۲/۰۰۰نیم سکه
۱/۲۹۲/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز

۱۱/8۹۱د                    لار
۱3/85۰یورو
۱۴/۷۹5پوند                    
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زبان عاقل در پسِ قلب او، و دل نادان پشت زبان اوست.امام علی)ع(: لسِانُ العْاقِلِ وَراءَ قَلْبِهِ، وَ قَلْبُ الأحْمَقِ وَراءَ لسِانهِِ   

ولادت حضرت علی بن موسی الرضا )ع(  بر تمام شیعیان جهان مبارک باد

تمامی مدیران صنایع غذایی باید موضوع 
صادرات را مورد توجه جدی قرار دهند

و  کشاورزی  غذایی،  صنایع  هلدینگ  مدیره  هیات  رئیس 
دارویی صندوق بازنشستگی کشوری توجه به موضوع توسعه 
این هلدینگ را با اهمیت خواند و ضمن توجه به تولیدات با 
کیفیت و قابل رقابت و سلامت محور، از تلاش های صورت 
گرفته در سال ۹۷ برای تحقق این خواسته، تقدیر کرد. در ادامه 
این نشست، سید ابراهیم حسینی مدیر عامل شرکت صنایع 
شیر ایران )پگاه( با بیان اینکه عملکرد صنایع شیر ایران در سال 
۹۷ بسیار مطلوب بوده، به کاهش سرانه مصرف شیر در کشور 
اشاره کرد و گفت: کاهش سرانه شیر به ۷۰ کیلوگرم در سال 
می تواند زنگ خطری در زمینه سلامت عمومی جامعه باشد و 

ما باید تا حد ممکن قیمت تمام شده محصولات را کمتر کنیم. حسینی با اشاره به لزوم توسعه تولید 
و ارتقای کیفیت محصولات، برای حضور قدرتمند در بازارهای خارجی و توسعه صادرات، تصریح کرد: 
تمامی مدیران صنایع غذایی باید موضوع صادرات را مورد توجه جدی قرار دهند چون عدم توجه به 
بازارهای جهانی، شرکت ها را در سراشیبی سقوط قرار خواهد داد. وی ضمن درخواست از مدیران 
مجموعه های مختلف مرتبط با صنایع غذایی برای توجه ویژه در تصمیمات در جهت محافظت از 
صنعت غذایی، تاکید کرد: باید با تصمیم گیری های درست در جهت توسعه زیرساخت ها حرکت 
کنیم تا این صنعت همچنان در راه ارتقا سلامت جامعه ایران گام بردارد و به عنوان سرمایه ای برای 
بازنشستگان و آیندگان حفظ شود. مدیر عامل شرکت صنایع شیر ایران )پگاه( بهره گیری از ظرفیت 
های مغفول مانده در شرکت های تابعه، نوسازی دستگاه ها و توسعه محصولات جدید از مهم ترین 
سیاست های این شرکت خواند. حسینی با اشاره به نامگذاری سال ۱3۹8 به عنوان سال رونق تولید 
از سوی رهبر معظم انقلاب، این سیاست گذاری را در راستای منافع کارگران و صنایع مختلف، به 
ویژه صنایع شیر ایران دانست و ابراز امیدواری کرد که سازمان ها و نهادهای مختلف با توجه به این 
شعار، نسبت به حمایت جدی از صنایع اقدام کنند. مدیرعامل شرکت صنایع شیر ایران )پگاه( با تاکید 
بر اینکه همه باید از توسعه صنعت حمایت کنند، گفت: این توسعه باید با برنامه ریزی متناسب هر 
شرکت تعریف شود و با همین رویکرد، توزیع ثروت در میان شرکت های تابعه نیز با توجه به زیر 
ساخت ها و با توجیه اقتصادی و شرایط هر منطقه انجام شده است. حسینی ضمن تاکید بر توسعه 
برنامه های رفاهی، آموزشی و ورزشی برای پرسنل، ایجاد امنیت شغلی و پرداخت به موقع حقوق 

و مزایای نیروی انسانی شرکت را از مهم ترین برنامه های پیش روی صنایع شیر ایران اعلام کرد. 

پدیده نامطلوب دیگر در مسیر اتکاء به درآمدهای نفتی، عدم توفیق دولت 
در تحقق هدف مصرف درآمد نفت برای سرمایه گذاری کارآ بوده است . 
همچنین این معضل سبب گردیده تا هرگونه افزایشی که در درآمدهای 
نفتی ایجاد می شده ، صرف تأمین هزینه های جاری گردد ، لذا سهم بودجه 
عمرانی از درآمدهای مزبور کاهش یافته و آهنگ توسعه ظرفیتهای تولید 

و زیربنایی را کند ساخته است .
مسئله مهم دیگر ، از بررسی سهم منابع مالیاتی مشخص می گردد . در ابتدا 
باید اشاره گردد که مالیات و درآمد مالیاتی در اکثر کشورهای جهان از سه 

نظر مورد توجه قرار می گیرد : 
1 – درآمد برای تأمین هزینه خدمات دولتی

2- وسیله و ابزاری جهت حرکت به سوی قسط و عدالت اجتماعی 
 3 – نهایتا" ابزار مهم سیاستگذاری اقتصادی 

مورد اول قبلا" مورد بحث قرار گرفته است .در این خصوص نقش مالیات به 
عنوان ابزاری جهت برقراری قسط و عدالت اقتصادی ، می باید به تصاعدی 
بودن نرخهای مالیاتی اشاره نمود ویژگی مزبور سبب می گردد تاطبقات 
مرفه جامعه به دلیل اینکه از خدمات عمومی استفاده بیشتری می نمایند 
لذا درتأمین هزینه های آن نقش بیشتری ایفا خواهند نمود و یا به عبارتی 
، بار مالیاتی بیشتری  را به دوش می کشند . ویژگی دیگر استفاده از 
سیاستهای مالیاتی جهت بهبود بخشیدن به اوضاع اقتصادی می باشد، به 
طوری که اگر این کار به طرز صحیح صورت پذیرد می تواند در رونق 

بخشیدن به توسعه اقتصادی ، نقش بسزایی ایفا نماید .

مجمع عمومي عادي سالیانه ذوب آهن 
اصفهان با حضور سهامداران ، نمایندگان 
صاحبان سهام ، اعضاي هیات مدیره و  
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار تهران 
، در سالن همایش هاي بین المللي اتاق 
کشاورزي  و  معادن  صنایع،  بازرگاني، 

اصفهان دوشنبه  ۱۷تیرماه برگزار شد .
نمایندگان سهامداران عمده ذوب 
آهن  در جایگاه هیأت رئیسه قرار گرفتند و 
دکتر غلامرضا سلیمانی مدیرعامل شرکت 
صدر تامین ریاست مجمع را عهده دار شد .  
دکتر غلامرضا سلیمانی مدیرعامل 
هلدینگ صدر تامین گفت : با توجه به برنامه 
ای که ذوب آهن اصفهان برای تولید 3 
میلیون تن دارد پیگیر هستیم برنامه تامین 
سرمایه در گردش انجام شود و مشکلات 
مالی تا حدودی برطرف گردد. اکنون نیز 
اوراق سلف وارد بازار شده و تضمین آن را 
شستا و هلدینگ دارند به عنوان حمایت 

انجام می دهند. 
وی افزود : امیدواریم ذوب آهن در افق 
۱۴۰۴ بر اساس سند استراتژیک هلدینگ 
صدر تامین بتواند به تولید شش میلیون تن 
برسد. طرح های توسعه این شرکت نیز با 
قوت در دست پیگیری است و پیشرفت 

پروژه ها از شرایط خوبی برخوردار است.  
مهندس منصور یزدی زاده مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان در ارائه گزارش هیأت 
مدیره مربوط به عملکرد سال ۹۷ و برنامه 
هاي آتي این شرکت گفت :  تفاوت اساسی 
بین فرایند تولید در این شرکت و سایر 
تولیدکنندگان داخلی وجود دارد. ذوب 
آهن اصفهان است تنها شرکت فولادی 
بزرگ کشور است که تولید آن به روش کوره 
بلند انجام می شود در حالی که عمده تولید 
فولاد کشور به شیوه احیاء مستقیم است و 
یکی از دلایل سودهی آنها این است که از 
یارانه گاز و برق استفاده می کنند و ذوب 

آهن اصفهان از این یارانه بی بهره است و بر 
این اساس تفاوت سهم انرژی ذوب با بقیه 
شرکت ها ۷۰۰ تومان به ازای هر کیلوگرم 
است .یعنی اگر ذوب آهن مطابق با برنامه 
بخواهد 3 میلیون تولید کند،دو هزار و ۱۰۰ 
میلیارد تومان باید ناشی از یارانه گاز ذوب 

آهن از دست می دهد. 
وی سود ناخالص این شرکت در سال 
۹۷ را یک رکورد ذکر کرد و گفت : بازدهی 
سهام این شرکت در سال گذشته ۲۲۴ 

درصد بود .
مهندس یزدی زاده افزود : این شرکت 
با توجه به شرایط نقدینگی خود ، سرمایه 
گذاری های کوچک برای بیشترین بهره 

برداری را مدنظر دارد .
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان تصریح 
کرد : پروژه pci در آستانه بهره برداری قرار 

دارد و قیمت تمام شده محصولات این 
شرکت را کاهش می دهد .

وی تصریح کرد : ذوب آهن اصفهان  
علی رغم تحریم ها ، در سه ماهه اول امسال 
صادرات خوبی داشته و در اردیبهشت ماه 
رکورد صادرات ماهانه جدیدی را ثبت 

نموده است
خصوص  در  زاده  یزدی  مهندس 
چالش های سال ۹۷ افزود : محدودیت 
شدید در تامین مواد آهن دار و سنگ آهن 
یک معضل برای شرکت است و کم کم در 
بین سایر فولادسازان در حال عمومیت 
یافتن است. سنگ آهن،گندله و کنسانتره 
متاسفانه صادر می شود که اعتراض ذوب 
آهن را در این خصوص به وزارت صمت نیز 
ارائه نمودیم و پیگیر هستیم. اگر تدبیر 
اساسی در این خصوص صورت نگیرد به یک 

بحران بزرگ تبدیل می گردد. 
مدیرعامل شرکت بیان کرد : واحدهای 
مختلف شرکت متاسفانه معطل مواد اولیه 
هستند از آن سو تحریم های ظالمانه دشمن 
در زمینه های مختلف و به ویژه در خصوص 
صنعت فولاد شدت یافته است. واردات مواد 
اولیه از جمله زغال و کک و همچنین 
صادرات محصولات جزء تحریم ها است.
توازن در منافع زنجیره ارزش تولید نیز 

وجود ندارد. 
این مقام مسئول در خصوص چالش 
های سال گذشته تصریح کرد: ظرفیت تولید 
شرکت چهار میلیون تن است اگر مواد اولیه 
به شرکت برسد با سه کوره بلند تحقق این 
مهم امکان پذیر است.بروز خشکسالی را قبلًا 
شاهد بودیم و امیدواریم امسال تاثیر کمتری 
بر تولید شرکت بگذارد. تامین بخشی از 

واعتصاب  فولاد  صندوق  منابع  کسری 
کامیون داران را سال گذشته شاهد بودیم 
که تاثیر بسیار زیادی در حمل مواد اولیه و 
محصولات داشت . منفی بودن سرمایه در 
گردش و زیان انباشته که وجود دارد از جمله 

چالش ها محسوب می شوند. 
مهندس یزدی زاده خاطر نشان کرد : 
خوشبختانه گرفتن مجوز ترک تشریفات از 
هیات دولت محقق شد که بتوانیم یک 
میلیون و ۷5۰ هزار تن سنگ آهن از چاه 
گز و سنگان وارد ذوب آهن کنیم که روزانه 

پیگیر این موضوع هستیم. 
مهمترین  از  برخی  ادامه  در  وی 
موفقیت های شرکت در سال گذشته را 
چنین عنوان کرد: کسب بالاترین سود 
خالص در تاریخ ذوب آهن،خروج از ماده 
۱۴۱ و تهاتر بدهی ها با مطالبات تامین 
اجتماعی و همچنین کسب اعتبار نزد بانک 
ها،اصلاح ساختار مالی شرکت،رکورد روزانه 
تولید با دو کوره بلند ، مدیریت هزینه ها 
،تهاتر املاک مازاد و غیر مولد شرکت ، تولید 
انواع ریل ، راه اندازی پروژه VD به منظور 
تولید فولادهای کیفی ،تولید H300 و بیم 
بلانک،کاهش مصرف آب از ۱۷ میلیون متر 
مکعب به ۱۴ میلیون متر مکعب ، کسب 
تندیس صرفه جویی در مصرف انرژی،کسب 
برای  کشور  نمونه  کننده  صادر  عنوان 

هشتمین بار وتمدید گواهینامه کرز. 
مدیرعامل شرکت اضافه کرد : در سال 
گذشته تعداد ۹۷ مورد افشای اطلاعات 
داشتیم که در سال ۹6 این رقم ۴8 مورد 
بود ، همچنین افشای اطلاعات با اهمیت از 
یک مورد به حدود 3۰ مورد در سال ۹۷ 

رسیده است. 
مهندس یزدی زاده برخی از مهمترین 
چالش های سال ۹8 را نیز چنین برشمرد : 
خام فروشی مواد آهن دار،تحریم واردات 
کک و زغال و صادرات محصولات،تبدیل 

سنگ آهن دانه بندی به کنسانتره و گندله 
توسط معادن،عدم برنامه ریزی منسجم در 
خوردن  هم  فولاد،بر  بالادستی  صنایع 
زنجیره تولید فولاد به روش کوره بلند،عدم 
برخورداری از یارانه انرژی در مقایسه با 

روش احیا غیر مستقیم . 
شایان ذکر است پس از قرائت دستور 
جلسه ، مجمع وارد دستور جلسه گردید. 
با  رابطه  در  مدیره  هیات  گزارش  ابتدا 
عملکرد و سپس گزارش حسابرس مستقل 
و بازرس قانوني درخصوص صورت هاي 
مالي شرکت براي سال مالي منتهي به 
۲۹/۱۲/۱3۹۷ قرائت گردید. مجمع پس از 
بحث و بررسي و انجام مذاکرات لازم و با 
توجه به تکالیف و رهنمودهاي مندرج در 
صورت خلاصه تکالیف مجمع ، تصمیماتی 
بدین شرح را با اکثریت آراء اتخاذ نمود 
:صورتهای مالی شرکت مشتمل بر تراز نامه 
در تاریخ ۲۹/۱۲/۱3۹۷ ، صورت سود و 
زیان و صورت جریان وجوه نقد برای سال 
مالی منتهی به ۲۹/۱۲/۱3۹۷، با اکثریت 
آرا مورد تصویب مجمع قرار گرفت. موسسه 
حسابرسي آزمون پرداز ایران مشهود به 
ملی  شناسه  و   ۱۴۱8۷ ثبت  شماره 
۱۰86۱68۷6۲5 به عنوان بازرس قانوني 
اصلی وحسابرس مستقل شرکت و موسسه 
حسابرسي هشیار بهمند به شماره ثبت 
۱۹۱6 و شناسه ملی ۱۰۱۰۰۱68۷۴6 به 
عنوان بازرس علي البدل، برای مدت یکسال 
انتخاب گردیدند. مجمع اختیار تعیین و 
پرداخت حق الزحمه حسابرس و بازرس 
قانونی را با هماهنگی شرکت سرمایه گذاری 
صدر تامین ، به هیات مدیره شرکت تفویض 
نمود. ضمناً حق الزحمه حسابرس و بازرس 
قانونی برای سال مالی مورد گزارش ، مورد 
تنفیذ مجمع قرار گرفت. روزنامه دنیاي 
اقتصاد جهت درج اطلاعیه و آگهي هاي 

شرکت برای مدت یکسال،تعیین گردید.

در مجمع عمومی عادی سالیانه ذوب آهن اصفهان عنوان شد :

ذوب آهن اصفهان در سال گذشته بالاترین سودخالص از زمان تاسیس را داشته است


